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ÚvOd

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,

dostává se Vám do  rukou publikace, která vy-
chází u příležitosti 25. výročí založení Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné Slezské univerzity 
v Opavě. 

Čtvrtstoletí je nejen v lidském životě, ale i v živo-
tě jakékoliv instituce, fakultu nevyjímaje, poměrně 
dlouhá doba, která může být naplněna příjemnými 
i nepříjemnými událostmi, nečekanými a složitými 
situacemi, ale také mnohými radostmi. V tomto 
směru není výjimkou ani život Obchodně podni-
katelské fakulty, kdy v této chvíli lze říci, že má 
za sebou porodní bolesti, úspěšně také absolvo-
vala nástrahy dětství, úskalí puberty a dospívání 
a  stává se nejen dospělou, ale snad i  atraktivní 
a odpovědnou mladou dámou. 

U zrození této dámy stála na  samotném počát-
ku nevelká skupina lidí, kteří měli nejen skvělou 
myšlenku v podobě Karviné jakožto univerzitního 
města, ale především obrovské nadšení pro danou 
věc spojené s pevnou vůlí, která jim dopomohla 

překonat spoustu překážek na cestě za tímto cí-
lem. Díky jejich nasazení a pracovitosti tak vzni-
ká v roce 1990 Obchodně podnikatelská fakulta, 
která v  současné době již neodmyslitelně patří 
ke Karviné i celému regionu, kde sehrává význam-
nou roli nositele vědění, poznání a výzkumu.

V průběhu času do historie fakulty vryla svou ne-
smazatelnou stopu celá řada osobností, a to bez 
ohledu na to, zda stáli u jejího vzniku, spolupodíle-
li se na jejím utváření v některém z mnoha dalších 
následujících obdobích či jsou její součástí dnes. 
Všichni svou prací přispěli k tomu, čím v součas-
nosti je a jakou pozici nejen v rámci Slezské uni-
verzity v Opavě, ale i českého vysokého školství 
zaujímá. Za to jim patří velké poděkování. 

O tom, jak fakulta vznikala, jak se rozvíjela a s ja-
kými problémy se v uplynulých dvaceti pěti letech 
potýkala, pojednává tato publikace. Neopakova-
telnou atmosféru jednotlivých let ze života fakul-
ty a  jejího rozvoje demonstruje rozsáhlá dobová 

obrazová dokumentace včetně unikátních archiv-
ních dokumentů. Průvodní text publikace vychází 
ze studia archivních pramenů, odborné literatury 
a dalších informačních zdrojů. Cílem autorů publi-
kace je předložit všem, kteří se chtějí blíže sezná-
mit s Obchodně podnikatelskou fakultou, ucelený 
zdroj informací o této instituci. To do  jaké míry 
se to podařilo, je ponecháno na hodnocení Vám, 
čtenářům.

Tato publikace by však nevznikla bez přičinění 
mnohých akademických pracovníků, absolventů 
fakulty či studentů, kteří svými příspěvky a texty 
přispěli k jejímu vzniku. Všem těmto lidem patří 
poděkování za jejich vstřícnost, ochotu a čas, kte-
rý publikaci věnovali. Speciální poděkování potom 
zasluhují Ing. Dagmar Labudková, paní Miroslava 
Snopková, Ing.  Lenka Kučerová a  Ing.  Martina 
Kozubková, bez jejichž nezměrného zaujetí pro 
věc a pracovního nasazení, ať již při sběru pod-
kladů pro tuto publikaci či samotné její tvorbě, by 
tato nikdy nespatřila světlo světa. 

Karviná, září 2015





příběhy fakultníhO 
čtvrtstOletí
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ze vzpOmínek prvníhO děkana na zakladatelskOu éru

Pro vznik a rozvoj Obchodně podnikatelské fakul-
ty v Karviné měly v zakladatelském období velký 
význam především šťastné společenské, politické 
a kulturní okolnosti. Důležité však byly také ně-
které méně známé podněty i podpůrné akce.

Exploze svobody v naší zemi vyvolala i  tlakovou 
vlnu zájmu o  vzdělanost, vysoké školství a  jeho 
budoucnost. Hned první dny a  týdny po  demo-
kratickém nadechnutí to byli učitelé, kteří začali 
v Karviné, Havířově, Orlové i  v dalších městech 
svolávat své pedagogické konference, na  nichž 
jako hlavní bod programu vznesli svou vizi a po-
měrně koncepční představu jak zřídit v  budo-
vě dřívější politické školy vysokoškolské zařízení 
univerzitního typu se zaměřením na ekonomické, 
podnikatelské a obchodní obory.

Tuto větev zájmu brzy podpořili i  zástupci vel-
kých a významných podniků našeho regionu jako 
Jäkl Karviná, Kovona Karviná, Třinecké železárny, 
Bohumínské železárny, Bochemie Bohumín a další 
vlivní zástupci malých a středních firem začínající 
své podnikatelské aktivity.

Mimořádně důležité bylo i pochopení dosluhujících 
jednotlivců i celých orgánů  okresních, městských 
a místních národních výborů, včetně dvou místo-
předsedů krajského národního výboru.

Snad nejzajímavějším faktem byla podpora, které 

se dostalo zakladatelům od  zahraničních univer-
zit, vysokoškolských funkcionářů, studentských 
organizací i renomovaných profesorů a vědeckých 
pracovníků. Byl to například známý univerzitní 
profesor Ota Šik, pracující v té době na univerzitě 
St. Gallen ve  Švýcarsku. Zásluhou jeho pozvání 
se mohli Karvinští vydat do Švýcarska na slavnou 
ekonomickou univerzitu i on sám osobně vznika-
jící OPF čtyřikrát navštívil. Napsal studijní texty 
o svých představách a pohledech na výuku makro 
a mikroekonomie, které fakulta s pomocí partner-
ských firem také vydala. S Otou Šikem byla pro-
jednána možnost splnění závazku, který byl dán 
veřejnosti, a to v tom smyslu, že od podzimu roku 
1990 začne nová fakulta využívat budovy pro re-
kvalifikaci nových manažerů a řídících pracovníků 
podle zahraničních studijních programů, zejména 
univerzity v St. Gallen.

Od švýcarské vlády do Karviné, zásluhou Oty Šika, 
přišly dva miliony švýcarských franků. V prosto-
rách budoucí OPF se zřídila vzdělávací organizace 
s názvem „Transfer“, která si zajistila personálně 
i finančně švýcarské i domácí přednášející. Záro-
veň zabezpečila studijní programy, materiály i je-
jich překlady do českého jazyka. Některé z nich 
byly uvedeny do výuky i v jazyce německém.

Ve stejné době byly navázány užitečné kontakty 
se studentskou organizací INNOVATIO se sídlem 
v Bernu a Bonnu, které projevily ochotu pomáhat  i Emanuel Šustek
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při překonávání zakladatelských překážek ve stu-
diu i  v  životě prvních karvinských studentů (šlo 
o  dočasnou aktivitu trvající kolem čtyř až pěti 
let).

Další přechodnou aktivitou bylo rovněž plnění jed-
noho ze závazků k  téměř okamžitému využívání 
prostor čtyř převzatých budov od  zaniknuvšího 
okresního politického orgánu. Dohodou s  Peda-
gogickou fakultou v Ostravě se podařilo zajistit 
řádné rekvalifikační studium učitelů ruského jazy-
ka na řádně aprobované učitele jazyka německé-
ho, kterých byl značný nedostatek. Další podpory 
se Karviné dostalo od  univerzity v  Dortmundu, 
jejíž děkan, univerzitní profesor, doktor Hans-
Günter Käseborn také město několikrát navštívi. 
Přednášel zde a pomohl zorganizovat konferenci 
s vysokou účastí zástupců zahraničních vysokých 

škol, univerzit i  vlivných zahraničních firem. Byli 
to například J. Mechling, zastupující australsko-
nizozemskou firmu obchodující s uhlím, komposty 
a jejich zakládáním. Dále hrabě H. von Briskorn, 
vedoucí marketingového oddělení firmy Henkel 
v Düsseldorfu, Berhard Käseborn, ředitel banky 
Oceantrade v Hamburku a řada dalších.

V tomto historicky sice krátkém, avšak obsahově 
a organizačně velmi náročném období byli všichni 
zainteresovaní hnáni vpřed určitou euforií, vzájem-
ně vyvolávaným zápalem až nadšením, které mělo 
svůj základ v nízkém počtu studentů, pedagogů 
i zaměstnanců. Ti všichni se osobně znali, vznikala 
zájmová, odborná i přátelská pouta a studenti se 
stávali partnery svých pedagogů. Není důvodu si 
tento počáteční stav idealizovat a vyvolávat do-
jem idylických poměrů či absolutní platnosti této 

atmosféry. Přesto však lze tvrdit, že studenti už 
tehdy získali velkou prioritu. Studijní oddělení bylo 
tím prvním a permanentním místem, kde nacháze-
li radu, pomoc a podanou ruku nejen ve studijních 
otázkách, ale často i ve svém soukromém životě. 
Toto období, kterému na časové ose přísluší roky 
1990 – 1992, bychom mohli nazvat etapou zaklá-
dání a vzniku OPF. 

V souvislosti s oslavami 25 let od založení univer-
zity i  naší fakulty i  v  souvislosti s  inauguracemi 
rektora a děkanů fakult bych chtěl univerzitě, aka-
demickým funkcionářům, všem zaměstnancům 
i  studentům popřát mnoho úspěchů i  pevného 
zdraví v pracovním i osobním životě.

doc. Ing. EmanuEl ŠustEk, csc.
první děkan Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné
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pár vzpOmínek na vznik a první rOky Opf v karviné

Moje první vzpomínky vztahující se ke  Slezské 
univerzitě, konkrétně k Obchodně podnikatelské 
fakultě, se vracejí do prosincových dnů význam-
ného roku 1989, tedy do období těsně po same-
tové revoluci. Jednu sobotu po  obědě jsem se-
děl doma v Českém Těšíně a pročítal Karvinské 
noviny. Moji pozornost zaujal článek o  přípravě 
nové univerzity se sídlem v Karviné. Hovořilo se 
v  něm o  tom, že nová univerzita by měla sídlit 
v  nedávno dokončené budově okresního výboru 
komunistické strany, a že právě tam se dnes koná 
den otevřených dveří. Již dříve o honosné budo-
vě OV KSČ kolovaly různé fámy, jako například 
že se v jejím podzemí nachází protiatomový kryt 
s bazénem. Také mě napadlo, že by se mi mohl 
snad splnit můj dávný sen pracovat na univerzitě, 
což mi za starého režimu nebylo umožněno. Snad 
proto jsem tehdy své ženě Evě řekl: „Pojeďme se 
tam podívat,“ a tak jsem nastartoval naši postarší 
škodovku a vyjeli jsme.

Když jsme dorazili do Karviné, na náměstí před 
budovou OV KSČ již čekaly davy lidí, mnozí 
s transparenty jako: „Založíme Slezskou univerzi-
tu v Karviné“, „Komunistický palác přebudujeme 
na lázně“ a tak podobně. Lidé se řadili do zástu-
pu, v  něm pak pomalu postupovali k  hlavnímu 
vchodu do budovy. Netrvalo dlouho a ocitli jsme 
se s manželkou uvnitř. Začali jsme procházet bu-
dovou. Byly zde patrné jasné známky nedávného 
stěhování, to když komunisté, kteří budovu do té 

doby obývali, odešli a s sebou vzali skoro všech-
no vnitřní vybavení. O  žádném bazénu tu však 
nemohla být řeč, fámy patrně vznikly na základě 
rozsáhlého prostoru, který se nachází pod velkým 
sálem, kde však tvoří zásobník čerstvého vzdu-
chu pro vzduchotechniku celé budovy. V jednom 
z menších dobře vybavených sálů (byla to dnešní 
aula), se lidé zastavovali a poslouchali nadšeného 
řečníka, který tam právě obhajoval myšlenku vy-
budování nové univerzity v Karviné k pozvednutí 
vzdělanostní úrovně regionu v minulosti těžce po-
stiženého důlním a těžkým průmyslem. Součástí 
jeho vystoupení byla také výzva, aby se návštěv-
níci osobně vyjádřili v  místním referendu, které 
sbíralo názory občanů na to, zda má být budova 
využita pro univerzitu nebo pro lázně. 

Po  skončení vystoupení jsem za  řečníkem zašel 
a nabídl mu svoje služby. Tehdy jsem byl zaměst-
nán coby vědecký pracovník v  jednom výzkum-
ném ústavu v Ostravě. Jak se brzy ukázalo, byl 
oním nadšeným řečníkem sám docent Šustek, 
pozdější první děkan OPF. Osudově tímto setká-
ním započalo mé přátelství s člověkem, kterého si 
dodnes velmi vážím, a to jak pro jeho fundovaný 
a prozíravý přístup k odborným problémům, tak 
zejména pro citlivý, vždy přátelský a lidský přístup 
ke svým kolegům. Tehdy mě docent Šustek po-
zval ke společné schůzce na Pedagogickou fakultu 
v Ostravě, kde v  tu dobu ještě pracoval, a  tím 
odstartoval posloupnost událostí, které nakonec  i Jaroslav Ramík
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vedly k  tomu, že jsem začátkem akademického 
roku 1990/91 nastoupil na  nově založenou Ob-
chodně podnikatelskou fakultu, tehdy ještě jako 
součást Masarykovy univerzity v Brně. Stal jsem 
se vedoucím Katedry matematiky a  informatiky 
a také proděkanem pro vědu a zahraniční styky. 
V této funkci jsem pak setrval dvě volební období 
až do roku 2007. Později, v  roce 1992, jsem se 
na Matematicko-fyzikální fakultě Univerzity Kar-
lovy v Praze habilitoval, stal se docentem a ještě 
později, v roce 1999, jsem tam získal také profe-
suru. Obchodně podnikatelské fakultě jsem však 
zůstal věrný dodnes.

Ještě předtím, na  jaře roku 1990, bylo na OPF 
po  řádném přijímacím řízení přijato prvních 250 
posluchačů denního studia a 88 dálkového studia. 
Výuka na  fakultě byla oficiálně zahájena 8. října 
1990 po schválení příslušného zákona v parlamen-
tu. Prvním děkanem se stal doc.  Ing.  Emanuel 
Šustek, CSc., jako proděkany si zvolil PhDr. Jana 
Steinera, CSc. (studium), RNDr. Jaroslava Ramí-
ka, CSc. (věda a zahraniční styky), a Ing. Milana 
Smejkala (rozvoj).

Fakulta nabízela nejprve pouze tříleté bakalářské 
studium, v prvním akademickém roce měla okolo 

300 studentů denního a dálkového studia. Na kon-
ci roku 1990 působilo na fakultě celkem 20 inter-
ních pedagogů, resp. vědeckovýzkumných pracov-
níků, a to včetně externistů působících na třech 
katedrách: ekonomie, matematiky a  informatiky 
a  cizích jazyků. Mimochodem, tělesná výchova, 
která tehdy tvořila mnohem významnější součást 
studijního programu než dnes, byla součástí ka-
tedry ekonomie. Z hlediska teritoriálního původu 
byla mezi studenty přibližně polovina z  širšího 
karvinského regionu, druhá polovina pak z jiných 
končin českých zemí a také významná část byla 
ze Slovenska. V  trochu odlišných proporcích se 
tento široký územní záběr promítá i do současné 
struktury studentů.

První léta činnosti fakulty se vyznačovala obrov-
ským nadšením a nezměrnou aktivitou jak všech 
zaměstnanců, tedy pedagogů i  administrativních 
pracovníků, tak také prvních studentů fakulty. Ne-
dostatek zkušeností s řešením úkolů, které přiná-
šela práce na univerzitě v tehdy nové společenské 
situaci, jsme nahrazovali získáváním zkušeností 
v zahraničí, též od četných zahraničních návštěv 
na  fakultě, od  kolegů ze spřátelených univerzit, 
zejména z Brna a Prahy. Na fakultě se brzy vy-
tvořil kolektiv, který svým osobním pracovním na-

sazením překonával všechny nastalé potíže a pro-
blémy, který se však také dovedl společně radovat 
a  bavit. Každé narozeniny jsme slavili společně, 
zpívali jsme koledy u vánočního stromku ve foyeru 
fakulty, pořádali výlety, sportovní utkání, zájezdy 
do zahraničí (například do Rakouska, Itálie, Fran-
cie). Upevňovaly se tím pracovní i  osobní vazby 
se studenty i kolegy. Bohužel jsou tyto doby už 
dávnou minulostí. 

S  narůstajícím počtem studentů i  zaměstnanců 
fakulty postupně došlo k utlumení přátelských va-
zeb, a  to jak mezi zaměstnanci a  studenty, tak 
mezi zaměstnanci samotnými. Přirozená obměna 
lidí na  fakultě a  také sociálně-ekonomický vývoj 
české společnosti vedl k postupnému vzájemnému 
odcizení, přátelské vztahy začaly být nahrazovány 
vztahy ryze formálními. Také aktivita studentů, 
mám na mysli zejména aktivitu studijní, postupně 
klesala. Studentům jde dnes, zdá se mi, více o zís-
kání inženýrského titulu než o vědomosti. Na dru-
hou stranu však fakulta v rámci Slezské univerzi-
ty dospěla a stala se z ní profesionální vzdělávací 
instituce, která má svoje pevné místo v soustavě 
ekonomického vysokého školství v České republi-
ce.

prof. rndr. Jaroslav ramík, csc.
Katedra matematiky a informatiky
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Jak se rOdila fakulta

Pojem čas bývá, mimo jiné, vymezován i jako ne-
prostorová vzdálenost dvou okamžiků, a to oka-
mžiku jeho nulového počátku po reálný stav. Ob-
chodně podnikatelská fakulta SU takto dosáhla 
25 let své lineární časové kontinuity a mé osobě 
bylo dáno nejen být po celý tento čas přitom, ale 
být přitom i v čase vzniku předcházejícím. Při tak 
významném výročí existence fakulty se snad bude 
hodit, na ty dnes již, z pohledů studentů, takřka 
„prehistorické“ doby zavzpomínat. 

Do  procesu zrodu vysoké školy v  Karviné jsem 
měl možnost zasáhnout v  listopadu 1989, když 
jsem byl pověřen předsedou tehdejšího MNV 
v  Karviné k  právnímu zajištění převzetí budovy 
současné fakulty od tehdejšího vlastníka, kterým 
byla komunistická strana a  jejímu následnému 
předání novému uživateli. Samotná budova, kte-
rá byla předmětem mého pověření, měla z  roz-
hodnutí tehdejšího Okresního národního výboru 
v  Karviné (jako zástupci státu), kterému měla 
být původně předána, přejít do dispozičního práva 
města. Samotné převzetí bylo nejen právně po-
měrně složité. Důvodem tohoto stavu byla exis-
tence několika nevypořádaných majetkových vzta-
hů, zejména spojených s pozemky, na kterých byla 
budova postavena. Ty se pak řešily ještě několik 
let po vzniku OPF v rámci restitučního řízení. Ze-
jména zpočátku jsem proto měl k úkolu, kterým 
jsem byl pověřen, poměrně kritický vztah pro jeho 
náročnost. Nicméně na druhé straně mi tak díky 

němu bylo umožněno podílet se následně na jed-
né z historicky nejvýznamnější události v historii 
města. 

Po převzetí budovy do dispozičního práva v prosin-
ci 1989 město vyzvalo k veřejné diskuzi o dalším 
využití budovy. Takřka okamžitě začaly přicházet 
návrhy jednotlivých občanů, různých občanských 
iniciativ a  organizací. Návrhy to byly velmi roz-
manité, např. zde mělo být nové sídlo městských 
nebo okresních orgánů, střední škola, poliklinika, 
dům služeb či sídlo OKD. Velmi intenzivně vstou-
pili do  jednání o  dalším využití budovy zejména 
tehdejší představitelé Lázní Darkov, kteří zde hod-
lali provozovat léčebné zařízení a  získali k  tomu 
značnou občanskou podporu.

Zhruba v polovině prosince 1989 jsem se osobně 
poprvé setkal s návrhem na využití budov pro zříze-
ní vysoké školy. Stalo se tak na jednom z řady jed-
nání o využití budovy, kdy s myšlenkou vystoupil, 
do té doby mi osobně neznámý doc. Ing. Emanuel 
Šustek, CSc. Mám za to, že v té době působící 
na Ostravské univerzitě. Nutno říci, že odvážnost 
tohoto projektu nezaskočila pouze mně, ale větši-
nu zainteresovaných. Myšlenka zřízení vysoké ško-
ly ve městě všem připadala jako zcela fantazijní 
a v místních podmínkách i zcela nerealizovatelná. 
Došlo tak k situaci v životě a praxi nikoliv ojedině-
lé, tj. kdy myšlenka překoná obecný stav myšlení.  
Naštěstí nebezpečnost daného stavu mysli v da-  i Jaromír Richter
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ném prostředí a době neměla svůj klasický účinek. 
Nepochybně za to patří dík panu doc. Šustkovi. 
Svou zapáleností pro věc, nadšením a vírou nakazil 
a posléze přesvědčil všechny, kdo s ním spolupra-
covali. Totéž se mu podařilo i vůči těm, kteří měli 
ve  věci rozhodující slovo. Nosnou premisou dal-
ších úvah bylo, že bez vysokoškolské tradice, jako 
tomu bylo v Opavě, má Karviná šanci na získání 
vysoké školy jedině, dá-li k dispozici skvěle k to-
muto účelu prostorově disponovanou a okamžitě 
dostupnou budovu. Stav byl ale takový, že v  té 
době zde byl již rozsáhlý katalog návrhů občanů, 
organizací a nově vznikajících občanských sdruže-
ní a politických uskupení na využití této budoby. 
Za této situace zde nebylo oprávněného subjektu, 
který by na sebe vzal direktivní rozhodnutí.

Orgány města proto obezřetně prvně ustavily 
speciální 21 člennou poradní komisi. Ta se pak 
dohodla na uspořádání tzv. „Dnů otevřených dve-
ří“. Konaly se přímo v budově v sobotu a neděli 
20. - 21. ledna 1990. Vzpomínám si, že zajištění 
této akce jsme řešili dost složitě, protože její sou-
částí byla i prohlídka objektu, včetně jeho vnitřní-
ho vybavení. K tomu bylo samozřejmě zapotřebí 
toto vybavení zajistit před poškozením nebo do-
konce odcizením. V budově však v té době nebyli 
skoro žádní zaměstnanci. Pomáhali proto jednak 
dobrovolníci a  jednak 70 studentů karvinského 
gymnázia. Z hlediska dalšího využití budovy však 
byl významný současně konaný veřejný plebiscit 
na toto téma. Je třeba konstatovat, že zájem ne-
jen občanů města všechny překvapil a troufám si 
říci, že to byl jeden z  nejintenzivnějších projevů 
občanské společnosti ve městě.

Pro zajištění rovnosti mezi uchazeči o využití bylo 
všem umožněno prezentovat po celou dobu zpří-
stupnění budovy své návrhy a jejich realizaci. Ze 
všech oslovených se však osobně dostavil pouze 
doc. Šustek, který po oba dny v soustavně přepl-
něné dnešní aule a takřka bez přestávky přesvěd-
čoval příchozí o smysluplnosti určení budovy pro 
zřízení VŠ. Mám za to, že to byl rozhodující faktor 
pro veškeré další události. Doc. Šustkovi je třeba 
vyjádřit hluboké díky a úctu za tento a následující 
počiny. Výsledkem jeho prezentace bylo, že z cel-
kového počtu 16.462 odevzdaných hlasů bylo pro 
vysokou školu 12.412. Lázně získaly pouze 3.246 
hlasů a ostatní návrhy dohromady 804. 

Na základě plebiscitu doporučili městská komise 
a  posléze v  únoru roku 1990 i město dislokač-
ní komisi tehdejšího Okresního národního výbo-
ru v Karviné schválit využití budovy pro projekt 
zřízení vysokoškolského pracoviště v Karviné, což 
se následně stalo. Nicméně schvalovací proces 
probíhal způsobem blízkým obdobným událostem 
dnešní doby. Vyplýval z toho, že řada autorů ne-
úspěšných projektů se nemohla se situací smířit. 
Přímo či nepřímo pak byly dost zavrženíhodný-
mi způsoby napadány všechny osoby zúčastněné 
na přípravě a rozhodnutí ve věci, a to i za pomo-
ci tehdejších sdělovacích prostředků. Naštěstí se 
rozhodnutí zvrátit nepodařilo. 

Po uváděném rozhodnutí nastala poměrně para-
doxní situace, která byla samozřejmě jeho odpůrci 
náležitě využívána. V Karviné byla budova urče-
na pro vysokou školu, ale nebyla vysoká škola, 
která by se jí ujala. Konání ve věci se ujal opět 

pan doc. Šustek za široké pomoci tehdejších před-
stavitelů okolních měst a obcí, jakož i Okresního 
národního výboru. Měl jsem možnost se zúčast-
nit spolu s doc. Šustkem, Ing. Smejkalem (místo-
předsedou ONV) a některými tehdejšími předsedy 
národních výborů, celé řady jednání v  této věci. 
Konaly se např. v Praze u náměstka ministra škol-
ství prof. Pátého, v Brně u tehdejších rektorů Ma-
sarykovy univerzity  prof. Jelínka a Vysokého uče-
ní technického prof. Honiga. Podstatné bylo, že 
nikdo z nich nezpochybňoval zřízení vysoké školy 
v Karviné. Naopak vždy bylo konstatováno, že ze 
všech uchazečů o zřízení vysokoškolské instituce 
jsou k tomu pouze v Karviné vytvořeny všechny 
materiální předpoklady. To nám umožňovalo s jis-
tým nadhledem a shovívavosti sledovat při většině 
jednání často nevybíravé spory a osobní invektivy 
některých zástupců přípravných výborů budoucí 
vysoké školy z Opavy, Ostravy a zpočátku i Frýd-
ku - Místku. Podstatné však bylo, že tím byla 
dána možnost začít vytvářet v Karviné i odborné 
předpoklady pro vznik budoucího vysokoškolského 
pracoviště. Zřízením OPF nejdříve při Masarykově 
univerzitě a posléze Slezské univerzity byl proces 
završen. To jsou už ale skutečnosti obecně známé 
a mé vzpomínání není proto třeba dále rozvíjet. 

Přece jenom je třeba snad upozornit, že do pod-
vědomí odborné i  laické veřejnosti se Karviná 
jako centrum vzdělávání dostala již před oficiál-
ním zřízením univerzity. Se souhlasem města totiž 
ve volné budově začala v dubnu 1990 první výuka. 
Společně s  Domem techniky tehdejší Českoslo-
venské vědeckotechnické společnosti bylo zaháje-
no dvousemestrální studium jazykové rekvalifikace 
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pro učitele. Zájem byl značný a  bylo přihlášeno 
takřka 900 zájemců o studium. Pro řídící pracov-
níky největších podniků v regionu (Vítkovické že-
lezárny, Nová huť, Třinecké železárny, OKD) byly 
od září téhož roku uspořádány semináře za účas-
ti více jak sto řídících zaměstnanců. Jak se sami 
účastníci vyjádřili, byli zde poprvé seznamováni se 
zásadami tržního hospodářství, tržních obchod-
ních vztahů a postupů při transformaci tehdejších 
státních podniků na obchodní společnosti. Např. 
doc. Šustek přednášel nové trendy v podnikatel-

ských aktivitách, Ing. Dr. Bystroň o úloze financí 
v  tržním hospodářství. Mé přednášky směřovaly 
ke vzniku a fungování joint ventures a zejména ak-
ciových společností, což byly vyžádané přednášky, 
když zastoupené národní podniky se připravovaly 
na transformace v tyto formy společnosti. Na žá-
dost účastníků byl pak vydán zřejmě první sborník 
přednášek, který prokazatelně vzešel z půdy naší 
fakulty. Pouze pro potvrzení následného vývoje 
fakulty si dovolím na závěr ocitovat z úvodu sbor-
níku. 

„Vydáním sborníku není naplněno pouze jen jeho 
informační poslání. Sleduje současně i konstitutiv-
ní záměry, což znamená, že je prvním počinem 
fakulty na cestě konstituování se i jako teoretic-
kého, metodického a  poradenského centra hos-
podářské praxe a  všech podnikatelských aktivit 
v kraji. Věříme, že sborník splní své poslání a  je 
pouze prvním v řadě následujících“.

(„Vybrané stati k  podnikatelské činnosti“ OPF, 
září 1990)

Judr. Jaromír rIchtEr

Katedra ekonomie a veřejné správy
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být druhým děkanem fakulty byla neJen prestiž, ale hlavně zOdpOvědnOst

Být v pořadí druhým děkanem velmi mladé fakulty 
byla na jedné straně prestižní záležitost, na druhé 
straně to byla aktivita pracovně velice náročná. 
Bylo nezbytné, aby si nově vzniklá škola, ve své 
době na vysokoškolském trhu v podstatě ojedině-
lá, nejen udržela své dobré jméno, ale postoupila 
ve svém vývoji kupředu. Na období od roku 1994 
vzpomínám na  Obchodně podnikatelské fakultě 
jako na  pracovně velmi vytěžující, ale radostné 
a  obohacující každým úspěchem, kterého mladá 
fakulta, její pracovníci, studenti i první absolventi 
dosáhli. 

Vznik nových studijních programů a oborů přive-
dl do Karviné mladé lidi z  celé České republiky, 
které dobré jméno vysokoškolské instituce vzniklé 
v roce 1990 na zelené louce zaujalo. Bylo dobře, 
že jsme si naše budoucí studenty mohli vybírat 
a že v Karviné studovali především ti, kteří o to 
stáli a kterým absolutorium na karvinské vysoké 
škole otevíralo dokořán dveře do pracovního svě-
ta. Dnes se řada absolventů z Karviné pohybuje 
u nás i ve světě na prestižních pracovních místech 
a svým přístupem a znalostmi šíří dále dobré jmé-
no své Alma mater.

Osobně mne velmi těší, že jsem mohl být krátce 
po vzniku karvinské fakulty u jejího dalšího rozvo-
je. S úctou vzpomínám na pracovní kolektiv, který 
jsem tady do května 2000 vedl a  který byl ne-
dílnou součástí posouvání se Obchodně podnika-
telské fakulty na žebříčku vysokých škol směrem 
vzhůru, že jsme dokázali se stále rozvíjet a pořád 
jsme měli co nabízet.

Dnes se nechce ani věřit, že fakulta slaví pětadva-
cetiny, i když v životě a existenci vysoké školy je 
to velmi málo. Proto přeji karvinské součásti Slez-
ské univerzity v Opavě mnoho dalších úspěšných 
roků, šťastnou ruku při výběru studentů a  pro-
fesionální pracovní kolektiv. Kvalitní spolupráce 
a  dobré soužití lidí za  katedrou a  v  lavicích vy-
sokoškolských poslucháren je nezbytnou součástí 
slušně odváděné práce na obou stranách. Novému 
vedení fakulty i  opavské univerzity přeji pro věc 
zapálené spolupracovníky, kteří budou přitahovat 
dobré a  po  vzdělání toužící zájemce o  studium, 
a všichni společně budou dál do světa šířit dobré 
jméno jedné malé školy, která v roce 1990 našla 
své místo a opodstatnění v Karviné.

prof. rndr. phdr. stanIslav poloučEk, csc.
druhý děkan Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné  i Stanislav Polouček
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i wish i cOuld dO it all Over again

I wish I could do it all over again is a phrase I used 
after I  returned to the United States from tea-
ching finance classes at the School of Business 
Administration in the Czech Republic in 2005. 
Opportunities to repeat an experience again are 
rare. However, I am very fortunate to have had 
the experience of teaching finance at the Silesian 
University School of Business Administration in 
2005 and again in 2013.

In 2005, I was a Fulbright Scholar teaching finan-
ce classes at the Silesian University School of Bu-
siness Administration in the Finance Department. 
The students were interesting and worked hard 
on both finance and their spoken English. It was 
a thrill to be invited back by Dr. Daniel Stavárek, 
Chair of the Finance Department, to the School in 
2013 to again teach finance classes. I was excited 
to be back in Karvina at the School of Business 
Administration and in the Finance Department. 
My experience and the students in 2013 were the 
same in some ways but also very different from 
my time in Karvina in 2005. This was true for the 
city as well as the university. 

I have traveled outside the United States over the 
years for a period of a week or two. Due to these 
wonderful experiences, I  had a  strong desire to 
live and teach in another country to widen my 
knowledge of finance. Therefore in 2004, I applied 
for a Fulbright Scholarship. I indicated that I really 

wanted to go to the Czech Republic. That year, 
the Czech Fulbright Commission had a  request 
from the Silesian University School of Business 
Administration for a Scholar. When I received the 
offer, I was delighted to be invited to teach at the 
School. I taught at the School of Business Admi-
nistration in Fall 2005. It was a wonderful experi-
ence but passed too quickly. I never imagined that 
I would be returning eight years later in 2013.

As a Visiting Professor of Finance in 2013, I tau-
ght undergraduate courses in principles of finance 
and undergraduate and graduate courses in corpo-
rate finance. All of my classes were taught in En-
glish. I knew that my style of teaching would help 
to introduce students to new ways of learning. 
I was also looking forward to learning more about 
finance in the Czech Republic to use in classes at 
my home university. In addition, I was able to aid 
in the execution and planning of the bi-annual in-
ternational conference for business faculty, which 
was held in the Czech Republic in October. I was 
a member of the Scientific Programme Commit-
tee and was the chair for one of the presentation 
sessions.

As a professor of finance, I am dedicated to de-
veloping the full potential of business students in 
my classes. I have four primary responsibilities in 
establishing an effective learning environment: (a) 
to impart knowledge, (b) to act as a  facilitator 

of active student learning, (c) to foster critical 
thinking skills, and (d) to act as a role model and 
mentor within my discipline. Additionally, I  am 
mindful of my role in preparing students for work 
in a business setting as well as providing solid aca-
demic foundations for them to successfully com-
plete upper-level business courses.

 i Cynthia L. Miglietti
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A significant mission for me as an instructor of fi-
nance is the imparting of knowledge in these are-
as. The process by which knowledge is transmit-
ted is critical for the success of student learning. 
My role as a teacher is to develop my expertise in 
finance and then motivate and encourage students 
in the study of these subjects. To fulfill my role, 
I must stay current in these fields so that I may 
act as a resource for the student who seeks this 
knowledge. My task is to introduce students to 
and expand their knowledge in the content of the 
discipline. Additionally, it is my practice to encou-
rage student growth in a supportive and motiva-
ting manner and to demonstrate where knowledge 
may be found and how it can be applied.  

My most important role as an educator is to act 
as a  facilitator of active student learning, a co-
llaborative process. In a  collaborative approach 
to teaching, the student is an active participant 
in his/her education. I bring ideas and knowledge 
to the classroom and have the task of drawing 
ideas, values, and opinions from the students. 
This approach makes the student and me mutual 
partners in the learning process so that learning 
is a participative activity. It was very exciting to 
me to see the students at the School of Business 
Administration embrace this active learning pro-
cess when I taught my classes in a way that was 
new to them.

Returning to the Czech Republic gave me the 
chance to reunite with friends and colleagues and 
to enjoy some of the advancements the university 
has experienced. There have been many changes 
since I first visited in 2005. Apartment (flat) buil-
dings are now painted in bright colors and there 
was a major upgrade on the façade of the univer-
sity. Student habits and trends have also evolved. 
However, the Czech students are much like their 
American counterparts, but have become even 
more so since my first visit to the country. During 
my visit in 2013, I noticed that Czech students 
are now much more technologically advanced. In 
2005, most hand-held devices were not affordab-
le, but now students are all ‘connected’ to their 
computers, tablets and phones. These devices 
have long been a challenge for faculty members 
in the U.S. when trying to maintain the attention 
of students, and now Czech instructors must deal 
with some of the same distractions.

The Fulbright Scholars program is mutually be-
neficial. It allows faculty to participate in an in-
ternational exchange that provides benefits to 
the faculty, their home university, and the fore-
ign university. My own benefits derive from being 
submerged in a non-Western university structure, 
where I can learn the unique vantage points and 
challenges of teaching, advising and nurturing stu-
dents in their intellectual and cultural milieu.

During my two visits, I developed a strong per-
sonal and professional relationship with the facul-
ty of the Silesian University School of Business 
Administration. In 2007, I worked with Dr. Da-
niel Stavárek who was able to earn a  Fulbright 
Scholarship to the United States. He taught at 
Lake Superior College in Duluth, Minn., and he 
also came to speak at BGSU Firelands. It was 
satisfying to see the program come full circle: to 
witness BGSU Firelands students gain knowledge 
and instruction from one of my Czech Republic 
colleagues.

As the recipient of the 2003 BGSU Firelands Di-
stinguished Teacher Award and the 2007 BGSU 
Firelands Distinguished Creative Scholar Award, 
I was able to bring enrichment back to the United 
States when I returned. I had current international 
business knowledge that I could and did offer to 
students at my home university, Bowling Green 
State University (BGSU). In addition, I was equi-
pped with fresh ideas for improving outreach and 
retention of culturally diverse students.

I am wondering if there will be a third trip to Kar-
viná to teach finance classes? I would be thrilled 
to return to the Silesian University School of Bu-
siness Administration and spend another semester 
with the Czech students.

 
prof. cynthIa l. mIglIEttI, ph.d.

Bowling GreenState University v USA, Teaches Twice at the Silesian University School of Business Administration 
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prOfesní živOt sedméhO děkana byl vždy prOpOJen s fakultOu

Když Obchodně podnikatelská fakulta v  roce 
1990 vznikala, zahájil jsem docházku do  sedmé 
třídy základní školy. Zároveň jsem definitivně vy-
pustil z  mysli soudruhy a  soudružky a  vyučující 
jistě oslovoval pane učiteli a paní učitelko. Poprvé 
jsem měl angličtinu jako povinný cizí jazyk a dě-
jepis s občanskou naukou se začaly vyučovat ma-
linko jinak, než jsme byli zvyklí. Na první pohled 
to vypadá jako ohromné retro, ale přece jenom to 
není tak dávno. Svědčí o tom i skutečnost, že ač-
koliv počátky fakulty se odehrávaly bez mé účasti 
i mého zájmu, tak většinu z  její dosavadní pět-
advacetileté historie jsem měl možnost prožívat 
na vlastní kůži. Během gymnaziálních let se u mě 
jasně vykrystalizovala touha studovat ekonomii, 
a jelikož jsem nechtěl opustit region, podal jsem 
pouze dvě přihlášky na vysokou školu. Obchodně 
podnikatelská fakulta však byla od samotného po-
čátku jasným favoritem. Modernější a příjemnější 
studijní prostředí, příjemní lidé a existence oboru 
Bankovnictví byly hlavními argumenty pro vítěz-
ství Karviné nad Ostravou. Na podzim roku 1996 
jsem tak zahájil studium prvního ročníku bakalář-
ského studia a Obchodně podnikatelská fakulta se 
stala až do dnešního dne neoddělitelnou součástí 
mého života.

Jako student jsem mohl naplno vstřebávat nad-
šení a odhodlání všech akademických pracovníků, 
přispívat k rozvoji stále ještě mladé a dynamicky 
se vyvíjející fakulty. Bylo příjemné zažívat atmo-

sféru relativně malé fakulty s velmi blízkým vzta-
hem mezi studenty a vyučujícími. Bylo inspirující 
a motivující plnit náročné požadavky vyučujících 
a zároveň být součástí výuky a výukových metod, 
na které jsem nebyl ze střední školy zvyklý. Bylo 
nezapomenutelné sledovat nebo se podílet na růz-
norodých studentských aktivitách a bylo potěšující 
vnímat pokrok fakulty, která postupně začala na-
bízet možnosti studia v zahraničí, modernizovala 
své vybavení a  výukové prostory, otevírala nové 
obory a specializace.

Výrazný zlom v  mém soužití s  fakultou nastal 
v roce 2000, kdy mi prof. Stanislav Polouček na-
bídnul jako studentovi druhého ročníku navazují-
cího magisterského studia možnost vyzkoušet si 
roli vyučujícího v předmětu Mezinárodní finance. 
Kromě mnoha veselých zážitků vyplývajících ze 
skutečnosti, že jsem částečně vyučoval své spolu-
žáky, s nimiž jsem v jiném předmětu seděl v lavici, 
se mi otevřely obzory a rozhodl jsem se nastoupit 
na akademickou dráhu. V nové roli jsem i rozvoj 
fakulty vnímal trochu jinak. Jsem velice vděčný, že 
jsem byl přítomen u takových úspěchů jako získá-
ní projektů GAČR, organizace mezinárodních kon-
ferencí, hostování zahraničních profesorů, získání 
akreditace pro doktorské studium nebo vydání pu-
blikací v renomovaných mezinárodních vydavatel-
stvích. Bylo nesmírně příjemné a povzbuzující být 
u  toho, jak se postupně budovalo dobré jméno 
katedry a fakulty doma i v zahraničí.  i Daniel Stavárek
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Když jsem byl v  roce 2008 jmenován vedoucím 
Katedry financí, později zastával i pozici předsedy 
akademického senátu a  následně proděkana pro 
zahraniční styky, stále více jsem mohl ovlivňovat 
směřování a  fungování fakulty. Po období prud-
kého rozmachu spojeného s dramatickým nárůs-
tem počtu studentů či spravovaných nemovitostí 
následovalo období skromnější spojené i s razant-
ními restrukturalizačními opatřeními. Tato etapa 
vyvrcholila nedávno zvolením do  pozice děkana 
fakulty. Od tohoto okamžiku jsem začal velice in-
tenzivně vnímat několik pocitů, které se neustále 
prolínají. Jedná se především o pocit pokory, pocit 

hrdosti a pocit zodpovědnosti. Pocit pokory před 
všemi osobnostmi, které se podílely na  vzniku 
a  rozvoji fakulty a pokory před mnoha skvělými 
lidmi a kolegy, které jsem měl možnost na fakul-
tě potkat a čerpat od nich inspiraci a zkušenosti. 
Pocit hrdosti na fakultu, která je v očích studen-
tů a absolventů osmá nejlepší ekonomická fakulta 
z 21 fakult veřejných vysokých škol a pocit hrdosti 
na fakultu, která i přes objektivní nevýhodu umís-
tění na samé periferii republiky poskytuje kvalitní 
vzdělání a produkuje kvalitní vědecké výstupy. Po-
cit zodpovědnosti za  fakultu, která se mi neod-
stranitelně dostala pod kůži i do srdce, pocit zod-

povědnosti za její zaměstnance a její budoucnost. 

Jsem přesvědčen, že současné vedení fakulty dis-
ponuje dostatkem sil a nápadů, aby fakultu pro-
vedlo následujícím nelehkým obdobím bez ztráty 
kytičky, navázalo na celou řadu dosavadních úspě-
chů a pečovalo a zvelebovalo dobrou značku OPF. 
Fakultě, všem jejím zaměstnancům, studentům, 
absolventům i přátelům přeji krásné 25. naroze-
niny. 

prof. Ing. danIEl stavárEk, ph.d.
děkan Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné
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ze vzpOmínek rektOra na živOt s ObchOdně pOdnikatelskOu fakultOu

Když jsem na jaře roku 1990, jako student 1. roč-
níku oboru Ekonomika průmyslu akreditované-
ho na  Ekonomické fakultě Vysoké školy báňské 
– Technické univerzity Ostrava, poprvé zasedl 
do  lavic Velkého sálu Obchodně podnikatelské 
fakulty v Karviné, abych zde absolvoval přijímací 
zkoušky na  druhou vysokou školu, netušil jsem, 
že tato nově se utvářející vysokoškolská institu-
ce výrazně ovlivní můj budoucí profesní život. Je 
pravdou, že naše první setkání nedopadlo tak, jak 
jsem si původně představoval. Přijímací zkoušky 
jsem sice úspěšně vykonal, ale mezi posluchače 
studijního oboru Marketing a management jsem 
nakonec nebyl přijat. Když se dnes za tímto našim 
prvním neúspěšným setkáním ohlédnu zpět, mohu 
jen konstatovat, že jsem tomu ve  své podstatě 
rád. Díky zamítavému stanovisku přijímací komi-
se jsem se mohl plně soustředit na své studium 
ekonomie na Ekonomické fakultě, to mi následně 
otevřelo cestu k  působení na  akademické půdě, 
což je práce, která se stala i mým koníčkem. 

Po krátké pedagogicko-vědecké epizodě na Eko-
nomické fakultě jsem v září roku 1997 spojil svou 
profesní cestu s Obchodně podnikatelskou fakul-
tou a její Katedrou ekonomie. A musím říci, že to 
pro mne byl tak trošku „kulturní šok“. Odešel jsem 
z pracoviště, kde jsem měl k dispozici špičkovou 
výpočetní techniku reprezentovanou osobním po-
čítačem s procesorem Intel i486SX vybavený tex-
tovým editorem Ami Pro, webovým prohlížečem 

Netscape a 15́ ´ monitorem s odnímatelným fil-
trem, který měl odstínit záření, a nastoupil na fa-
kultu, kde se na téměř dvanáct měsíců staly mým 
pracovním nástrojem papír, tužka, folie na zpět-
ný projektor a  fixy. Úbytek technického vybave-
ní byl však plně nahrazen rostoucím pracovním 
výkonem. Když jsem opouštěl ostravskou fakul-
tu, vyučoval jsem v zimním semestru dva semi-
náře z Makroekonomie a v letním semestru kurz 
Makroekonomické analýzy. To se však mělo brzy 
změnit. V  zimním semestru akademického roku 
1997/1998 mne čekalo sedm dvouhodinových se-
minářů z Mikroekonomie, s níž jsem se naposledy 
setkal, když jsem se připravoval na  státní závě-
rečné zkoušky a nutno podotknout, že i v tomto 
případě to bylo naše de facto první setkání, neboť 
standardní jednosemestrální kurz Mikroekonomie 
v  té době nebyl na EKF přednášen. To, že po-
dobný objem seminářů, avšak na téma makroeko-
nomie, byl připraven také na  letní semestr, není 
asi zapotřebí zmiňovat. Současně však musím při-
podotknout, že můj vyšší pracovní výkon a horší 
technické vybavení mi byly, zcela logicky, vynahra-
zeny nižším platovým ohodnocením. :-) Na druhé 
straně, nejen hmotnými statky živ je člověk. Je 
možné, že já ekonomicky vzdělaný člověk, jsem 
něco takového napsal? A mám-li být spravedlivý, 
tak s mým nástupem nebyly spojeny jen negativní, 
ale také pozitivní šoky. Mezi ně řadím zejména 
pracovní prostředí, které bylo absolutně nesrovna-
telné s prostředím, v němž jsem se doposud pohy-  i Pavel Tuleja
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boval. Přátelská atmosféra dána relativně malým 
pracovním kolektivem, v němž si byli lidé ochotni 
pomáhat a zajímali se o práci druhých, společné 
oslavy narozenin či sportovní akce, na nichž se se-
šli téměř všichni zaměstnanci fakulty, zájem stu-
dentů o studium, jenž přerůstal ve společné kon-
zultace v restauraci U Barona, kde se mezní užitek 
vysvětloval na příkladu konzumace piva a zelené, 
kolejní rádio, v němž jako nejdůležitější dotaz po-
važovali ten, který se týkal osoby z akademické-
ho prostředí, s níž bych byl ochoten jít na pivo, 
studentský časopis StudentPřess, studentská di-
vadelní představení v Aule, která zcela bezostyšně 
parodovala kroky tehdejšího vedení fakulty, plné 
přednáškové sály a semináře, a to i přesto, že v té 
době byly zcela nepovinné. Tak nějak se v mých 
vzpomínkách jeví Obchodně podnikatelská fakulta 
v Karviné na počátku druhé poloviny 90. let mi-
nulého století…

No a pak to šlo všechno tak nějak ráz na ráz. Volba 
do Akademického senátu fakulty, účast na akredi-
taci nových a  reakreditaci existujících studijních 
oborů, vytváření nových studijních předmětů a ru-

šení těch, které se neosvědčily, dokončení doktor-
ského studia, získání postdoktorandského gran-
tu a  účast na  řešení dalších grantů a  projektů, 
jmenování do pozice zástupce vedoucího katedry, 
převzetí garance středně pokročilého kurzu Mik-
roekonomie a kurzu Ekonomické teorie, úspěšné 
habilitační řízení, jmenování do pozice vedoucího 
katedry, zvolení děkanem fakulty a  kandidatura 
na  rektora univerzity. A  můžu říci, že podobně 
jako se mi do jedné dlouhé věty slévá můj profesní 
život na SU OPF, tak se mi slévá i poměrně dyna-
mický vývoj samotné fakulty. Když se to pokusím 
shrnout, pak mohu ve zkratce poznamenat: čtyři 
děkani, řada proděkanů, řada vedoucích kateder, 
z  nichž někteří působí na  fakultě dodnes a  jiní, 
již řady zaměstnanců fakulty opustili, nově vzniklé 
i  zrušené studijní obory, zásadní i méně zásadní 
změny ve  Studijním a  zkušebním řádu, rekordní 
počet studentů v roce 2009 a následný pokles po-
čtu financovaných studentů spojený s propadem 
demografické křivky, tolik diskutovaná restruktu-
ralizace fakulty, úspěšná akreditace nového studij-
ního oboru Podniková ekonomika a management. 
To jsou jen některé z událostí, které jsem na Ob-

chodně podnikatelské fakultě v Karviné v uplynu-
lých osmnácti letech zažil a jež se mi vryly do pa-
měti.

Co tedy říci na závěr? Když se ohlédnu zpět, pak 
mohu říci, že jsem na  Obchodně podnikatelské 
fakultě prožil zajímavých osmnáct let svého do-
savadního profesního života. Ne vždy to byly dny 
šťastné a plné optimismu. Mám-li být upřímný, tak 
musím přiznat, že za těch téměř dvacet let, jsem 
několikrát uvažoval o  tom, že univerzitní půdu 
opustím a půjdu si vydělávat na živobytí jinam či 
jiným způsobem. Nakonec však u mne vždy nad 
negativními dojmy převážily pocity pozitivní a  já 
jsem svou milovanou OPéeFku neopustil. Zda to 
bylo pro ni samotnou dobře nebo ne, to nevím. 
Pravděpodobně to ukáže čas a možná to jednou 
zhodnotí odborníci na vědy historické. Já za sebe 
mohu říci, že pro mne to byl vztah veskrze pozi-
tivní a věřím tomu, že nám ještě nějaký ten rok či 
desetiletí vydrží.

Profesně Tvůj,

doc. Ing. pavEl tulEJa, ph.d.
rektor Slezské univerzity v Opavě





pOhled dO histOrie
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histOrie v datech

Údaje použity v tomto stručném historickém přehledu vycházejí z terminologie doby, kdy k událostem došlo. 

1989 konEc roku Vznikla iniciativní skupina usilující o založení vysoké školy v Karviné v čele s doc. Ing. Emanuelem Šustkem, CSc., sku-
pina byla tvořena řadou dalších pedagogických a vědecko-výzkumných pracovníků z regionu, následně došlo ke spojení 
s opavskou iniciativou usilující o zřízení vysoké školy v Opavě a vytvoření přípravného výboru pro zřízení Slezské univer-
zity.

1990 lEdEn Zvláštní komise města Karviné pořádá v objektu bývalého sídla okresního výboru Komunistické strany Československa 
tzv. „Den otevřených dveří“ s anketou zaměřenou na výběr nejlepšího využití těchto prostor, anketa podpořila vznik 
vysoké školy a na počátku února 1990 komise doporučila postoupit celý areál potřebám vysokého školství.

1990 srpEn Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR navrhuje vládě ustanovení Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
a Filozofické fakulty v Opavě.

1990 září Vláda ČR vyslovuje souhlasné stanovisko k založení Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné jakožto součásti Ma-
sarykovy univerzity v Brně spolu s Filosofickou fakultou v Opavě, tak tomu bylo až do legislativního potvrzení vzniku 
Slezské univerzity.

1990 říJEn Akreditační komise MŠMT potvrzuje na svém zasedání 23. října 1990 vytvoření Obchodně podnikatelské fakulty v Kar-
viné, zatím pro výuku bakalářského studia.

1990/1991 Formuje se vedení fakulty a prvních kateder tj. Katedry marketingu, Katedry matematiky a informatiky a Katedry ci-
zích jazyků. Členy prvního fakultního vedení se stávají doc. Ing. Emanuel Šustek, CSc., děkan, doc. PhDr. Jan Steiner, 
CSc., proděkan pro studijní záležitosti, RNDr. Jaroslav Ramík, CSc., proděkan pro vědu a zahraniční styky, Ing. Milan 
Smejkal, proděkan pro rozvoj a výstavbu a Ing. Alena Valicová, tajemnice fakulty.

zImní sEmEstr



25

25 let Obchodně podnikatelské fakulty v datech a obrazechObchodně podnikatelská fakulta v Karviné 1990 - 2015

 i Kopie dokumentu ze schůze ONV v Karviné k přípravě 
vysokoškolského pracoviště v Karviné z ledna 1990

 i Kopie pověření doc. Šustka prozatímním výkonem 
funkce děkana Provozně-podnikatelské fakulty Slezské 
univerzity v Karviné ze září 1990

 i Zahájení výuky 11. 10. 1990 na opavské 
fakultě
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 i prof. Balhar při slavnostním aktu

 i U příležitosti slavnostního zasedání vědeckých 
rad a akademických senátů se konala také 
Inaugurace děkana fakulty prof. Poloučka

 i doc. Pýchová s doc. Steinerem

 i Články o nové fakultě v Karvinských novinách 
z roku 1991
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1990 lIstopad Zahajuje svou činnost Ústav poradenských informací, jenž je vytvořen v rámci projektu Poradenského střediska pro 
volbu povolání a zaměstnání.

1991 čErvEn Zákonem České národní rady je ustanovena vedle několika dalších vysokých škol také Slezská univerzita v Opavě, a to 
ke dni 28. září 1991, do akademického roku 1991/1992 již vstupuje Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné jakožto 
součást Slezské univerzity v Opavě.

1991/1992 Odchodem Ing. Milana Smejkala na jinou pozici, dochází k prvním změnám a přerozdělení agendy u vedoucích pozic 
fakulty, jeho agendu částečně přebírá proděkan pro vědu a výzkum a tajemnice fakulty. Doc. PhDr. Iva Pýchová, CSc. 
je nově jmenována proděkankou pro zahraniční styky, původní tři „zakladatelské“ katedry jsou doplněny o Katedru 
ekonomie a Katedru společenských věd. Katedra marketingu byla rozšířena a přejmenována na Katedru marketingu 
a managementu.

1992 Prvním karvinským zástupcem ve vedení univerzity na pozici prorektora pro studijní záležitosti je jmenován doc. Ing. Ema-
nuel Šustek, CSc., děkan karvinské fakulty. Začíná budování fakultní odborné knihovny, vedením je pověřena Mgr. Jin-
dřiška Khestlová.

1994 květEn Do čela OPF je Akademickým senátem fakulty zvolen v pořadí druhý děkan doc. PhDr. RNDr. Stanislav Polouček, 
CSc., jeho statutárním zástupcem a proděkanem pro zahraniční styky se stává doc. Ing. Lumír Kulhánek, CSc., prodě-
kanem pro studijní záležitosti PaedDr. Jiří Mezuláník, CSc., proděkanem pro vědu, výzkum a rozvoj doc. RNDr. Jaro-
slav Ramík, CSc., tajemnicí Ing. Alena Valicová (od roku 1995 RNDr. Ing. Bohuslav Rychtar).

1994/1995 Dochází k  růstu a  transformaci kateder, na  fakultě nyní působí Katedra ekonomie, Katedra marketingu, Katedra 
managementu a podnikání, Katedra financí, Katedra matematiky a informatiky, Katedra společenských věd, Katedra 
komunikace a Katedra tělesné výchovy. Svou premiéru slaví první vydání Almanachu v  podobě ročenky informující 
o absolventech a jejich profesní dráze.

1995 říJEn Fakulta se jakožto součást Slezské univerzity v Opavě poprvé účastní veletrhu pomaturitního vzdělávání „Gaudeamus 
95“ konaného pod záštitou VUT v Brně.

1995 prosInEc U příležitosti 5. výročí založení Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné se koná v malém sále fakulty slavnostní zase-
dání Vědecké rady fakulty, Akademického senátu fakulty a Kolegia děkana, na kterém jsou předána první ocenění nejen 
fakultě, ale také prvním funkcionářům a osobnostem stojícím u jejího zrodu.

akadEmIcký rok

akadEmIcký rok
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1996 Fakulta získává grant MŠMT z programu „Posílení výzkumu na vysokých školách“, a to na základě obhajoby projektu 
„Výzkum podmínek rozvoje malého a středního podnikání“. Z důvodu aktuálnosti této problematiky je na fakultě zřízen 
Ústav malého a středního podnikání pod vedením Ing. Jiřího Vaňka, CSc. 

1996 čErvEn U příležitosti pátého výročí spojení se Slezskou univerzitou v Opavě se v prostorách fakulty koná výstava insignií a návr-
hů talárů akademických funkcionářů a promovaných absolventů. Ve velkém sále je při slavnostních promocích absolventů 
fakulty předán diplom prof. Dr. Liboru Pátému, bývalému náměstku ministra školství. Poprvé je zorganizováno setkání 
absolventů a pedagogů fakulty, poprvé probíhá také motivační soutěž o nejlepší diplomovou práci.

1996 říJEn Katedra financí ve spolupráci s bankovním sektorem a za účasti řady představitelů podnikové sféry i státní a veřejné 
správy z České republiky a ze zahraničí připravuje první ročník mezinárodní vědecké konference s názvem „Perspektivy 
bankovnictví po roce 2000 ve světě a v České republice“.

1997 květEn Akademickým senátem fakulty je znovu zvolen děkanem doc. PhDr. RNDr. Stanislav Polouček, CSc., jeho statutárním 
zástupcem a proděkanem pro studijní záležitosti se stává PaedDr. Jiří Mezuláník, CSc., proděkanem pro zahraniční 
styky doc. Ing. František Němec, CSc., proděkanem pro vědu, výzkum a rozvoj doc. Ing. Tibor Paulík, CSc. 

1997 Při probíhající reorganizaci fakulty dochází k rozštěpení Katedry informatiky a matematiky a vzniku Katedry matema-
tických metod v ekonomii a Katedry informatiky.

1998 břEzEn Na základě rostoucích požadavků je nově zřízena Katedra účetnictví, která přebírá garanci a výuku předmětů zaměře-
ných na účetnictví a navazující problematiku od kateder managementu a podnikání, marketingu a ekonomie.

1999 dubEn Na pozvání Katedry ekonomie se na Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné koná setkání vysokoškolských pedagogů 
působících na fakultách s ekonomickým zaměřením.

2000 dubEn U příležitosti 10. výročí založení Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné se koná slavnostní zasedání fakultní vědecké 
rady za účasti prvního náměstka MŠMT ČR PaedDr. Jaroslava Sourala, CSc., rektorů a děkanů z tuzemských a zahra-
ničních vysokých škol. Na zasedání vědecké rady navazuje třídenní jednání mezinárodní konference „Česká ekonomika 
2000, očekávání – skutečnosti – perspektivy“.

2000 květEn Do funkce třetího v pořadí děkana je Akademickým senátem fakulty zvolen doc. Ing. Tibor Paulík, CSc., vedení dále 
tvoří doc. Ing. Eva Wagnerová, CSc., proděkanka pro vědu, výzkum a rozvoj (od března 2001 Ing. Pavel Nezval, Ph.D.), 
dr. Vojtěch Malátek, CSc., proděkan pro studijní záležitosti a PaedDr. Jiří Mezuláník, CSc., proděkan pro zahraniční 
styky.
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 i Zlatá medaile  i Pamětní medaile  i Čestná medaile
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 i Slavnostní zasedání vědeckých rad a akademických senátů 
pořádané ve velkém sále fakulty u příležitosti 10. výročí jejího 
založení 

 i Historicky první zasedání oborové rady 
doktorského studia v roce 2004

 i Inaugurace děkana fakulty doc. Malátka 
v roce 2003 v malém sále fakulty

 i Inaugurace děkana fakulty doc. Malátka 
v malém sále fakulty v roce 2006

 i Inaugurace děkana fakulty dr. Fialy v malém sále fakulty, 
v roce 2007

 i Inaugurace děkanů Slezské univerzity 
a proděkanů ve Sněmovním sále 
minoritního kláštera v Opavě v roce 2000
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2001 Organizační struktura je rozšířena o další dvě katedry, odštěpením od Katedry společenských věd vzniká Katedra práva, 
rozdělením Katedry komunikace je vytvořena Katedra cizích jazyků (v roce 2006 dochází k opětovnému sloučení a vy-
tvoření Katedry cizích jazyků a komunikace).

2003 květEn V pořadí čtvrtým děkanem fakulty je Akademickým senátem fakulty zvolen doc. dr. Vojtěch Malátek, CSc., statutárním 
zástupcem a proděkanem pro vědu, výzkum a rozvoj se stává doc. Ing. Pavel Nezval, Ph.D., proděkanem pro studijní 
záležitosti Dr. Mgr. Bohumil Fiala, proděkanem pro zahraniční styky PaedDr. Jiří Mezuláník, CSc.

2004 V souvislosti se snahou o zřízení a výuku doktorského studia je na fakultě vytvořen Ústav doktorských studií, jehož 
zakladatelem a prvním vedoucím se stává prof. RNDr. PhDr. Stanislav Polouček, CSc.

2004 čErvEn Koná se historicky první zasedání oborové rady doktorského studijního programu Ekonomika a management, členy 
oborové rady jsou jmenováni přední zástupci akademických a vědeckých pracovníků fakulty a externí spolupracovníci.

2005 břEzEn U příležitosti 15. výročí založení fakulty se v malém sále koná druhý ročník mezinárodní konference s názvem „Průmy-
slová krajina“, kterou pořádá Sdružení pro rozvoj Moravskoslezského kraje ve spolupráci s Obchodně podnikatelskou 
fakultou v Karviné.

2006 květEn Do funkce děkana je opětovně zvolen doc. dr. Vojtěch Malátek, CSc., statutárním zástupcem a proděkanem pro vědu 
a výzkum se stává doc. Ing. Pavel Nezval, Ph.D., proděkanem pro studijní záležitosti Dr. Mgr. Bohumil Fiala, prodě-
kanem ro zahraniční styky Mgr. Irena Orszuliková, Ph.D., od června dochází k přerozdělení agendy u vedoucích pozic 
fakulty a ke zřízení pozice proděkana pro rozvoj a vnější vztahy, jímž je jmenován Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D.

2006 lIstopad Akademický senát Slezské univerzity v Opavě odvolává na svém mimořádném zasedání na podnět rektora prof. PhDr. Zdeň-
ka Jiráska, CSc. z pozice děkana doc. dr. Vojtěcha Malátka, CSc., vedením fakulty je až do konání voleb pověřena 
doc. Ing. Eva Wagnerová, CSc.

2007 únor Do funkce děkana je Akademickým senátem fakulty zvolen v pořadí pátý děkan PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D., proděka-
nem pro vědu a výzkum je jmenována prof. Ing. Christiana Kliková, CSc., proděkanem pro studijní záležitosti JUDr. Ma-
rie Sciskalová, Ph.D., proděkanem pro zahraniční styky Mgr. Irena Orszuliková, Ph.D., proděkanem pro rozvoj a vnější 
vztahy Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D. (od ledna 2009 prof. Ing. František Němec, PhD.).

2008 lEdEn Akademický senát Slezské univerzity schvaluje vytvoření Katedry logistiky a Katedry cestovního ruchu, které vznikají 
odtržením od Katedry marketingu, Katedra tělesné výchovy je nově nazvána Katedrou tělovýchovných a sportovních 
aktivit.
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2008 lIstopad Ústav doktorských studií organizuje v pořadí první mezinárodní vědeckou konferenci doktorandů a mladých vědeckých 
pracovníků.

2011 únor Do funkce děkana byl opětovně zvolen PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D., proděkanem pro studijní záležitosti a statutárním  
zástupcem děkana je jmenována JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D., proděkanem pro vědu a výzkum prof. Ing. Christiana 
Kliková, CSc. (od roku 2012 Ing. Michal Tvrdoň, Ph.D.), proděkanem pro zahraniční styky doc. Ing. Daniel Stavárek, 
Ph.D. a proděkanem pro rozvoj a vnější vztahy Ing. Dominik Vymětal, DrSc.

2011 prosInEc Ve velkém sále fakulty se koná Slavnostní zasedání akademických senátů a vědeckých rad, u této příležitosti je předána 
prof. RNDr. Liboru Pátému, CSc. zlatá medaile Slezské univerzity.

2012 čErvEnEc PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D. se vzdává funkce děkana Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné, vedením fakulty je 
pověřena JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D., z pozice tajemníka odchází také RNDr. Ing. Bohuslav Rychtar, vedením útvaru 
tajemníka je pověřena Ing. Alena Valicová.

2013 únor Vedení fakulty se ujímá v pořadí šestý děkan doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D., proděkanem pro zahraniční styky a statu-
tárním zástupcem se stává doc. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D., proděkanem pro studijní a sociální záležitosti Mgr. Tomáš 
Gongol, Ph.D., proděkanem pro vědu a výzkum Mgr.  Ing. Michal Tvrdoň, Ph.D. a proděkanem pro rozvoj a vnější 
vztahy doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D., na pozici tajemnice fakulty je od března přijata Ing. Miroslava Šromková.

2014 čErvEnEc Dochází k transformaci a snížení počtu dosavadních kateder na pět nově vytvořených pracovišť, na fakultě nyní působí 
Katedra ekonomie a veřejné správy, Katedra podnikové ekonomiky a managementu, Katedra financí a účetnictví, Ka-
tedra informatiky a matematiky a Katedra cestovního ruchu a volnočasových aktivit.

2014 říJEn Se souhlasem akademického senátu byl na fakultě zřízen Institut interdisciplinárního výzkumu, jehož posláním je posílit 
spolupráci s praxí a podpořit vazby s podnikatelskou sférou.

2015 únor Z postu děkana fakulty odstupuje doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D., který je zvolen a s účinností od března jmenován rek-
torem Slezské univerzity v Opavě.

2015 břEzEn Novým v pořadí sedmým děkanem je Akademickým senátem fakulty zvolen prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D., proděka-
nem pro zahraniční styky a statutárním zástupcem je jmenován doc. Mgr. Ing. Michal Tvrdoň, Ph.D., proděkanem pro 
studijní a sociální záležitosti doc. Mgr. Petr Suchánek, Ph.D., proděkanem pro vědu a výzkum prof. Ing. Karel Skokan, 
Ph.D. a proděkanem pro rozvoj a vnější vztahy doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D.
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 i Slavnostní zasedání akademických senátů a vědeckých 
rad ve velkém sále fakulty v roce 2011

 i Inaugurace děkana fakulty prof. Stavárka v kostele sv. 
Václava v Opavě v roce 2015

 i Inaugurace děkana fakulty 
prof. Stavárka v kostele sv. Václava 
v Opavě v roce 2015

 i Inaugurace děkana fakulty doc. Tuleji v malém 
sále fakulty v roce 2013

 i Inaugurace rektora Slezské univerzity v Opavě doc. Tuleji 
v kostele sv. Václava v Opavě v roce 2015

 i Ocenění předávaná na Slavnostním zasedání 
akademických senátů a vědeckých rad 
v roce 2011
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pravidelně pOřádané akce
na pOčátku ledna Je každOrOčně pOřádán den Otevřených dveří

 i Foyer fakulty, rok 2002

 i Foyer fakulty, rok 2012

 i Foyer fakulty, rok 2004

 i Prohlídka učeben, rok 2013

 i Foyer fakulty, rok 2007

 i Losování výherce ankety, rok 2014
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Od rOku 1995 se fakulta pravidelně Účastní veletrhů vzdělávání

 i Gaudeamus Brno, rok 2003

 i Gaudeamus Brno, rok 2008

 i Gaudeamus Brno, rok 2004

 i Gaudeamus Praha, rok 2011

 i Akadémia Bratislava, rok 2006

 i Učeň, středoškolák a vysokoškolák Ostrava, 
rok 2013

 i Gaudeamus Brno, rok 2014





galerie zástupců 
vedení fakulty
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říjen 1990 
duben 1994

květen 1994 
duben 2000

květen 2003 
listopad 2006

doc. Ing. Emanuel  
ŠUSTEK, CSc.

prof. RNDr. PhDr. Stanislav  
POLOUČEK, CSc.

doc. Ing. Tibor 
PAULÍK, CSc.

doc. PhDr. Vojtěch  
MALÁTEK, CSc.

kveten 2000 
duben 2003

galerie děkanů fakulty
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únor 2007 
červenec 2012

únor 2013 
únor 2015

březen 2015 

PhDr. Bohumil 
FIALA, Ph.D.

doc. Ing. Pavel 
TULEJA, Ph.D.

prof. Ing. Daniel  
STAVÁREK, Ph.D.
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prOděkani fakulty

phdr. bohumIl fIala, ph.d. - proděkan pro studijní a sociální 
záležitosti (květen 2003 – listopad 2006)

mgr. tomáŠ gongol, ph.d.  - proděkan pro studijní a sociální 
záležitosti (únor 2013 – únor 2015)

prof. Ing. chrIstIana klIková, csc. - proděkanka pro vědu 
a výzkum (únor 2007 – leden 2012)

prof.  Ing. lumír kulhánEk, csc. - proděkan pro zahraniční 
styky (květen 1994 – duben 1997)

doc.  Ing.  marIan lEbIEdzIk, ph.d.  - proděkan pro rozvoj 
a vnější vztahy (červen 2006 – listopad 2008, únor 2013 – dosud)

doc. phdr. voJtěch malátEk, csc. - proděkan pro studijní 
a sociální záležitosti (duben 2000 – duben 2003)

paEddr. JIří mEzuláník, csc. - proděkan pro studijní záležitosti 
(květen 1994 – duben 2000), proděkan pro zahraniční styky (květen 2000 
– duben 2006)

prof. Ing. frantIŠEk němEc, phd. - proděkan pro zahraniční 
styky (květen 1997 - duben 2000), proděkan pro rozvoj a  vnější vztahy 
(leden 2009 – leden 2011)  i František Němec

 i Tomáš Gongol i Bohumil Fiala  i Christiana Kliková

 i Lumír Kulhánek  i Marian Lebiedzik  i Vojtěch Malátek

 i Jiří Mezuláník
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doc. Ing. pavEl nEzval, ph.d. - proděkan pro vědu, výzkum 
a rozvoj (březen 2001 – leden 2007)

mgr. IrEna orszulIk, ph.d. - proděkanka pro zahraniční styky 
(květen 2006 – leden 2011)

prof.  Ing. tIbor paulík, csc. - proděkan pro vědu, výzkum 
a rozvoj (květen 1997 - duben 2000)

doc. phdr.  Iva pýchová, csc. - proděkanka pro zahraniční 
styky (1991 – květen 1994)

prof.  rndr.  Jaroslav ramík, csc. - proděkan pro vědu 
a zahraniční styky, později nový název proděkan pro vědu, výzkum a rozvoj 
(1990 – duben 1997)  

Judr.  marIE scIskalová, ph.d.  - proděkanka pro studijní 
a sociální záležitosti (únor 2007 – leden 2013)

prof. Ing. karEl skokan, ph.d. - proděkan pro vědu a výzkum 
(březen 2015 – dosud)

Ing. mIlan smEJkal proděkan pro rozvoj a výstavbu (1990 – 1991)

prof. Ing. danIEl stavárEk, ph.d. - proděkan pro zahraniční 
styky (únor 2011 – únor 2015) 

 i Pavel Nezval  i Irena Orszulik  i Tibor Paulík

 i Jaroslav Ramík  i Iva Pýchová

 i Karel Skokan

 i Marie Sciskalová

 i Daniel Stavárek
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doc. phdr. Jan stEInEr, csc. - proděkan pro studijní záležitosti 
(1990 – duben 1994)

doc.  mgr.  pEtr suchánEk, ph.d.  - proděkan pro studijní 
a sociální záležitosti (březen 2015 – dosud)

doc. mgr. Ing. mIchal tvrdoň, ph.d. - proděkan pro vědu 
a výzkum (leden 2012 – únor 2015), proděkan pro zahraniční styky (březen 
2015 – dosud)

Ing. domInIk vymětal, drsc. - proděkan pro rozvoj a  vnější 
vztahy (únor 2011 – leden 2013)

doc. Ing. Eva WagnErová, csc. - proděkanka pro vědu, výzkum 
a rozvoj (květen 2000 – únor 2001)

taJemníci fakulty

rndr. Ing. bohuslav rychtar (září 1995 - červenec 2012)

Ing. mIroslava Šromková (březen 2013 - dosud)

Ing. alEna valIcová (říjen 1990 - srpen 1995)

 i Jan Steiner  i Petr Suchánek  i Michal Tvrdoň

 i Dominik Vymětal  i Eva Wagnerová

 i Bohuslav Rychtar  i Miroslava Šromková  i Alena Valicová
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 i Slavnostní zasedání akademických senátů 
a vědeckých rad v roce 2011

 i Inaugurace děkana a proděkanů v malém sále 
fakulty v roce 2013

 i Inaugurace děkana a proděkanů v kostele 
sv. Václava v Opavě  v roce 2015

 i Inaugurace děkana a proděkanů ve Sněmovním 
sále minoritního kláštera v Opavě v roce 2000

 i Inaugurace děkana a proděkanů v malém sále 
fakulty v roce 2003

 i Inaugurace děkana a proděkanů v malém sále 
fakulty v roce 2006
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insignie
Insignie (z  latinského insigne = znamení, symbol) jsou na  vysokých 
školách chápány jako odznaky hodnosti akademických hodnostářů 
a  výrazem tradic. Nejdůležitějšími insigniemi Obchodně podnikatelské 
fakulty jsou děkanské žezlo a medaile zavěšené na řetězech děkana 
a proděkanů fakulty, kteří je nosí při slavnostních příležitostech (imat-
rikulace, promoce, apod.). 

Obchodně podnikatelská fakulta získala vlastní insignie od akademického 
roku 1994/1995. Jejich autorem byl akademický sochař Jiří Španihel. Hlav-
ním symbolem řetězu děkana, proděkanů i žezla je postava římského boha 
Merkura, boha obchodu a zisku. Vedle tohoto základního symbolu je na in-
signiích umístěn také znak města Karviné a znak Slezské univerzity. Dále je 
na insigniích umístěn nápis UNIVERSITAS SILESIANA. Děkanské žezlo je 
opatřeno nápisem „Non progredi est regredi“ - nejít vpřed znamená jít zpět.
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taláry
Talár neboli obřadní oděv (latinsky talus) symbo-
lizuje příslušnost k akademické obci a je používán 
při slavnostních událostech konaných na půdě fa-
kulty např. slavnostní promoce absolventů, inau-
gurace studentů, inaugurace děkana apod. 

Taláry podle výtvarné předlohy akademické ma-
lířky Naděždy Stanovské zhotovil pro Obchodně 
podnikatelskou fakultu v Karviné ateliér Středního 
odborného učiliště oděvního v Prostějově pod ve-
dením Hany Palaté a Dalibory Jindrákové.

 g V červnu 1996 byla 
u příležitosti pátého 
výročí založení 
Slezské univerzity 
v Opavě a jejího 
sloučení s Obchodně 
podnikatelskou fakultou 
v Karviné a Filozoficko-
přírodovědeckou fakultou 
v Opavě uspořádána 
v prostorách fakulty 
„Výstava návrhů insignií 
a talárů akademických 
funkcionářů 
a promovaných 
absolventů školy“. i student

 i proděkan  i senátor

 i pedel

 i děkan

 i studentka  i tajemník





infrastruktura fakulty  
a JeJí vývOJ
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infrastruktura fakulty a JeJí vývOJ

Obchodně podnikatelská fakulta se od svého počátku postupně usídlila v několika objektech rozmístěných ve statutárním městě Karviná. Prvním a stále 
využívaným objektem fakulty je komplex hlavní budovy, ve které má dodnes své sídlo vedení fakulty, katedry a ústavy, oddělení studijních a sociálních 
záležitostí apod. Druhou budovou sloužící fakultě od roku 1997 je areál Na Vyhlídce, kde se kromě výukových místností a odborné knihovny nacházejí 
také vysokoškolské koleje, tělocvična a kanceláře katedry. Z důvodu restrukturalizace a s přihlédnutím na klesající počet studentů fakulta některé z dříve 
obývaných objektů opustila a zároveň ukončila smlouvy o nájmu. Jedná se kupříkladu o budovu na ulici Žižkova či ubytovny Kosmos a Předvoj, které byly 
dříve využívány k ubytovávání vysokoškolských studentů. 

O sídle univerzity rOzhOdli Občané města

Hlavní budova Obchodně podnikatelské fakulty 
sídlí v  bývalém komplexu okresního výboru Ko-
munistické strany Československa (OV KSČ), jež 
bylo v roce 1989 vystavěno s nákladem více než 
90 miliónů korun. Na přelomu let 1989 a 1990 
byl komplex budov OV KSČ vyklizen a  započa-
lo hledání dalšího účelu pro jeho využití. Zájem 
o něj projevila řada různých organizací a institucí 
ve městě, okrese i kraji a také Lázně Darkov, kte-
ré chtěly budovy využít pro léčebné účely. V lednu 
1990 byl v objektu pořádán Den otevřených dve-
ří a u této příležitosti uspořádala zvláštní komi-
se města Karviné anketu mezi návštěvníky, která 
měla rozhodnout o dalším využití budov. Pro zří-
zení vysoké školy bylo odevzdáno 12 412 hlasů, 
3 246 hlasů bylo určeno Lázním Darkov a 804 hla-
sů upřednostňovalo využití pro jiné účely. Podpo-
ra karvinské veřejnosti i nutnost nákladných úprav 
v případě postoupení objektu lázním vedly místní 
úřady k  rozhodnutí proměnit areál v  sídlo nové 
univerzity. V  současnosti v areálu hlavní budovy 
sídlí vedení fakulty, nalézají se zde pracovny kate-

der a ústavů, oddělení studijních a sociálních zá-
ležitostí, multimediální učebny, přednáškové sály 
a  posluchárny, čítárna, menza, bufet, kanceláře 
pro administrativu a technické zázemí. 

Na jaře roku 2004 proběhla celková rekonstrukce 
náměstí před hlavní budovou Obchodně podnika-
telské fakulty, která zahrnovala nejen úpravy in-
ženýrských sítí, ale také jeho předláždění, opravu 
přilehlých komunikací, vybudování bezbariérového 
vstupu do budovy fakulty a výstavbu nových fon-
tánek spolu s  přilehlým posezením. Dominantu 
náměstí spolu s dílem významného sochaře Jin-
dřicha Wielguse dotvořila prosvětlená hodinová 
věž. Budovy areálu se dočkaly nového opláštění 
a výměny oken v roce 2012. 

Rovněž vnitřní prostory areálu prošly řadou pro-
měn. Pro vstup do budovy byly kupříkladu nově 
využity karuselové dveře, proběhla moderniza-
ce elektro rozvodů, kamerového a  přístupového 
systému. Výrazných stavebních úprav se dostalo 

prostorám studijního oddělení, vznikla nová vel-
koprostorová kancelář pro pracovníky studijního 
oddělení, prostor před touto kanceláři byl výrazně 
rozšířen a od kanceláře oddělen prosklenou dělící 
příčkou. Úpravami prošly také kanceláře, učebny, 
studovna a další prostory fakulty. V letošním roce 
například započala modernizace multimediální 
učebny, malého sálu apod.
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hlavní budOva fakulty

 i Hlavní budova fakulty před rekonstrukcí náměstí a novým opláštěním komplexu

 i Hlavní budova po rekonstrukci náměstí a s novým opláštěním
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interiér hlavní budOvy dříve

 i Aula  i Malý sál  i Velký sál

 i První knihovna  i Studovna  i Prodejna skript

 i Foyer fakulty  i Počítačová učebna  i Učebna A111
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interiér hlavní budOvy dnes

 i Aula  i Zasedací místnost A 308  i Servrovna

 i Studovna a prodejna skript  i Oddělení stud. a soc. záležitostí  i Vestibul (vstup do hlavní budovy)

 i Foyer fakulty  i Počítačová učebna  i Učebna A111
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půvOdně hOrnické učiliště nyní slOuží vysOkOškOlákům

Areál Na Vyhlídce byl vybudován jako Střední od-
borné učiliště hornické v druhé polovině 50. let. 
Z důvodu velkého zájmu o hornické profese byly 
v 70. letech přistaveny prostory pro výuku a dílny. 
V roce 1989 proběhla přeměna učiliště na Integro-
vanou střední školu. Klesající poptávka po hornic-
kém vzdělání měla za následek jeho útlum. V roce 
1997 celý areál převzala Obchodně podnikatelská 
fakulta, která do nově získaných prostor postupně 
přemístila fakultní odbornou knihovnu a vybudo-
vala zde vysokoškolské koleje, tělocvičnu, učebny 
a také zázemí pro pracovníky kateder. 

Více ubytovacích míst a větší komfort ubytování 
zajistila rozsáhlá rekonstrukce vysokoškolské kole-
je započatá v druhé polovině roku 2006 s celko-
vými náklady okolo 186 miliónů korun. V následu-
jících letech proběhla renovace koupelen a fakultní 
tělocvičny s  cílem zajistit komfort a  dodržet 
současné náročné požadavky na  zařízení tohoto 
typu. Pro podporu rovného přístupu ke vzdělání 
je od roku 2014 areál zpřístupněn také hendike-
povaným a imobilním studentům. Zvýšení ubyto-
vacích kapacit, výukových prostor, či vybudování 
multifunkčního sálu, spisovny a dalších prostor je 
plánováno v rámci následující rekonstrukce areálu. 

 i Areál Na Vyhlídce před rekonstrukcí

 i Areál Na Vyhlídce po rekonstrukci v roce 2006 i Recepce kolejí
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OdbOrná knihOvna

V  roce 1992 se započalo s  budováním fakultní 
odborné knihovny. Vznik a rozvoj odborné knihov-
ny, byl iniciován vznikem Obchodně podnikatelské 
fakulty v Karviné a  jejími potřebami. V  prvních 
letech své existence disponovala pouze jedinou 
místností, kde byla umístěna kopírka a půjčová-
na byla jen základní skripta a učebnice. Vybudo-
vání moderní univerzitní knihovny představovalo 
značnou výzvu. S  rozvojem Obchodně podnika-
telské fakulty se průběžně rozvíjela i  univerzitní 
knihovna. Postupem času získala knihovna větší 
prostory, své první PC pro uživatele, zabezpečo-
vací radiofrekvenční ochranu fondu a zabezpečo-
vací brány. Se zdokonalováním techniky se roz-
víjel i  rozsah činností knihovny. Kromě půjčovní 
a  studijní činnosti knihovna zajišťovala referenč-
ní, rešeršní a bibliografickou službu. Vedle on-li-
ne katalogu knihovny vznikala databáze článků 
z  tematicky zaměřeného odborného tisku, která 
je budována dodnes a  je hojně využívána. S ná-
růstem různorodého knihovního fondu, nárůstem 
uživatelů a požadavků na služby, se měnily i po-
žadavky na prostory, technické vybavení knihovny 
i provozní dobu. 

V roce 1998 byla knihovna přestěhována do ob-
jektu Na Vyhlídce, kde setrvala až do  doby re-
konstrukce celého objektu v roce 2007. Po dobu 
téměř tří let se knihovna nacházela v nevyhovují-
cích provizorních prostorách bývalé polské základ-
ní školy na Třídě Osvobození. 

V prosinci 2010 byla odborná knihovna přestěho-
vána do nově vybavených prostor zrekonstruova-
ného areálu Na Vyhlídce. 

Odborná knihovna má přes 50 tisíc knihovních 
jednotek zaměřených na  studijní obory fakulty. 
Multimediální studovna nabízí ke  studiu kromě 
odborné literatury, studijních materiálů a  odbor-
ných časopisů, také možnost samoobslužného 
kopírování, tisku a skenování. Jsou zde k dispo-
zici bakalářské, magisterské i  doktorandské prá-
ce, databáze na CD-ROM, výukové videokazety 
a audiokazety. Zájemcům jsou zpřístupněny i vy-
sokoškolské práce v  digitální podobě. Studovna 
je určena rovněž k  centralizovanému využívání 
elektronických informačních zdrojů přístupných 
uživatelům prostřednictvím lokální sítě knihov-
ny a Internetu. Část zdrojů je zpřístupněna také 
prostřednictvím vzdáleného přístupu přes eduID. 
Knihovna má k dispozici 86 studijních míst s po-
čítačem, zázemí pro informační výchovu uživatelů 
a  výuku multimediálních programů, vyhledávací 
terminály k on-line katalogům. V půjčovně je na-
instalován automatizovaný samoobslužný výpůjční 
pult a v prostorách recepce 24 hodinový terminál 
s boxem pro samoobslužné vrácení knih. 

 i Odborná knihovna
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 i Odborná knihovna dříve  i Odborná knihovna po rekonstrukci  i Slavnostní otevření nově zrekonstruované 
odborné knihovny v roce 2010 
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ubytOvací prOstOry a JeJich prOnáJem

Na počátku zahájení výuky bylo nutno vyřešit uby-
továvání studentů pocházejících ze vzdálenějších 
oblastí. Obchodně podnikatelská fakulta uzavřela 
smlouvu se společností OKD o dlouhodobém pro-
nájmu ubytovny Kosmos a  spolu s ubytováním 
studentů na ubytovně SOUT v Karviné a v hote-
lovém domě Doubravan v Orlové tak měla fakulta 
k dispozici celkem 574 ubytovacích míst. 

Nejčetnější požadavky na ubytování v letech 2004 
– 2007 řešila fakulta pronájmem pokojů pro stu-
denty v ubytovně Předvoj, jejímž vlastníkem byla 
také společnost OKD. 

Přestavbou areálu Na Vyhlídce došlo ke zvýše-
ní ubytovacích kapacit. Pro ubytovávání studentů 
tak byla až do roku 2013 kromě tamního zařízení 
využívána již jen pronajímaná ubytovna Kosmos. 
Uspokojit poptávku po ubytování studentů v sou-
časnosti zajištují dva objekty areálu Na Vyhlídce 
s kapacitou 480 ubytovacích míst a s dobudova-
ným zázemím pro studenty. 

 i Ubytovna Kosmos  i Areál Na Vyhlídce

 i Ubytovna Předvoj
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ubytOvání studentů na ubytOvně kOsmOs (dO rOku 2013)

ubytOvání studentů v areálu na vyhlídce
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dříve využívané ObJekty

Objekt na ulici Žižkova získala Obchodně podni-
katelská fakulta v roce 2008 na základě darovací 
smlouvy od statutárního města Karviná, v rámci 
optimalizace sítě základních škol ve městě. Do-
nedávna v  tomto objektu probíhala výuka a  své 
zázemí zde měli členové Katedry podnikové eko-
nomiky a managementu. Nyní se připravuje prodej 
této nemovitosti.

V objektu na třídě Osvobození byla dříve umís-
těna základní škola s polským jazykem vyučova-
cím. Obchodně podnikatelská fakulta získala tento 
objekt do nájmu v roce 2003. Na základě daro-
vací smlouvy v  roce 2008 se stala jejím vlastní-
kem. V  prostorách objektu byly zřízeny učebny 
a výuková kuchyň včetně technologie pro výuku 
odborných předmětů studijního oboru Hotelnictví. 
V roce 2013 bylo z důvodu klesajícího počtu stu-
dentů rozhodnuto o  přesunu výukových prostor 
do objektu na ulici Žižkova a do komplexu hlavní 
budovy na Univerzitním náměstí.

 i Objekt na ulici Žižkova

 i Objekt na třídě Osvobození





fakulta v sOučasnOsti
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fakulta v sOučasnOsti

Za 25 let své existence se Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné sta-
la, přes veškeré problémy, v mnoha směrech respektovanou ekonomicky 
zaměřenou fakultou především regionálního významu. Jejím hlavním cílem 
v příštích letech by mělo být toto postavení dále upevňovat. 

Do  budoucna chce být Obchodně podnikatelská fakulta moderní a  ote-
vřenou vzdělávací institucí plně konkurenceschopnou na trhu ekonomické-
ho vzdělávání ve středoevropském prostoru. Fakultou nabízející studentům 
možnost získat hlubší praktické zkušenosti, širší zapojení do mezinárodních 
aktivit a realizaci vlastní vědecko-výzkumné činnosti ve vysoce stimulujícím 
akademickém prostředí. Její absolventi tak díky tomu budou schopni nalé-
zat odpovídající uplatnění na tuzemském i zahraničním trhu práce.

K dosažení této vize povede dlouhá a  složitá cesta, nicméně Obchodně 
podnikatelská fakulta ji je schopna určitě úspěšně projít, což prokázala 
i v uplynulém čtvrtstoletí své existence. Tato cesta vede především přes 
nabídku atraktivních studijních oborů nabízejících kvalitní vzdělání v ekono-
mických a manažerských studijních oborech. Nedílnou součástí mise fakulty 
musí být také přispívat k  rozvoji podnikání a  podnikatelského prostředí 
v regionu, a to zejména prostřednictvím úzké spolupráce se subjekty sou-
kromého a veřejného sektoru a vlastní vědecko-výzkumné činnosti.

prof. Ing. Daniel STAVÁREK, Ph.D.
děkan
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doc. Mgr. Ing. Michal TVRDOŇ, Ph.D.
proděkan pro zahraniční styky, 

statutární zástupce děkana

doc. Mgr. Petr SUCHÁNEK, Ph.D.
proděkan pro studijní  
a sociální záležitosti

doc. Ing. Marian LEBIEDZIK, Ph.D.
proděkan pro rozvoj a vnější vztahy

Ing. Miroslava ŠROMKOVÁ
tajemnice fakulty

prof. Ing. Karel SKOKAN, Ph.D.
proděkan pro vědu a výzkum

Ing. Ivana KOŠTUŘÍKOVÁ, Ph.D.
předsedkyně Akademického senátu 

fakulty
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vědecká rada fakulty

Vědecká rada je samosprávným orgánem fakulty, zřizovaným na základě zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách. Ve vědecké radě jsou zastoupeni 
významní představitelé oboru, ve kterém fakulta uskutečňuje vzdělávací a vědeckou, výzkumnou, vývojovou a inovační, uměleckou nebo další tvůrčí činnost. 
Projednává dlouhodobý záměr, schvaluje studijní programy apod. Předsedou vědecké rady je děkan fakulty, který jmenuje a odvolává její členy. Nejméně 
jedna třetina členů musí být mimo akademickou obec fakulty. Současná vědecká rada byla jmenována děkanem fakulty na svém prvním „ustanovujícím“ 
zasedání v dubnu 2015.

slOžení vědecké rady:
 » Předseda:   prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D., děkan
 » Místopředseda:  doc. Mgr. Ing. Michal Tvrdoň, Ph.D., proděkan pro zahraniční styky
 » Tajemník:   prof. Ing. Karel Skokan, Ph.D., proděkan pro vědu a výzkum

Interní členové:

 » Mgr. Tomáš Gongol, Ph.D.   prorektor Slezské univerzity v Opavě
 » doc. Ing. Jana Janoušková, Ph.D.  docentka Katedry financí a účetnictví
 » doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D. docentka Katedry financí a účetnictví 
 » doc. Ing. Marian Lebiedzik, Ph.D.  proděkan pro rozvoj a vnější vztahy
 » prof. RNDr. Jaroslav Ramík, CSc.  profesor Katedry informatiky a matematiky
 » doc. Mgr. Petr Suchánek, Ph.D.  proděkan pro studijní a sociální záležitosti
 » doc. Ing. Halina Starzyczná, Ph.D.  docentka Katedry podnikové ekonomiky a managementu
 » doc. Ing. Pavel Tuleja, Ph.D.   rektor Slezské univerzity v Opavě
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Externí členové:

 » prof. PhDr. Kamil Fuchs, CSc.    Ústav ekonomie, Provozně ekonomická fakulta, Mendelova univerzita v Brně 
 » Ing. Stanislav Konkolski, Ph.D.    generální ředitel, ArcelorMittal Tubular Products Karviná a.s. 
 » prof. Ing. Vojtěch Koráb, Dr., MBA    vedoucí Ústavu managementu, Fakulta podnikatelská, Vysoké učení technické v Brně 
 » Ing. Daniel Morys, MBA     generální ředitel, ČEZ Energetické služby s.r.o., Ostrava
 » doc. Ing. et Ing. Renáta Myšková, Ph.D.   děkanka, Fakulta ekonomicko-správní, Univerzita Pardubice 
 » doc. Ing. Danuše Nerudová, Ph.D.    prorektorka, Mendelova univerzita v Brně 
 » doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný     děkan, Ekonomická fakulta, ZČU v Plzni
 » prof. RNDr. PhDr. Stanislav Polouček, CSc.   Katedra ekonomie, Ekonomická fakulta, Vysoká škola báňská – Technická univerzita Ostrava
 » doc. Ing. Boris Popesko, Ph.D.    ředitel Ústavu podnikové ekonomiky, Fakulta managementu a ekonomiky, Univerzita Tomáše  

        Bati ve Zlíně 
 » PhDr. Mgr. Jaromír Radkovský, MBA   generální manažer oddělení lidských zdrojů, Hyundai Motor Manufacturing Czech, s.r.o., Nošovice
 » doc. Ing. Ladislav Rolínek, Ph.D.    děkan, Ekonomická fakulta, Jihočeská univerzita v Českých Budějovicích 
 » Ing. Barbara Řimánková     ředitelka pobočky pro korporátní klientelu, ČSOB, a.s., Ostrava
 » doc. Ing. Lubomír Schellong, Ph.D. 
 » Ing. Ilja Skaunic, Ph.D., MBA     ředitel, Česká národní banka Ostrava 
 » doc. JUDr. Zbyněk Švarc, Ph.D.    vedoucí Katedry podnikového a evropského práva, Fakulta mezinárodních vztahů, Vysoká škola  

        ekonomická v Praze 
 » Ing. Jakub Weimann      generální ředitel, BONATRANS GROUP a.s., Bohumín
 » doc. Ing. Emília Zimková, PhD.    Ekonomická fakulta, Univerzita Mateja Bela v Banské Bystrici
 » doc. Ing. Miroslav Žižka, Ph.D.   děkan, Ekonomická fakulta, Technická univerzita v Liberci
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 i Vědecká rada 

 i Ustanovující zasedání vědecké rady v roce 2015

 i Ustanovující zasedání vědecké rady v roce 2015
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akademický senát fakulty

Akademický senát je samosprávným orgánem fakulty, zřizovaným na základě zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách. Členové senátu jsou voleni 
na funkční období tří let tajným hlasováním členy akademické obce, kdy studenti si volí své zástupce z řad studentů do studentské komory a pedagogové 
své zástupce z řad pedagogů do zaměstnanecké komory. V akademickém senátu působí tři odborné komise: Komise pro legislativní a organizační záležitos-
ti, Komise pro hospodářské záležitosti a Komise pro studijní a sociální záležitosti. Akademický senát fakulty rozhoduje o podstatných záležitostech fakulty, 
např. navrhuje jmenování děkana fakulty (případně navrhuje jeho odvolání z funkce), schvaluje návrhy vnitřních předpisů fakulty (jako je studijní a zkušební 
řád, statut, organizační řád apod.), schvaluje rozdělení finančních prostředků fakulty, výroční zprávu o činnosti a hospodaření fakulty, podmínky přijímacího 
řízení či návrh děkana na jmenování a odvolání členů vědecké rady a disciplinární komise fakulty. 

slOžení akademickéhO senátu (v červnu 2015):
 » Předseda:  Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D.
 » Místopředseda: Ing. Jana Šimáková
 » Tajemník:  Ing. Miroslav Kuric

Zaměstnanecká komora:

 » Mgr. Ivona Buryová, Ph.D.
 » RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D.
 » Mgr. Monika Chobotová, Ph.D.
 » doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D.
 » Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D.
 » Ing. Lukáš Macura
 » Ing. Tomáš Verner

Studentská komora:

 » Bc. Zuzana Cibuľová
 » Petra Chmielová
 » Bc. Gabriela Dziadková
 » Ing. Miroslav Kuric
 » Ing. Markéta Šeligová
 » Ing. Jana Šimáková



66

25 let Obchodně podnikatelské fakulty v datech a obrazech Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné 1990 - 2015

 i Zasedání akademické obce a představení kandidátů na post děkana 
fakulty v únoru 2015

 i Akademický senát

 i Zasedání akademického senátu s volbou kandidáta na děkana fakulty v únoru 2015  i Kandidáti na pozici děkana fakulty na zasedání akademického 
senátu v únoru 2015
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katedry a Ústavy fakulty

Na počátku července roku 2014 prošla Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné výraznými strukturálními změnami, v jejichž rámci došlo ke sloučení pří-
buzných kateder a ke vzniku zcela nových pracovišť, která přesněji odrážejí strukturu studijních oborů, jež fakulta nabízí potenciálním zájemcům o studium. 

katedra ekOnOmie a veřeJné správy

Katedra ekonomie 
a  veřejné správy 
vznikla na Obchod-
ně podnikatelské 
fakultě v  Karviné 
v  roce 2014 trans-
formací Katedry 
ekonomie, Katedry 
společenských věd 
a  Katedry práva. 
Katedra ekonomie 
byla na  Obchod-
ně podnikatelské 
fakultě v  Karviné 
zřízena již v  roce 
1991 a  v  průběhu 
následujících let se 
stala nedílnou sou-
částí struktury SU 
OPF. Od samotné-

ho počátku členové týmu katedry zajišťovali ne-
jen výuku předmětů, jež jsou vyučovány ve všech 
studijních programech, ale také výuku předmětů, 
které jsou úzce odborně zaměřeny. Katedra eko-
nomie nejprve garantovala bakalářský a navazující 
magisterský obor Evropská integrace, později při-

byl obor Veřejná ekonomika a správa, taktéž vy-
učovaný v obou stupních vysokoškolského studia. 
Vznik Katedry společenských věd je datován stejně 
jako vznik Katedry ekonomie. Katedra garantova-
la v posledních letech především bakalářský obor 
Sociální management a také zajišťovala na fakultě 
výuku předmětů společenskovědní povahy. Vznik 
Katedry práva je datován do roku 2001, tato ka-
tedra se věnovala výuce práv-
ních disciplín v oblasti systému 
práva českého, mezinárodního 
i komunitárního.

Hlavním posláním katedry 
v současné době je příprava od-
borníků nejen s  odpovídajícími 
znalostmi teoretické ekonomie, 
ale také se schopností pohy-
bovat se a pracovat ve  struk-
turách Evropské unie, veřejné 
správě a sociální sféře. Katedru 
ekonomie a veřejné správy tvo-
ří tým 17 akademických pra-
covníků, jejichž kvalifikační 
struktura a  odborné zaměření 
plně odpovídá současným tren-

dům vývoje v oblasti českého vysokého školství. 
Katedra nabízí poměrně širokou škálu předmětů, 
jež jsou zaměřeny nejen na problematiku základní 
a pokročilé ekonomie, ale také na oblast evropské 
integrace, mezinárodní ekonomie a mezinárodních 
komparací, hospodářské politiky a jejich jednotli-
vých segmentů, veřejné a regionální ekonomie či 
ekonomických analýz, práva ústavního, finančního 

 i doc. Ing. Marian 
Lebiedzik, Ph.D., vedoucí 
katedry
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a správního, sociální práce a sociální politiky, včet-
ně sociologie organizace a psychologie osobnosti. 

Úzká spolupráce členů katedry s partnerskými pra-
covišti na vysokých školách v Česku i v zahraničí 
se projevuje nejen v samotném procesu výuky, ale 
také ve výměně pedagogů působících v komisích 
u  státních závěrečných zkoušek či ve  spolupráci 

na řešení vědecko-výzkumných projektů, čímž se 
dále prohlubuje odborná erudice pracovníků ka-
tedry. Od roku 2010 pořádá katedra ve spolupráci 
s  katedrou národohospodářskou Ekonomické fa-
kulty Vysoké školy báňské – Technické univerzity 
Ostrava mezinárodní vědeckou konferenci s  ná-
zvem „Hospodářská politika v  členských zemích 
EU“. Tato konference si za  dobu své existence 

získala renomé v  ostré konkurenci podobných 
konferencí a dnes se řadí mezi prestižní akce ko-
nané na území Česka, navíc s mezinárodní účas-
tí. Každoročně se jí účastní v roli keynote spíkrů 
významné osobnosti české hospodářsko-politické 
praxe - v  minulosti to byli např. guvernér ČNB 
Miroslav Singer, ekonom Jan Švejnar či bývalý mi-
nistr financí Pavel Mertlík.

katedra pOdnikOvé ekOnOmiky a managementu

Katedra podnikové 
ekonomiky a  ma-
nagementu ga-
rantuje bakalářský 
a  navazující ma-
gisterský studijní 
program Ekonomi-
ka a  management 
s  obory Podniková 
ekonomika a  man-
agement a  Marke-
ting a management 
se studijními speci-
alizacemi Podnikání 
a Marketing a  ob-
chod. Katedra je 
tvořena stěžejními 
součástmi, které 
vznikly již v  po-

čátcích založení fakulty a staly se jedním ze zá-
kladních součástí struktury fakulty, které zajišťují 
výuku předmětů ve všech studijních programech, 
ale také výuku předmětů, jež jsou dle profilu ab-
solventa úzce specializovány. Široká paleta nabí-

zených předmětů je orientována do oblastí pod-
nikové ekonomiky, managementu, personalistiky, 
projektového managementu, dopravní i distribuční 
logistiky, marketingu a rovněž oblasti obchodního 
práva, zakládání podniku a  investování. Katedru 
tvoří tým vysoce erudovaných 
pracovníků, jejichž skladba od-
povídá potřebám kvalifikační 
struktury a  odborného zamě-
ření reflektující aktuální potře-
by trhu. Pracovníci se podílejí 
na  realizaci vědecko-výzkum-
né činnosti, odborném publi-
kování v  impaktovaných, re-
cenzovaných časopisech a  své 
výstupy pravidelně prezentují 
na mezinárodních i tuzemských 
vědeckých konferencích a  po-
dílejí se na  zpracování mono-
grafií, vysokoškolských učebnic 
a učebních textů. Katedra roz-
víjí spolupráci se zahraničními 
i  tuzemskými vysokými škola-
mi, v oblasti výzkumné činnos-

ti dále participuje a kooperuje s podnikatelskými 
subjekty, jejíž výstupy jsou pak viditelné v praktic-
kém uplatnění prostřednictvím bakalářských a di-
plomových prací. 

 i RNDr. Ing. Roman 
Šperka, Ph.D., vedoucí 
katedry
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katedra cestOvníhO ruchu a vOlnOčasOvých aktivit

Katedra cestovní-
ho ruchu a  volno-
časových aktivit 
je garantem baka-
lářského studijního 
programu Gastro-
nomie, hotelnictví 
a turismus a baka-
lářského studijního 
oboru Hotelnictví, 
který zabezpeču-
je ve  spolupráci se 
Střední školou ho-
telnictví a  služeb 
a  Vyšší odbornou 
školou v  Opa-
vě. Ve  studijním 
oboru Podniková 
ekonomika a  man-
agement garantuje 

také bakalářskou studijní specializaci Ekonomika 
cestovního ruchu. Katedra vznikla v  roce 2008 
odštěpením od Katedry marketingu (jako Katedra 
cestovního ruchu). Nově se konstituovala v  roce 
2014 sloučením s Katedrou cizích jazyků a komu-
nikace a Katedrou tělesné výchovy a volnočaso-

vých aktivit. Katedrou je zabezpečována přede-
vším výuka odborných předmětů z oblastí jako je 
Cestovní ruch, Geografie cestovního ruchu, Mar-
keting v cestovním ruchu, Gastronomie a speciální 
servis, Lázeňství, Hygiena a výživa aj. Dále kate-
dra zajišťuje výuku základních i pokročilých kurzů 
německého a anglického jazyka, profesní němčiny 
a  angličtiny. Katedra organizuje také sportovní 
kurzy, barmanské kurzy, průvodcovské kurzy, out-
doorové aktivity studentů a  další animační pro-
gramy. Spolupracuje s univerzitami u nás i v za-
hraničí, např. na  Slovensku, v  Polsku, Turecku, 
Španělsku, Velké Británii, Rakousku a Bulharsku. 
Členové katedry publikují 
v  recenzovaných vědec-
kých domácích i  zahra-
ničních časopisech, re-
cenzovaných sbornících, 
podílejí se na zpracování 
vysokoškolských studij-
ních opor. Prostřednic-
tvím katedry se fakulta 
stala členem Asociace 
hotelů a  restaurací ČR. 
Členové katedry také 
spolupracují s  Českou 

marketingovou společností v Ostravě a s Komisí 
pro cestovní ruch Magistrátu města Karviné. 

Katedra cestovního ruchu a  volnočasových ak-
tivit pořádá pravidelně ve  spolupráci s  Ústavem 
lázeňství, gastronomie a  turismu Slezské univer-
zity v Opavě a Střední školou hotelnictví a služeb 
a  Vyšší odbornou školou v  Opavě mezinárodní 
vědeckou konferenci „Aktuální trendy v lázeňství, 
hotelnictví a turismu“. Každého ročníku konferen-
ce se účastní řada předních odborníků z  oblasti 
cestovního ruchu a turismu nejen z České republi-
ky, ale také ze zahraničí. 

 i doc. Ing. Pavlína 
Pellešová, Ph.D., vedoucí 
katedry
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katedra financí a Účetnictví

Katedra financí 
a  účetnictví byla 
založena v  aka-
demickém roce 
1994/1995 jako 
Katedra financí. 
Od července 2014, 
kdy došlo k  její-
mu sloučení s  Ka-
tedrou účetnictví, 
působí na  fakultě 
v nové podobě. Ka-
tedra garantuje stu-
dijní obory Bankov-
nictví a  Účetnictví 
a  daně. V  rámci 
oboru Podniková 
ekonomika a man-
agement je rovněž 
katedrou nabízena 

a garantována specializace Finance podniku a spe-
cializace Účetnictví a daně. Svou náplní odpovídají 
obory a specializace moderním trendům v oblas-
ti bankovnictví, financí, účetnictví a  daňové po-
litiky. Kromě odborných znalostí je kladen důraz 
na schopnost získávat, třídit a analyzovat odborné 
informace tvůrčím způsobem, schopnost vytvářet 
si vlastní názor a umění prezentovat a obhájit jej. 

Katedra financí a účetnictví studentům nabízí ši-
rokou paletu předmětů orientovaných do oblastí 
financí, peněžní teorie a měnové politiky, bankov-
nictví, platebního a zúčtovacího styku, pojišťovnic-
tví, firemních financí, veřejných financí, finančních 
trhů, mezinárodních financí, finančního a účetního 
poradenství, rovněž v oblasti účetního a daňového 
práva, mezinárodního účetnictví, auditu, náklado-
vého a manažerského účetnictví a daňové eviden-
ce. Výzkumná a pedagogická činnost je na Kate-
dře financí a účetnictví rozvíjena v úzké spolupráci 
s  dalšími vysokými školami v  České republice 
i v zahraničí. Členové katedry pravidelně publiku-
jí v  impaktovaných 
a vědeckých domá-
cích i  zahraničních 
časopisech, recen-
zovaných sbornících 
z domácích i zahra-
ničních konferencí, 
podílejí se na zpra-
cování monogra-
fií (publikovaných 
i  v  zahraničních 
vydavate ls tv ích) 
a  vysokoškolských 
učebnic a učebních 
textů.

Katedra financí a účetnictví ve spolupráci s ban-
kovním sektorem a  za  účasti řady představitelů 
akademické a podnikové sféry stejně jako státní 
a veřejné správy z České republiky a ze zahraničí 
pořádá pravidelně od roku 1996 mezinárodní vě-
deckou konferenci s  názvem „International Con-
ference on Finance and Banking“. Pro studenty 
středních škol organizuje katedra každoročně ce-
lostátní soutěž zaměřenou na  finanční gramot-
nost. Partnerem soutěže je Česká národní banka 
a statutární město Karviná, dříve také Moravsko-
slezský kraj. 

 i prof. Ing. Daniel 
Stavárek, Ph.D., vedoucí 
katedry



71

25 let Obchodně podnikatelské fakulty v datech a obrazechObchodně podnikatelská fakulta v Karviné 1990 - 2015

katedra infOrmatiky a matematiky

Katedra informa-
tiky a  matematiky 
garantuje studijní 
obor Manažerská 
informatika v  rám-
ci studijního pro-
gramu Systémové 
inženýrství a  infor-
matika v  bakalář-
ském a  navazují-
cím magisterském 
stupni studia. Ka-
tedra byla založe-
na v  akademickém 
roce 1990/1991 
a  tvořila jednu ze 
„zakladatelských“ 
kateder fakulty. 
V  roce 1997 došlo 
k rozdělení katedry 

na Katedru informatiky a Katedru matematických 
metod v ekonomii. V rámci restrukturalizace fa-
kulty v červenci 2014 došlo k opětovnému slou-
čení kateder a vzniku Katedry informatiky a ma-
tematiky. Katedra zabezpečuje výuku základních 
i pokročilých předmětů vysokoškolské informatiky, 
matematiky a statistiky ve všech oborech a všech 

formách studia. V oblasti vědy a výzkumu je ka-
tedra zaměřena zejména na  informační systémy 
ve  vazbě na  podnikovou praxi, modelování a  si-
mulace ekonomických systémů, programování, 
elektronické podnikání (e-business, e-commerce, 
m-commerce), business intelligence, tvorbu mo-
derních webových aplikací, aplikovanou matema-
tiku se zaměřením na matematické programování 
v podmínkách neurčitosti (aplikace stochastických 
a fuzzy přístupů), analýzu časových řad, vícekrite-
riální rozhodování (Analytický hierarchický proces 
- AHP), metody umělé inteligence (genetické al-
goritmy a neuronové sítě) a jejich aplikace v sys-
témech a  procesech řízení vztahů se zákazníky 
CRM a  v  oblasti 
malého a středního 
podnikání. Katedra 
úzce spolupracuje 
s  Ústavem infor-
mačních techno-
logií. Prostřednic-
tvím svých členů 
se katedra podílí 
na  řadě výzkum-
ných a rozvojových 
projektů a  je za-
pojena do  činnosti 

odborných společností, zejména České společ-
nosti pro operační výzkum, České společnosti pro 
systémovou integraci apod. Katedra navázala spo-
lupráci s tuzemskými i zahraničními univerzitami, 
a to především na Slovensku, v Polsku, Německu, 
Finsku a Velké Británii. Katedra se pravidelně po-
dílí na organizaci konference „Matematické meto-
dy v ekonomii“, pořádá soutěže pro studenty SŠ 
a uskutečňuje prezentace na podporu populariza-
ce oboru „Manažerská informatika“, nepravidelně 
pořádá na SU OPF „Dny s informatikou“, spolu-
pracuje s  Institutem interdisciplinárního výzkumu 
a je styčným bodem ve spolupráci s IT Clustrem 
jehož členem je SU OPF od září 2014.  

 i doc. Mgr. Petr  
Suchánek, Ph.D., vedoucí 
katedry
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Ústav dOktOrských studií

Ústav doktorských studií byl na fakultě vytvořen v roce 2004. Jeho zakla-
datelem a prvním vedoucím se stal prof. RNDr. PhDr. Stanislav Polouček, 
CSc. 

Posláním ústavu je od samotného počátku zabezpečení vší studijní agendy 
doktorského studijního programu a koordinace činnosti oborové rady dok-
torského studia. Mezi další činnosti spadá příprava a koordinace veškerých 
obsahových a  administrativních aktivit s  jinými pracovišti, především se 
školícími pracovišti a s partnerskými institucemi, na kterých jsou realizo-
vány aktivity doktorských studijních programů (zahraniční studijní pobyty, 
účast na konferencích a seminářích aj.). 

Od roku 2013 připravuje Ústav doktorských studií tzv. „Den doktorských 
studií“, na  kterém je zájemcům o  studi-
um představen studijní program, jeho ná-
plň a podmínky přijetí do  studia. Již sedm 
let pořádá Ústav doktorských studií vždy 
na počátku listopadu „Mezinárodní konferen-
ci doktorandů a mladých vědeckých pracov-
níků“. Konference představuje hlavní směry, 
kterými se zejména doktorský výzkum na fa-
kultách ubírá, přispívá k výměně zkušeností 
a navázání dalších odborných i osobních kon-
taktů mezi účastníky. 

Ústav infOrmačních technOlOgií

Ústav informačních technologií (ÚIT) je institucí zabývající se budováním, 
správou a  rozvojem všech hardwarových a  softwarových komponent fa-
kultní počítačové sítě OPFNET, která je součástí univerzitní počítačové 
sítě SLUNET. Tím je zajištěno kvalitní technické zabezpečení vlastní infra-
struktury a jsou vytvořeny podmínky pro přístup ke službám serverové části 
počítačové sítě a Internetu pro vyučující i studenty.

Ústav byl zřízen v roce 2006, nahradil a rozšířil tak činnost „Informačního 
centra fakulty“, které existovalo od  vzniku fakulty. Rozvoj informačních 
technologii zapříčinil enormní nárůst nejen výpočetní techniky, ale hlavně 
budování síťové infrastruktury na fakultě a výměnu a implementaci sítových 
prvků. Fakulta v současnosti disponuje 16 počítačovými učebnami a 3 stu-
dovnami propojenými do fakultní sítě. Každý zaměstnanec je vybaven per-
sonálním počítačem. Členové ústavu aktivně 
podporují zavádění nových IT technologií 
při využívání informačních systémů na OPF 
a v procesu výuky. Podílí se na výuce infor-
matických předmětů a jsou zapojeni do fa-
kultního výzkumu.

Ústav informačních technologií pravidelně 
od roku 2010 pořádá konferenci o otevřených 
systémech a svobodném softwaru nazvanou 
„Open source řešení v sítích“, která je určena 
široké odborné i neodborné  veřejnosti.  

 i RNDr. Zdeněk  
Franěk, Ph.D., vedoucí 
ústavu

 i prof. Ing. Karel  
Skokan, Ph.D., vedoucí 
ústavu
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institut interdisciplinárníhO výzkumu

Institut interdisciplinárního výzkumu byl na  fakultě založen v  říjnu 2014. 
Svou činností navazuje na dlouholetou tradici spolupráce Obchodně pod-
nikatelské fakulty v Karviné s podnikatelskou praxí a to zejména s malými 
a  středními podniky. Hlavním posláním je zkvalitnění spolupráce akade-
mických pracovníků a  studentů s  praxí a  to v  několika rovinách. První 
z nich je snaha o navázání užších vazeb a kontaktů s podnikateli a obcemi 
formou poradenství, kurzů, společných projektů na vybrané oblasti podni-
katelských aktivit a veřejné správy, vypracování studií, závěrečných prací 
či aplikací teoretických poznatků v konkrétních podnicích a obcích. Další 
rovinou je propagace vědeckovýzkumné činnosti pracovníků a doktorandů 
fakulty formou newsletteru a  platformy Working Papers. Newsletter cílí 
především na širokou veřejnost a zprostředkovává šíření výsledků výzkumu, 
upozorňuje na zajímavá témata a informuje o činnosti na katedrách i dění 

na  fakultě obecně. Platforma Working Pa-
pers pak umožňuje rychlé publikování výsled-
ků výzkumu akademických pracovníků k do-
sažení zpětné vazby třeba i k rozpracovaným 
a předběžným výsledkům výzkumu. Posled-
ní, ale neméně důležitou úlohou institutu, 
je podpora zaměstnanců fakulty při hledání 
grantových a  projektových možností. Insti-
tut podporuje iniciativu statutárního města 
Karviná s názvem „Business Gate“. Jedná se 
o projekt na pomoc absolventům středních 
a vysokých škol, ale i  studentům nebo ne-
zaměstnaným vzdělaným lidem, kteří hledají 
podporu a servis pro realizaci svých vlastních 
podnikatelských nápadů.

 i Ing. Dominik  
Vymětal, DrSc., 
vedoucí institutu

 i Ing. Martin Klepek i Workshop v zasedací místnosti IIV 
v prosinci 2014

 i Pracovní skupina k projektu Open 4 Business





studium



76

25 let Obchodně podnikatelské fakulty v datech a obrazech Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné 1990 - 2015

studium

akadEmIcký rok 1990/1991
V souladu s akreditačním řízením nabízela fakulta ke studiu obor Ekono-
mika obchodu a služeb se specializacemi Marketing a management v ob-
chodní činnosti, Podnikání v terciální sféře a Ekonomika cestovního ruchu. 
Obor Ekonomika nevýrobní sféry a sociálního rozvoje se specializací Sociál-
ní a rekvalifikační řízení. Do prvního ročníku denního studia bylo přijato 206 
studentů a studium při zaměstnání mohlo absolvovat 95 zájemců (celková 
statistika přijatých studentů viz graf dále).

akadEmIcký rok 1991/1992
Zájem o studium na fakultě projevilo celkem 1404 uchazečů, přijato ke stu-
diu bylo 215 zájemců o bakalářské studium.

akadEmIcký rok 1992/1993
Do nabídky studijního oboru Ekonomika podnikání v obchodě a službách 
přibyla specializace Finance a bankovnictví. Fakulta přešla od klasického 
typu studia na kreditový systém. Byly vypracovány vzorové studijní plány 
bakalářského studia tak, aby garantovaly náročnost studia a větší prostor 
pro výběr volitelných předmětů ze strany studentů, apod. Podle stupně ná-
ročnosti bylo absolvování jednotlivých předmětů ohodnoceno stanoveným 
počtem kreditů a  postupy ve  studiu či ukončení studia byly podmíněny 
dosažením určitého počtu kreditů v požadovaných strukturách. Začaly se 
pravidelně organizovat vzdělávací kurzy pro veřejnost, které byly zakončeny 
zkouškou a udělením certifikátu.

akadEmIcký rok 1993/1994
Akreditační komise MŠMT udělila fakultě právo zřízení pětiletého magis-
terského studia, také došlo k úpravě struktury a pojmenování stávajících 
oborů. Fakulta zájemcům nabízela možnost studia oboru Ekonomika pod-
nikání v obchodě a službách se specializacemi Marketing a management 
v obchodě a službách (bakalářská a magisterská specializace), Informatika 
a její využití v obchodě a službách (bakalářská a magisterská specializace), 
Finance a  bankovnictví (bakalářská specializace), Ekonomika cestovního 
ruchu (bakalářská specializace) a oboru Sociální management se specializa-
cí Sociální a rekvalifikační řízení pro bakalářské studium. Dálkové studium 
bylo transformováno na distanční formu s větší orientací na samostatnou 
přípravu studujících. V říjnu se ve velkém sále konaly slavnostní promoce 
prvních 142 absolventů bakalářského studia.

akadEmIcký rok 1994/1995
Poprvé došlo k překročení hranice jednoho tisíce zapsaných studentů den-
ního a distančního studia. Byl ukončen první pětiletý cyklus a do praxe 
odešlo celkem 114 posluchačů magisterského studia.

akadEmIcký rok 1995/1996
Od Akademického roku 1995/1996 byly schváleny upravené studijní pro-
gramy, poprvé také probíhá registrace a zápis do zimního semestru pro-
střednictvím počítačové sítě a celá studijní agenda je postupně převáděna 
do informačního systému fakulty, jsou zavedeny čipové karty.
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 i Přednáška doc. Koliby

 i Přednáška doc. Godulové  i Počítačová učebna

 i První vydaná publikace, fakulta neměla své symboly, 
proto byl použit znak města

 i Přednáška ve velkém sále
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 i Výuka prof. Stavárka v přírodě  i Přednáška dr. Skaunice v aule  i prof. Ramík a dr. Korviny při výuce e-learningu

 i Přednáška doc. Pellešové v učebně A111  i Výuka Mgr. Svobodové v učebně  i Přednáška prof. Fuchse ve velkém sále
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akadEmIcký rok 1996/1997
Ke dvěma stávajícím akreditovaným oborům přibyl nový obor Finance se 
specializací Bankovnictví v  bakalářské formě studia. V  rámci stávajícího 
oboru Sociální management byla z důvodu rozšíření možnosti uplatnění ab-
solventů překvalifikována stávající specializace Sociální a rekvalifikační říze-
ní nově na specializaci Personalistika a sociální práce (bakalářské studium).

akadEmIcký rok 1997/1998
V oboru Ekonomika podnikání v obchodě a službách byla zájemcům o ba-
kalářské studium nově nabízena specializace Evropská unie. 

akadEmIcký rok 1998/1999
V rámci oboru Ekonomika podnikání v obchodě a službách byla nově na-
bízena bakalářská specializace Národohospodářství a u oboru Finance bylo 
bakalářské studium rozšířeno o specializace Finanční a celní správa, Peněž-
ní a poštovní služby a Firemní finance.

akadEmIcký rok 1999/2000
Došlo k přejmenování studijních oborů na  studijní programy a  studijních 
specializací na studijní obory. Dle nové terminologie byl magisterský studijní 
program Finance rozšířen o studijní obory Bankovnictví a Firemní finance. 
Studijní program Systémové inženýrství a  informatika zahrnul bakalářský 
i magisterský studijní obor Manažerská informatika a magisterský studijní 
obor Informatika v ekonomice. Ke  studiu na  fakultě se přihlásilo celkem 
2199 uchazečů, ke studiu bylo přijato 459 studentů.

akadEmIcký rok 2000/2001
V souladu s novým zákonem o vysokých školách č. 111/1998 Sb. došlo 
k systémové transformaci studijních oborů do tří nově formulovaných stu-
dijních programů ekonomických vysokých škol ČR. Fakulta tak nabízela 

ve  studijním programu Hospodářská politika a  správa bakalářské studijní 
obory Finance, Bankovnictví, Evropská unie, Sociální management, Veřejná 
ekonomika a  správa a magisterské studijní obory Finance, Bankovnictví, 
Národohospodářství, Evropská unie, Veřejná ekonomika a správa a Sociální 
management. Ve studijním programu Ekonomika a management byly nabí-
zeny bakalářské studijní obory Ekonomika podnikání v obchodě a službách, 
Marketing a management, Firemní finance, Ekonomika cestovního ruchu, 
Účetní a daňová teorie a praxe a magisterské studijní obory Ekonomika 
podnikání v obchodě a službách, Marketing a management a Firemní finan-
ce. Studijní program Systémové inženýrství a informatika nabízela bakalář-
ský studijní obor Manažerská informatika a dva magisterské studijní obory 
Manažerská informatika a Informatika v ekonomice. Ke studiu na fakultě se 
přihlásilo celkem 2005 uchazečů, ke studiu bylo přijato 566 studentů.

akadEmIcký rok 2003/2004
Zájemci o  studium si mohli zvolit studium nového studijního oboru Ho-
telnictví, který je součástí studijního programu Gastronomie, hotelnictví 
a turismus a fakulta jej od tohoto roku garantuje ve spolupráci s Vyšší od-
bornou školou a Hotelovou školou v Opavě. V prvním roce na tomto oboru 
studovalo 56 studentů. Ke studiu na fakultě se přihlásilo celkem 1987 zá-
jemců, přijato bylo 897 studentů.
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akadEmIcký rok 2004/2005
Od  zimního semestru přešla fakulta na  nově koncipované strukturované 
studijní programy. Na základě této změny studenti poprvé absolvovali sou-
hrnnou zkoušku z  ekonomie, která byla postavena na úroveň všeobecné 
části státní závěrečné zkoušky.

Na základě schválení Akreditační komise MŠMT získala fakulta akreditaci 
doktorského studijního oboru Podniková ekonomika a management, jenž je 
součástí studijního programu Ekonomika a management, a to pro prezenč-
ní i kombinované studium. Byla prodloužena platnost akreditace stávajících 
studijních programů a oborů a také byla rozšířena stávající akreditace ba-
kalářského studia o nabídku kombinované formy výuky u oborů Evropská 
integrace, Finance a Ekonomika podnikání v obchodě a službách. Fakulta 
získala akreditaci navazujícího magisterského studia v oborech Finance, Ev-
ropská integrace, Veřejná ekonomika a správa, Ekonomika podnikání v ob-
chodě a službách v prezenční formě studia. Poprvé je na fakultě realizována 
distanční forma výuky s eLearningovou podporou. Výuku tohoto typu stu-
dia zahájilo prvních 40 studentů. Organizační zajištění tohoto typu studia 
garantoval Ústav distančního vzdělávání. Ke  studiu na  fakultě se hlásilo 
na 1570 zájemců o bakalářské studium v prezenční a kombinované formě 
studia, okolo 700 zájemců o magisterské studium a na 80 zájemců o nava-
zující magisterské studium.

akadEmIcký rok 2005/2006
Poprvé došlo k překročení hranice dvou tisíc zapsaných studentů denního 
a distančního studia. Studium zdárně ukončilo 95 absolventů bakalářské-
ho studia a 221 absolventů magisterského studia. S účinností od 1. ledna 
vstoupila v platnost novela vysokoškolského zákona (Zákon č. 552/2005 
Sb.) a Akreditační komise MŠMT schválila fakultě prodloužení doby plat-
nosti akreditace u navazujících magisterských studijních oborů Finance, Ev-
ropská integrace, Veřejná ekonomika a správa, Marketing a management, 
Ekonomika podnikání v obchodě a službách a Manažerská informatika, a to 
až do roku 2014.

akadEmIcký rok 2007/2008
V tomto roce byla překročena hranice tří tisíc zapsaných studentů denního 
a distančního studia. Akreditační komise na svém listopadovém zasedání 
schválila reakreditaci či rozšíření akreditace všech bakalářských a navazují-
cích magisterských studijních programů a doktorského studijního programu.

akadEmIcký rok 2009/2010
Zájemcům o studium jsou nabízeny dva nově akreditované bakalářské stu-
dijní obory Řízení logistiky a Účetnictví a daně, oba studijní obory jsou sou-
částí studijního programu Ekonomika a management. Poprvé došlo k pře-
kročení hranice čtyř a půl tisíce zapsaných studentů denního a distančního 
studia.
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přiJímací zkOušky

 i rok 2003

 i rok 2008

 i rok 2004  i rok 2005

 i rok 2015
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 i rok 2013  i rok 2013  i rok 2013

 i rok 2008  i rok 2008  i rok 2008

imatrikulace
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akadEmIcký rok 2010/2011
Úspěšně proběhla rozsáhlá reakreditace studijních programů a jejich oborů. 
Zájemci o studium tak mohli volit v bakalářském studiu ze čtyř studijních 
programů a 13 studijních oborů, v navazujícím magisterském studiu pak ze 
tří studijních programů a 7 studijních oborů, doktorské studium nabízelo 
studium jednoho studijního oboru v rámci 1 studijního programu.

akadEmIcký rok 2014/2015
Ve studijním oboru Ekonomika podnikání v obchodě a službách je zájem-
cům o bakalářské studium nově nabízena možnost volby specializace Ces-
tovní ruch nebo Finance podniku, v  navazujícím magisterském studiu je 
nabízena možnost studia specializace Účetnictví a daně. Ve studijním oboru 
Marketing a management je pro bakalářské studium nabízena volba speci-
alizace Řízení logistiky.

akadEmIcký rok 2015/2016
Ve studijním programu Ekonomika a management byl úspěšně akreditován 
nový studijní obor Podniková ekonomika a  management pro bakalářské 
a navazující magisterské studium. Nově akreditovaný studijní obor obsahuje 
také možnost volby specializací. Pro bakalářské studium jsou to specializace 
Podnikání, Marketing a obchod, Finance podniku a Ekonomika cestovního 
ruchu, pro navazující magisterské studium pak specializace Podnikání, Mar-
keting a obchod, Finance podniku a Účetnictví a daně. Souběžně byla také 
prodloužena akreditace studijního oboru Manažerská informatika pro baka-
lářské studium a studijního oboru Podniková ekonomika a management pro 
doktorské studium s navýšenou standardní dobou studia na 4 roky.

 i Předání prospěchového stipendia v roce 2003
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bakalářské studium

Hospodářská politika a správa

 » Bankovnictví
 » Sociální management
 » Veřejná ekonomika a správa

Ekonomika a management

 » Podniková ekonomika a management
Specializace: 

 » Podnikání
 »  Marketing a obchod
 »  Finance podniku 
 »  Ekonomika cestovního ruchu 
 » Účetnictví a daně

Systémové inženýrství a informatika

 » Manažerská informatika
Gastronomie, hotelnictví a turismus

 » Hotelnictví

navazuJící magisterské studium

Hospodářská politika a správa

 » Bankovnictví
 » Veřejná ekonomika a správa

Ekonomika a management

 » Podniková ekonomika a management
Specializace: 

 » Podnikání
 »  Marketing a obchod
 »  Finance podniku 
 »  Účetnictví a daně 

Systémové inženýrství a informatika

 » Manažerská informatika

dOktOrské studium

Ekonomika a management

 » Podniková ekonomika a management

seznam studiJních prOgramů a ObOrů nabízených v akademickém rOce 2015/2016
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státní závěrečné zkOušky

 i rok 2003  i rok 2004  i rok 2005

 i rok 2010  i rok 2014  i rok 2015



86

25 let Obchodně podnikatelské fakulty v datech a obrazech Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné 1990 - 2015

Akademický rok 90/91 91/92 92/93 93/94 94/95 95/96 96/97 97/98 98/99 99/00 00/01 01/02

Prezenční studium 206 363 514 706 911 1029 1140 1225 1243 1380 1289 1417

Dálkové – dist. studium 95 114 75 100 129 206 224 300 368 425 394 366

celkem 301 477 589 806 1040 1235 1364 1525 1611 1805 1683 1783

Akademický rok 03/04 04/05 05/06 06/07 07/08 08/09 09/10 10/11 11/12 12/13 13/14 14/15

Prezenční studium 1687 1669 2152 2223 2512 2679 2889 2829 2838 2624 2479 2051

Dálkové – dist. studium 276 229 334 605 893 1245 1651 1591 1671 1413 1396 1214

celkem 1963 1898 2486 2828 3405 3924 4540 4420 4509 4037 3875 3265

přehled pOčtů studentů v JednOtlivých letech
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Akademický rok 92/93 93/94 94/95 95/96 96/97 97/98 98/99 99/00 00/01 01/02 02/03
Prezenční studium 142 66 41 64 176 201 216 66 41 17 39
Dálkové – dist. studium 0 33 20 2 17 19 46 10 0 0 0
celkem 142 99 61 66 193 220 262 76 41 17 39
Akademický rok 03/04 04/05 05/06 06/07 07/08 08/09 09/10 10/11 11/12 12/13 13/14
Prezenční studium 55 76 121 267 440 329 402 474 429 506 389
Dálkové – dist. studium 0 19 27 25 51 122 144 170 172 163 115
celkem 55 95 148 292 491 451 546 644 601 669 504

absOlventi bakalářskéhO studia
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Akademický rok 94/95 95/96 96/97 97/98 98/99 99/00 00/01 01/02 02/03 03/04
Prezenční studium 114 127 104 130 149 167 184 184 163 263
Dálkové – dist. studium 0 30 28 2 19 30 72 37 50 75
celkem 114 157 132 132 168 197 256 221 213 338
Akademický rok 04/05 05/06 06/07 07/08 08/09 09/10 10/11 11/12 12/13 13/14
Prezenční studium 182 247 216 227 234 228 170 208 232 216
Dálkové – dist. studium 39 33 10 19 1 104 142 166 130 176
celkem 221 280 226 246 235 332 312 374 362 392

absOlventi magisterskéhO a navazuJícíhO magisterskéhO studia
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slavnOstní prOmOce absOlventů

 i rok 1996  i rok 2004  i rok 2005

 i rok 2007  i rok 2014  i rok 2015
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dOktOrské studium
Doktorské studium je třetím a  nejvyšším stup-
něm vysokoškolského vzdělání, které se posky-
tuje zájemcům na  univerzitách na  celém světě. 
Jeho absolventi obdrží titul Ph.D., Philosophiæ 
doctor, což je mezinárodně uznávaný akademický 
titul uváděný za jménem a představuje vědeckou 
hodnost doktora. Doktorský studijní program je 
zaměřen na vědecké bádání a samostatnou tvůrčí 
činnost v oblasti výzkumu nebo vývoje.

Obchodně podnikatelské fakultě v  Karviné byla 
udělena akreditace doktorského studijního progra-
mu Ekonomika a management se studijním obo-
rem Podniková ekonomika a management v roce 
2004. Od akademického roku 2004/2005 zača-
li na  fakultě studovat první studenti. Organizaci 
doktorského studia zajišťuje od samotného počát-
ku Ústav doktorských studií.

První absolventkou se po třech letech studia sta-
la v  roce 2007 Ing.  Jarmila Šebestová, Ph.D., 
která je nyní odbornou asistentkou katedry ma-
nagementu a  podnikání. Za  deset let existence 
úspěšně ukončilo studium celkem 55 absolventů, 
přičemž 18 z nich zaujalo místo v akademickém 
týmu fakulty. Ke studiu v prezenční či kombino-
vané formě doktorského studia bylo za deset let 
přijato celkem 266 uchazečů, z tohoto počtu však 
147 studentů neúspěšně ukončilo studium. V sou-
časnosti na fakultě studuje v prezenční či kombi-
nované formě studia 64 studentů.

přehled O pOčtu přiJatých studentů v JednOtlivých letech

Akademický rok 04/05 05/06 06/07 07/08 08/09 09/10
Prezenční studium 17 18 20 20 61 37
Akademický rok 10/11 11/12 12/13 13/14 14/15
Prezenční studium 34 19 22 11 7
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pOčet ObháJených disertačních prací na fakultě v JednOtlivých letech

Na základě předložené žádosti Akreditační komi-
se MŠMT na počátku roku 2015 prodloužila Ob-
chodně podnikatelské fakultě v Karviné dobu plat-
nosti akreditace doktorského studijního programu 
Ekonomika a  management a  studijního oboru 
Podniková ekonomika a management o 8 let. Zá-
roveň byla schválena další řada novinek týkajících 
se studia, např. došlo k  prodloužení standartní 
doby studia ze tří na čtyři roky. Další změny se 
týkají studijní i vědecko-výzkumné části studia. 

 i Den doktorského studia v roce 2015

 i Den doktorského studia v roce 2015

Kalendrářní rok 07 08 09 10 11 12 13 14
Počet obhájených prací 1 1 3 5 6 11 11 11
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dOktOrské studium

 i Slavnostní promoce v roce 2010  i Komise pro obhajobu disertační práce 
v roce 2010

 i Obhajoba disertační práce dr. Rylkové 
v roce 2010

 i Komise pro obhajobu disertační práce 
v roce 2011

 i Obhajoba disertační práce dr. Szarowské 
v roce 2011

 i Slavnostní promoce v roce 2011
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absOlventský večírek v rOce 2003 a 2005

 i rok 2003  i rok 2003  i rok 2003

 i rok 2005  i rok 2005  i rok 2005
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Jak na fakultu vzpOmínaJí JeJí absOlventi
studium mi dalO kvalitní základy dO prOfesníhO živOta

Karvinská Opéefka mi dala do profesního života kvalitní základy, na kte-
rých mohu stavět dodnes tj. 9 let od ukončení magisterského studia. Díky 
studiu jsem získal nejen cenné vědomosti, znalosti, informace a  rozhled, 
ale i  základy mnoha důležitých praktických dovedností jako jsou schop-
nost improvizovat, obhájit svůj názor, vyjednávat či se správně se rozhod-
nout. Má profese ředitele ve společnosti UnikaCentrum neustále vyžaduje 
mimořádnou pozornost a  flexibilitu. Naprostou samozřejmostí a  zároveň 
nejdůležitějším umem je strategické myšlení, rozhodování a komunikativ-
nost na všech úrovních, abychom se mohli dlouhodobě rozvíjet a dosahovali 
trvalého růstu na  trhu v  oblasti sociálních služeb a  sociálního podnikání 
a zároveň drželi krok s novými požadavky a trendy.

Ze studentského života, jsem si také odnesl mnoho přátel nejen z řad stu-
dentů, ale i pedagogů. Na této fakultě jsem v období svého studia našel 
svou životní lásku, manželku, se kterou jsem dodnes. Co více dodat. Opéef-
ka ve mě zanechala jakousi trvalou neviditelnou stopu a krásné vzpomínky 
z dob studentského života.

Rád vzpomínám na lidi, se kterými jsem se během studia setkával. Ať už to 
byli mí spolužáci, se kterými jsem se pravidelně vídával na půdě fakulty či 
ještě častěji pak při sáhodlouhých debatách u piva, nebo pedagogové a dal-
ší personál zabezpečující chod fakulty. Vzpomínám na přátelské referentky 
studijního oddělení, které mi vždy ochotně a s úsměvem pomohly vyřešit 
někdy až zapeklité studijní záležitosti. Nejraději však vzpomínám na oddě-
lení informatiky, kde jsme chodili pravidelně na internet, ale hlavně zahrát si 
nějaké ty hry (to bych zde asi uvádět neměl). Prostě spolupráce studenta 
s pedagogem byla možná nejen v rámci studia, ale také při volnočasových 
aktivitách. Co říci na závěr? To byly ČASY!

Ing. davId JElínEk  
absolvent oboru Ekonomika podnikání v obchodě a službách,  

ředitel společnosti UnikaCentrum, o.p.s



95

25 let Obchodně podnikatelské fakulty v datech a obrazechObchodně podnikatelská fakulta v Karviné 1990 - 2015

na studium v karviné se nedá zapOmenOut

Jestli se dnes hovoří o  nízké „finanční gra-
motnosti“ české populace, na počátku deva-
desátých let minulého století jsme byli ještě 
na  nižším vývojovém stupni. Naše nevědo-
most však byla příčinou neuvěřitelné „žízně“ 
tyto zákonitosti pochopit, hltali jsme poučky 
a už už jsme je chtěli uvádět do praxe, proto-
že jsme věděli, že ve firmách je management 
na  stejné nebo nižší vědomostní úrovni, ja-
kou máme my. Dnes kvituji s povděkem, že 
spousta vyučujících byla podobně „postižena“ 
jako my studenti a namísto krmení teoretic-
kými poučkami nás seznamovali s tím, jak tu 
či onu věc využít v praxi. Nedělali to všichni, 
samozřejmě, ale mnozí z nich přišli pracovat 

na fakultu právě z toho důvodu, že chtěli věci dělat nově, a to se poznalo. 
Zklamu asi ty z vás, kteří čekali výčet předmětů a konkrétních témat, jež 
pomáhají po absolutoriu na univerzitě v praxi nejúčinněji. Sám to nevím. 
Myslím, že daleko důležitější je atmosféra a entuziasmus, který do studia 
vkládají studenti a jejich profesoři. Nesmím zapomenout na další důležitý 
aspekt. Zdá se mi, že po letech, kdy se scházím se spolužáky, ta primár-
ní motivace jít studovat na  fakultu nově otevřenou, neodzkoušenou, bez 
historie přitahovala zvláštní typ lidí. No řekněte, kolik studentů je dnes 
v Karviné z Českých Velenic či z Liberce? Byli to, a stále jsou speciální lidé, 
ti mi spolužáci. Mnozí z nich žijí kvalitním životem, ať již pracovním, nebo 
osobním a rodinným. Doufám, že takoví studují v Karviné i dnes, a přeji 
jim, aby našli ve studiu a všem, co ho obklopuje, zalíbení a vášeň, a stejně 
tak poté v pracovním životě.

Ing. Jan JuchElka 
absolvent oboru Ekonomika podnikání v obchodě a službách,  

SG Corporate & Investment Banking, 
Managing Director, CEEMEA

Opéefka byla správná vOlba

V roce 2015 je to dvanáct let, co jsem ote-
vřela dopis s přijetím na Obchodně podni-
katelskou fakultu v Karviné. Jako dnes si 
vybavuji ten pocit nejistoty plynoucí z no-
vého prostředí, neznámých lidí a hlavně od-
povědnosti.

Jsem ráda, že jsem tehdy OPéeFku zvo-
lila a  nedala přednost jiné, mně známější 
a  mému domovu bližší vysoké škole, ale 
vrhla jsem se do  neznámého. Z  toho se 
po čas studií stalo oblíbené místo, nejlepší 
přátelé a samostatnost. S odstupem času 
mohu také objektivně posoudit kvalitu pe-
dagogů, kterou jsem vnímala už při studiu 

a zvláště pak při vedení diplomové práce. O vedení, zvláště Katedry financí, 
také mimo jiné vypovídají úspěchy studentů - mých bývalých spolužáků. 

Až budete přemýšlet, kterou vysokou školu a fakultu zvolit pro své studium, 
zkuste odhodit předsudky o tom, jaké to je „tam v Karviné“. Až na místě 
zjistíte, že budete studovat moderní vysokou školu, která vám poskytne 
kvalitní vzdělání a také vlídné studijní prostředí na „periferii republiky“.

Ing. barbora laŠtovIcová  
absolventka studijního oboru Bankovnictví,  

Česká spořitelna a.s. - Řízení pobočkové sítě
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chtěli Jsme dOkázat, že neJsme hOrší než pražští  
nebO brněnští studenti

Studium na  Obchodně podnika-
telské fakultě v  Karviné mě lo-
gicky formovalo do  dalšího života 
a kariery, vzpomínám na něj často 
a rád. Velmi si uvědomuji velkou re-
gionální důležitost fakulty. Mnoho 
mých spolužáků, a  to včetně mě, 
pocházelo ze skromnějších poměrů 
a možnost studovat v  regionu nás 
motivovala dokázat něco víc.

Vzpomínám si, jak jsme společně 
chtěli také dokázat, že naše „mla-
dá“ fakulta a  její studenti nejsou 
o nic horší, než ti pražští či brněn-
ští. Řada mých spolužáků již od 3. 
ročníku denně pracovala v různých 
firmách, což nám skutečně funkční 
kreditní systém fakulty umožňoval 

i při denním studiu. Na tehdejší dobu to bylo poměrně revoluční. Měli jsme 
příležitost vyzkoušet si teorii v praxi, a naše znalosti se tak ihned stávaly 
dovednostmi. 

S řadou spolužáků jsem v kontaktu a mám velkou radost, že většina z nich 
je velmi, velmi úspěšná. Jsem přesvědčen, že teprve úspěchy absolventů 
dané vysoké školy reflektují kvalitu poskytovaného studia.

Ing. danIEl morys  
 absolvent oboru Marketing a management,  

ředitel úseku Správa a jednatel společnosti ČEZ Energetické služby, s.r.o.

za svůJ Úspěch vděčím fakultě

Všechno se točí kolem Karviné… 
Narodil jsem se v  Karviné. Bydlím 
téměř v Karviné. Všechny školy jsem 
absolvoval v  Karviné nebo v  Čes-
kém Těšíně, tedy nedaleko rodného 
města. Na Karvinou a na Obchodně 
podnikatelskou fakultu zvlášť, proto 
nedám dopustit. Dnes jsem již té-
měř šest let členem managementu 
ve výrobní společností ArcelorMittal 
Tubular Products v  Karviné, která 
je součástí největší nadnárodní spo-
lečnosti vyrábějící ocel a její produk-
ty. Jsem rád, že vědomosti nabyté 
studiem na  fakultě vytvořily solidní 
základ pro mou současnou profesio-
nální praxi, ať už v oblasti obchodu, 
či ve sféře pohybu na mezinárodním 
poli.

Mohu upřímně říci, že za svůj dosavadní úspěch určitě vděčím i naší fakultě. 
Úzce s fakultou spolupracujeme i dnes. Studenti mohou u nás získat cenné 
zkušenosti pro své diplomové práce, umožňujeme exkurze a nezřídka taky 
tyto prvotní kontakty následně přerůstají do zaměstnaneckého poměru ab-
solventů karvinské fakulty. Do dalších let přeji fakultě vše dobré.

Ing. danIEl stolarz  
absolvent oboru Ekonomika podnikání v obchodě a službách,  
obchodní ředitel ArcelorMittal Tubular Products Karviná, a.s. 

(převzato z časopisu OPF 2/2013, strana 22)
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studium a kOníček zárOveň

Začít studovat po několikaleté pře-
stávce bylo docela zvláštní. Ob-
zvlášť proto, že jsem byla v prvním 
nově otevřeném ročníku doktorské-
ho studia a nikdo z nás, 17 stateč-
ných, si nedokázal představit, jaké 
to vlastně bude, znovu usednout 
do lavic své bývalé Alma Mater pod 
patronátem profesora Poloučka. 
Během studia mě překvapil zájem 
externích odborníků, aby mohli vi-
dět tu naši „experimentální“ třídu, 
a  tak nelze zapomenout na profe-
sora Soukupa, co se snažil napa-
sovat ekonomické křivky do tématu 
pojišťovnictví. Mé kolegyně, či náš 
boj se statistikou s  profesory Ra-
míkem a  Tošenovským a  s  jejich 
diskusí nad proměnnými, které nám 

v tu chvíli připadaly velmi vzdálené, které nakonec skončily vícekriteriálním 
rozhodováním o myčce Miele a podobně. Na trému, když mě z odborné-
ho předmětu Strategický management zkoušela vedoucí katedry docentka 
Wagnerová. Doktorské studium ve mně znovu probudilo tu mou dětskou 
hravost a zvědavost a otázky „Proč?“ a „Jak jste na to přišel?“, které si  
moji bývalí studenti pamatují dodnes, protože se přesunuly do mé výuky.
Co mi doktorské studium ještě dalo? Nejen titul, jak se může zdát, ale také 
možnost strávit čas v zahraničí a poznat, jak se učí jinde a jinak. Poznala 
jsem spoustu dalších lidí, se kterými jsem v kontaktu dodnes, i když oni se 
vrátili do praxe a já zůstala na akademické půdě.

 

I když mám nálepku prvního absolventa, neznamená to, že ti ostatní byli 
horší. Asi platí, jako ve sportu, že se pamatují jen ti první… Škoda. I  ti 
ostatní byli výjimeční, přesně tak, jak nás viděli naši školitelé, kteří si náš 
první ročník 2004 vzali pod svá křídla. Nedávno jsem potkala jednoho 
profesora a on bez ohledu na můj současný věk mi řekl: „Jak se máme, 
princezno?“ a z toho mi vychází poučení - pro naši Alma Mater prostě ne-
stárneme a to je fajn, ne?

Ing. JarmIla ŠEbEstová, ph.d.  
absolventka oboru  Podniková ekonomika a management 

odborná asistentka katedry Podnikové ekonomiky a managementu





celOživOtní vzdělávání  
na fakultě
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celOživOtní vzdělávání na fakultě

Celoživotní vzdělávání má na Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné 
své nezastupitelné místo. Kurzy jsou zájemcům nabízeny v rámci nebo nad 
rámec akreditovaných studijních programů. 

Z nabízených akreditovaných studijních programů Ekonomika a manage-
ment, Hospodářská politika a správa a Systémové inženýrství a informatika 
mohou zájemci v prezenční či kombinované formě studovat některý z vy-
braných kurzů a po jejich ukončení následně pokračovat v řádném vysoko-
školském vzdělávání. V akademickém roce 2014/2015 navštěvuje v rámci 
celoživotního vzdělávání 25 posluchačů tzv. nultý ročník navazujícího magi-
sterského studia oboru Ekonomika a management. 

Kromě kurzů v souladu s akreditací nabízí fakulta více než 15 let řadu spe-
cializovaných seminářů mimo rámec akreditovaných studijních programů, 
které jsou připraveny „na míru“ firmám v  regionu, i  kurzy určené široké 
veřejnosti. V letech minulých to byly např. semináře zaměřené na statistiku 
v obchodě a podnikání, podvojné účetnictví, peníze a bankovnictví, právo 
podnikání, daňovou evidence podnikatelů, kurzy zaměřené na metody práce 
s textem, počítačové, jazykové a jiné kurzy. V současnosti nabízí fakulta 
například Základní kurz účetnictví, Přípravný kurz matematiky pro uchaze-
če o studium na vysoké škole nebo kurzy zaměřené na správu lokálních sítí. 

 
 i doc. Šustek při výuce 
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univerzita třetíhO věku

Významnou oblastí celoživotního vzdělávání je na Obchodně podnikatelské 
fakultě v Karviné také Univerzita třetího věku (U3V), jejíž začátek je dato-
ván od roku 1995. Za iniciátora jejího vzniku je považován prof. Ing. Vítěz-
slav Balhar, CSc. O dlouholetý rozvoj U3V se v nemalé míře zasloužila také 
doc. Ing. Eva Sikorová, CSc. 

Vzdělávání seniorů dříve probíhalo v tříletých a dvouletých cyklech předná-
šek rozdělených do zimního a letního semestru, po jejichž ukončení obdr-
želi účastníci osvědčení o absolvování. V současné době je výuka rozvrže-
na do jednoletých přednáškových cyklů rozdělených do zimního a letního 
semestru. I  zde účastníci po absolvování daného cyklu přednášek obdrží 
osvědčení o jeho absolvování. V souladu se zaměřením fakulty jsou témata 
orientovaná do oblastí ekonomie, účetnictví, financí, marketingu, ale rovněž 
také do  oblasti práva a  společenských věd. Každoročně absolvuje tento 
cyklus přednášek přibližně stovka posluchačů. 

Na rozdíl od mladších studentů prezenční nebo kombinované formy studia 
jsou studující univerzity třetího věku extrémně zvídaví, snaživí a  aktivní. 
Charakteristickým znakem tohoto typu studia je proto vysoká míra zapoje-
ní posluchačů do probírané problematiky. Výuka probíhá často formou dis-
kuzí a informace od vyučujícího jsou konfrontovány s názory a zkušenostmi 
studentů U3V. 

Posluchači univerzity jsou lidé, kteří se chtějí i v pozdějším věku dále vzdě-
lávat, orientovat se v dnešní společnosti, smysluplně využít volný čas, po-
znávat nové přátele a také zvýšit si prestiž v rodině a okolí. Studium se 
nezaměřuje pouze na čistě ekonomická témata, nýbrž je rozšířeno o nabíd-
ku studia dalších atraktivních vzdělávacích oblasti, např. historie, turistika 
či komunikační dovednosti. Témata jsou koncipována na základě průzkumu 
zájmu mezi účastníky univerzity třetího věku, a to formou dotazníkového 
šetření. 

Velkému zájmu se mezi posluchači těší výuka cizích jazyků. Jejich motivací 
je nejen zvyšování kvalifikace u pracujících, ale také přání odstranit jazyko-
vou bariéru při cestování aneb se naučit pouze něco nového. 

Velké oblibě se těší exkurze pořádané v rámci výuky za účelem získávání 
nových poznatků, praktických zkušeností, sloužící však také k navazová-
ní vzájemných kontaktů a nových přátelství. Posluchači univerzity třetího 
věku tak již měli možnost navštívit nejen zámky, podniky a jiná zajímavá 
místa v naší republice, ale zavítali také například do předvánoční Vídně či 
Krakowa.

 i Přednáška posluchačů U3V
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 i Přednáška doc. Sikorové  i Přednáška dr. Sciskalové  i Přednáška doc. Nezvala

 i Slavnostní předání osvědčení absolventům 
Univerzity třetího věku v roce 2003

 i Slavnostní předání osvědčení absolventům 
Univerzity třetího věku v roce 2013

 i Slavnostní předání osvědčení absolventům 
Univerzity třetího věku v roce 2015
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 i Exkurze na zámek Fryštát v květnu 2010  i Exkurze do adventní Vídně v prosinci 2013  i Exkurze do Luhačovic v dubnu 2015

 i Posluchači U3V při seznamování se zvyky 
a obyčeji Bulharska

 i Vyhodnocení seminárních prací v letním semestru 
2014/2015

 i Vyhodnocení seminárních prací v zimním 
semestru 2014/2015





zahraniční spOlupráce
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zahraniční spOlupráce

Rozvoj zahraničních styků Obchodně podnikatel-
ské fakulty probíhá v rámci její integrace do ev-
ropské vzdělávací politiky v oblasti celoživotního 
učení tzv. internacionalizace. Internacionalizace 
znamená plnit a připravovat vlastní základní úkoly, 
jako jsou reciproční mobility studentů a pedagogů 
se zahraničními partnerskými univerzitami a podí-
let se na aktivitách mezinárodního rozsahu, jimiž 
jsou mezinárodní semináře, konference a sympó-
zia.

Dobrým příkladem na přípravu studenta na stu-
dium v  zahraničí jsou projekty s  krátkodobými 
výjezdy zaměřené na práci v multikulturním pro-
středí formou společných prezentací, přednášek 
a workshopů. 

Nedílnou součástí práce OZS je vytváření příjem-
ných podmínek pro studijní pobyt zahraničních 
studentů na fakultě. Studenti si mohou vybrat ze 
širokého spektra předmětů vyučovaných v anglič-
tině, na jejichž nabídce se podílejí všechny katedry 
fakulty. OZS ve spolupráci s Erasmus Club a se 
studentskou organizací AIESEC připravuje pro za-
hraniční studenty řadu kulturních a společenských 
akcí, které se v minulosti setkaly s příznivým ohla-
sem. 

V  roce 1999 podepsala Slezská univerzita první 
bilaterální smlouvy o reciproční výměně studentů. 
V letním semestru akademického roku 1999/2000 

byli vysláni první 3 studenti karvinské fakulty. 

V tuto, pro nově vzniklou fakultu, převratnou dobu 
byla velkou pomocí spolupráce s Mírovými sbory, 
Fulbrightovou komisí a Domem zahraničních slu-
žeb při MŠMT ČR, které přispěly k navázání kon-
taktů s anglickými a americkými lektory, kteří pak 
působili na SU OPF. Kromě výuky se realizovaly 
nejen jazykové kurzy pro pedagogy a zaměstnan-
ce, ale i neformální mezikulturní setkání. Pro za-
hraniční studenty vznikl studijní program nazvaný 
„Doing Business in Central Europe“.

 i Zahraniční studenti 2015  i Zahraniční studenti 2013

 i Oddělení zahraničních styků
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ii. etapa 2000 – 2007  
erasmus

Došlo k rozšíření spolupráce s univerzitami ve vět-
šině zemí Evropské unie, zavedení systému ECTS. 
Důležitým aspektem byla také dobrá propagace 
samotné SU OPF a jejích studijních programů, která spočívala v důkladné 
přípravě na nové či monitorovací návštěvy zahraničních partnerů. Výměna 
informací o studijních programech a vzájemná snaha o co nejtěsnější při-
blížení sylabů předmětů pak usnadnily uznávání absolvovaných předmětů 
na partnerské zahraniční instituci.

sOcrates lingua 2
V  letech 2001-2003 se SU OPF stala spoluřešitelem projektu „Cultural 
Awareness and Business Communication in Multicultural Europe“.

iii. etapa 2007 – 2014  
llp erasmus 
Nastala nová etapa programu Erasmus, který se transformoval v  novou 
generaci programů LLP (Program celoživotního učení). Došlo k větší sepja-
tosti aktivit s dalšími vzdělávacími programy. Zahraniční pedagogové, kteří 
přijížděli na fakultu, byli integrováni do výuky na všech úrovních studijních 
programů. 

llp erasmus prOJekty 
V rámci projektů LLP Erasmus – Intenzivní programy byly mimo jiné re-
alizovány převážně dvoutýdenní workshopy, kterých se zúčastnily skupiny 
studentů z daných zemí:

 » eMonument: Workshop zum Thema Bauvermessung und 3D-Modelli-
erung im Bereich Denkmalschutz za spoluúčasti 5 zemí (ČR, Německo, 
Rakousko, Slovensko, Polsko). Cílovou skupinou na SU OPF byli stu-
denti oboru Manažerská informatika. Projekt byl zaměřen na nejnovější 
trendy v oblasti výměry historických staveb a počítačem podpořených 
metod stavebního výzkumu v oblasti památkové péče. Řešitel: Mgr. Iri-
na Ruberová

 » Intercultural Innovation Insight: Studenti oboru Marketing a manage-
ment dostali praktickou příležitost pracovat v multikulturním a multi-
disciplinárním týmu. Celkem byly realizovány 3 Workshopy, v roce 2010 
ve Finsku, 2011 ve Skotsku a 2012 na Kypru. Jednotlivých workshopů 
se účastnily skupiny studentů z  5 zemí, kde rovněž SU OPF vždy 
reprezentovalo 6 studentů a  2 pedagogové. Během krátkého, avšak 
intenzivního pobytu, studenti přispívali svými nápady a návrhy k vývoji 
nových služeb a  výrobků v  konkrétní malé místní firmě. Účastnické 
země: ČR, Finsko, UK - Skotsko, Kypr, Portugalsko. Spoluřešitel za SU 
OPF: Mgr. Emil Horký

 » Effective Communication in Multicultural Teams: Projekt byl za-
měřen na pořádání dvoutýdenních intenzívních kurzů pro mezinárodní 
skupiny studentů, kteří se učili pracovat v multikulturních týmech a při-
pravovali společné výstupy. Účastnické země: ČR, Francie, Rakousko, 
Německo, Finsko. Řešitel za SU OPF: PhDr. Krystyna Heinz
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iv. etapa 2014 – 2020  
erasmus plus 
SU OPF rozšiřuje spolupráci v rámci studentských mobilit o větší počet 
praxí v  zahraničí, rozvíjí společnou účast kateder zahraničních univerzit 
na vzdělávacích projektech. 

V  návaznosti na  poznatky získané ve  finské Business Kitchen (při Oulu 
University of Sciences) je v současnosti v rámci spolupráce mezi SU OPF 
a Magistrátem města Karviná připravován projekt Business Gate, který 
by měl podpořit podnikatelské aktivity na území města a současně by měl 
umožnit zapojení studentů a pedagogů fakulty do rozvoje podnikatelského 
prostředí. 

Účast su Opf v dalších mezinárOdních prOJektech

 » Grundtvig: V letech 2007 – 2009 byl realizován projekt PEACE, Power 
Exchange through Acting Intercultural Exeperince. Záměr bylo přispět 
k porozumění interkulturních rozdílů v evropských zemích (včetně Tu-
recka). Řešitel za SU OPF: PhDr. Krystyna Heinz

 » LLP Leonardo da Vinci – INNOCASE (Transfer of innovative case 
study approach in business education), jenž vznikl na podporu spoluprá-
ce akademického prostředí s podnikatelskou sférou MSP. Řešitel za SU 
OPF: Mgr. Irena Orszulik, Ph.D.

 » Citizenship Language pack for Migrants in Europe: Cílem projek-
tu bylo rozvíjet jazykovou výuku a podporovat jazykovou různorodost 
členských států EU. Výstupem bylo vytvořit, publikovat on-line a rozšíří 
sadu jazykových cvičení, dialogů a videía (L-Pack) v 6 jazycích na úrov-
ni A2 ER. Cílová skupina: dospělí přistěhovalci v daných zemích. Ře-
šitelé: Mgr. Jana Hejtmánková, Ph.D., PhDr. Ljuba Mrověcová, Ph.D.

 » Grundtvig: Poradenství pro celoživotní učení – zaměřen na vytvoření 
poradenských služeb pro neformální vzdělávání a  postavení poradce 
v nově se utvářejícím prostoru vzdělávání. Účastnické země: ČR, Tu-
recko, Španělsko. Řešitelé za SU OPF: doc. Ing. Emanuel Šustek,CSc.,  
PhDr. Oldřich Berka, Ph.D.

 i Zástupci fakulty se zúčastnili mezinárodního projektu 
v rámci Effective Comunication in Multicultural Teams 
v roce 2013 ve Francii 

 i Účastníci mezinárodního workshopu eMonument 
na fakultě v roce 2009
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rOzvOJOvé prOgramy mšmt čr 
Projekty v rámci těchto programů se staly druhou nejdůležitější součástí 
aktivit OZS. Od roku 2001 až dosud podpořily spolupráci s těmito zeměmi: 
Finsko, Francie, Japonsko, Maďarsko, Německo, Polsko, Slovensko, Rusko, 
Řecko, Turecko, USA. Jednalo se o následující projekty:

 » jednosemestrální studijní pobyty pro studenty bakalářského a magist-
erského studia,

 » krátkodobé studijní stáže studentů doktorského studia krátkodobé pra-
xe studentů bakalářských a magisterských programů, 

 » propagace fakulty,
 » jednosemestrální hostování zahraničních odborníků na SU OPF.

půsObení některých zahraničních OdbOrníků ve výuce na su Opf
 » Japonsko: prof.  Keiki Fujita (Oberlin University, Tokio), odborník 
v oblasti strategického a environmentálního managementu 

 » Maďarsko: Dr. Gábor Dávid Kiss, PhD (University of Szeged, Sze-
ged), mladý pedagog a vědecký pracovník jehož zaměřením je měnová 
politika a její dopad na finančních trzích 

 » USA: Dr. Cynthia L. Miglietti (Bowling Green State University, OH, 
USA), odborník v oblasti financí

 » Turecko: Doc. Ph.Dr. Ismail Şiriner (Kocaeli University, Ismit), od-
borník v oblasti společenských věd a ekonomie. 

 » Turecko: Doc. Dr. Ekrem Tufan (Çanakkale Onsekiz Mart University, 
Çanakkale), odborník v oblasti financí

 »

 »

 i Gábor Dávid Kiss  i Cynthia L. Miglietti i Keiki Fujita

 i Ismail Şiriner  i Ekrem Tufan
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 »  »

 i Fang Fang Du, Čína

 i Edmund Farolan, Kanada  i Antti Rovamo, Finsko  i Helena Čierna, Slovensko

 i Candida Ferreira, Portugalsko i Roel Rietberg, Holandsko

zahraniční OdbOrníci přednášeJící na fakultě
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 »  »

 i Ján Porvazník, Slovensko

 i Dincay Köksal, Turecko  i Ari Stenroos, Finsko  i Robert Balik, USA

 i Tom Donnelly, Velká Británie i Marie-Chantal N ǵbaramou, Pobřeží Slonoviny

zahraniční OdbOrníci přednášeJící na fakultě
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Akademický rok 95/96 96/97 97/98 98/99 99/00 00/01 01/02 02/03 03/04 04/05

Vyjíždějící studenti 6 10 6 1 9 15 20 36 48 51

Přijíždějící studenti 3 4 3 1 0 9 16 14 22 38

Akademický rok 05/06 06/07 07/08 08/09 09/10 10/11 11/12 12/13 13/14 14/15

Vyjíždějící studenti 32 63 62 54 50 47 47 84 89 73

Přijíždějící studenti 20 34 46 50 31 25 25 35 31 28

vývOJ studentských mObilit
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Kalendářní rok 2000 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007

Vyslaní akademičtí pracovníci 1 11 12 9 13 29 24 25

Hostující akademičtí pracovníci 1 5 4 5 7 10 10 10

Kalendářní rok 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014
Vyslaní akademičtí pracovníci 34 37 26 30 20 34 34
Hostující akademičtí pracovníci 10 5 12 12 33 17 34

vývOJ mObilit akademických pracOvníků
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 i Setkání studentů v Rzeszówě, Polsko v roce 2014

 i Přednáška prof. Poloučka, Finsko v roce 2003  i Přednáška Ing. Janečkové, 
Finsko v roce 2003

 i Dr. Heryán, Rumunsko v roce 2014

 i Dr. Nenička na setkání ve Finsku v roce 2014

mObility akademických pracOvníků a studentů fakulty
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zahraniční studenti na fakultě

 i Velikonoce 2015

 i Zimní semestr 2003/2004  i Zimní semestr 2007/2008  i Zimní semestr 2011/2012

 i Zimní semestr 2014/2015 i Letní semestr 2014/2015 





věda a výzkum
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věda a výzkum

Vědecko-výzkumná a publikační činnost je neoddělitelnou součástí každé univerzity a již od vzniku Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné se stala tr-
valou součástí její každodenní existence. Předmětem činnosti proděkana pro vědu a výzkum a oddělení vědy a výzkumu je kromě vlastního zabezpečování 
vědecko-výzkumné činnosti na fakultě také řízení ediční činnosti a podpora vědeckých konferencí.

vědeckO-výzkumná činnOst

Tematicky byla vědecko-výzkumná činnost na fakultě postupně realizová-
na v oblastech makroekonomie a mikroekonomie, marketingu a manage-
mentu, financí a  bankovnictví, operačního výzkumu, statistiky, logistiky, 
informatiky, hospodářských a sociálních dějin, vzdělávacích a výchovných 
systémů, sociální práce, legislativy a obchodní a manažerské komunikace. 
Nosnou problematikou fakulty byla od jejího vzniku ekonomika podnikání 
zaměřená na malé a střední podnikání a služby, a to nejen v našem regionu, 
ale také v celé ČR a v okolních státech, zejména na Slovensku a Polsku.

Na fakultě byly již v první dekádě její existence postupně vytvořeny dobré 
podmínky pro zformování výzkumného týmu, který se orientoval na výzkum 
komplexně pojaté problematiky představující dlouhodobě nosnou oblast zá-
jmů fakulty. To souviselo s úspěchem při získání grantu MŠMT v programu 
„Posílení výzkumu na vysokých školách“ v roce 1996, jehož výsledkem bylo 
získání finanční podpory na pětiletý výzkumný program a vznik Ústavu ma-
lého a středního podnikání jako její součásti. Výzkumný projekt VS 96 001 
„Výzkum podmínek rozvoje malého a středního podnikání“, jehož hlavním 
řešitelem byl prof. RNDr. Jaroslav Ramík, CSc., se tak stal základem pro 
rozvoj široce pojaté spolupráce výzkumných pracovníků a pedagogů i stu-
dentů na celé fakultě. 

Ústav malého a středního podnikání pokračoval ve své činnosti až do roku 
2009 a byl průběžně financován z výzkumných projektů. Po ukončení gran-
tu GAČR 402/07/0234 s názvem „Tvorba a využití neprůmyslových klastrů 
malých a středních podniků“, který byl řešen v letech 2007-2009 se nepo-

dařilo získat další výzkumný projekt a proto byl Ústav malého a středního 
podnikání zrušen.

Nové vedení, které nastoupilo do čela fakulty v roce 2013, se vrátilo k pů-
vodní myšlence podpory rozvoje a  výzkumu a  v  roce 2014 byl vytvořen 
nový Institut interdisciplinárního výzkumu (IIV). Jeho aktivity jsou zaměře-
ny zejména na výzkum malého a středního podnikání, ale také na veřejnou 
správu v souladu s nosnými studijními programy fakulty Ekonomika a man-
agement a Hospodářská politika a správa.

Řízení vědy a výzkumu je na fakultě prováděno na základě koncepčních do-
kumentů. Jedním z prvních byl v roce 1996 „Program rozvoje OPF do roku 
2005“, po něm následovaly Dlouhodobé záměry rozvoje fakulty na pětileté 
období, které byly každoročně aktualizovány a obsahovaly část zaměřenou 
na vývoj a výzkum. Po roce 2010 se základním dokumentem stala samo-
statná Koncepce rozvoje SU OPF v oblasti výzkumu, vědy a inovací na léta 
2012 – 2014 a na léta 2015-2017. 

Od roku 1992 se v ČR začal prosazovat systém grantů řízený grantovou 
agenturou ČR (GAČR), ke  kterému se fakulta v  rámci Slezské univerzi-
ty aktivně přihlásila. Výzkumná činnost je na fakultě podporována jednak 
granty GAČR a dalšími externími granty, např. s podporou Moravskoslez-
ského kraje (MSK), ale také v rámci Studentské grantové soutěže (SGS) 
na Slezské univerzitě v Opavě, jejímž cílem je podpora projektů specific-
kého vysokoškolského výzkumu prováděného studenty doktorských nebo 
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magisterských studijních programů, případně v rámci Interního grantového 
systému Slezské univerzity v Opavě (IGS), jehož cílem je podpora rozvoje 
vědecko-výzkumné, tvůrčí a umělecké činnosti pedagogických a vědeckých 
pracovníků SU prostřednictvím financování vybraných žádostí o přidělení 
grantů, které směřují k rozvoji oborů a univerzity.

Zatímco v prvních 20 letech existence fakulty (1990 – 2010) bylo řešeno 27 
projektů GAČR, 44 projektů IGS a 4 projekty SGS, tedy celkem 75 projek-
tů, bylo to v posledních 5 letech 85 projektů, jak uvádí tabulka. 

Počet řešených projektů VaV v letech 2011-2015
 GAČR SGS IGS MSK Celkem
2011 5 4 5  14
2012 3 6 6  15
2013 5 8 5 1 19
2014 4 8 3 2 17
2015 3 9 6 2 20
Celkem 20 35 25 5 85

Podpora výzkumu na  fakultě z hlediska financování se v posledních pěti 
letech výrazně zvýšila, jak ukazuje tabulka.

Podíl výdajů na VaVaI na celkových výdajích SU OPF
Rok 2011 2012 2013 2014 2015
Podíl výdajů 
na VaVaI (%)

5,57 7,68 8,3 11,31 15,68

Výstupy vědecko-výzkumné činnosti se v souladu s Metodikou Rady vlády 
pro vědu, výzkum a inovace hodnotí na základě publikačních a jiných vý-
stupů, které se pravidelně každý rok předávají do Rejstříku informací o vý-
sledcích (RIV) a přiřazují se jim tzv. body RIV. Hodnocení provádí Rada 
pro vědu, výzkum a inovace při vládě České republiky, přičemž předmětem 
hodnocení je počet:

 » článků v impaktovaném časopise,
 » článků v českém recenzovaném časopise,
 » článků ve světové databázi SCOPUS, příp. ERIH,
 » monografií nebo kapitol v knize,
 » článků ve  sborníku evidovaném na Web of Science nebo v  databázi 
SCOPUS.

 i Časopis Acta academica 
karviniensia

 i Časopis Acta academica 
karviniensia
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Fakulta každoročně vyhlašuje Soutěž o cenu děkana SU OPF za význam-
nou publikační činnost.

Přehled počtu bodovaných výstupů na fakultě za sledované období uvádí 
následující graf a tabulka.

Významné publikační výstupy v letech 2010-2014 
Články Scopus Konference WoS/Scopus Monografie zahraniční
35 80 6

Na  základě získaných bodů za  minulé pětileté období obdrží výzkumné 
organizace a tedy i univerzity finanční prostředky institucionální podpory 
(IP). Tak např. pro rok 2015 byla IP přidělená výzkumným organizacím 
na základě hodnocení výstupů za rok 2013, které vycházelo u publikačních 
výstupů 2008 – 2012. Přehled získaných bodů RIV na fakultě měl v posled-
ních letech rostoucí trend, jak uvádí tabulka:

Počet získaných RIV bodů za hodnocení výstupů VaV
Rok 2007 2008 2009 2010 2011 2012
Body RIV 1021 1352 2513 2581 3198 4198

Z výše uvedených přehledů vyplývá, že zejména v posledním pětiletém ob-
dobí došlo k výraznému zvýšení vědecko-výzkumného výkonu fakulty. 

V rámci výzkumu a vývoje fakulta spolupracuje s mnoha vysokými škola-
mi i výzkumnými institucemi; k nejvýznamnějším partnerům patří: Vysoká 
škola ekonomická v Praze, Ekonomická fakulta VŠB - TU Ostrava, Eko-
nomicko-správní fakulta MU Brno, Vysoká škola podnikání, a.s., Ostrava, 
Magistrát města Karviné, Euroregion Silesia, Institut rozvoje podnikání, 
Ostrava. Byla také navázána účelná a prospěšná spolupráce s  fakultami 
ekonomického zaměření na Slovensku a v Polsku.

bOdOvané výstupy

Kalendářní rok 2006 2007 2008 2009 2010
Bodované výstupy 25 31 73 72 96
Kalendářní rok 2011 2012 2013* 2014*
Bodované výstupy 138 148 160 184
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ediční činnOst

Od roku 1993 začala fakulta vydávat každoročně vlastní vědecko-výzkum-
né periodikum Sborník prací Obchodně podnikatelské fakulty. V pěti dílech 
sborníku v letech 1993-1997 v něm vyšlo postupně 140 odborných článků. 
Pokračovatelem Sborníku v letech 1997-1998  se stal Sborník výzkumných 
prací Ústavu malého a středního podnikání, ve kterém bylo ve 4 dílech v le-
tech 1997-1998 publikováno celkem 75 příspěvků.

Od roku 1998 začala OPF vydávat vědecký časopis Acta Academica Kar-
viniensis. Jsou v něm uveřejňovány vědecké a odborné statě pracovníků 
OPF, ale i ostatních autorů z ekonomických fakult spolupracujících českých 
i zahraničních vysokých škol, recenze na nové publikace v oboru aj. Tento 
časopis byl v roce 2008 zařazen Radou pro výzkum, vývoj a inovace České 
republiky na seznam recenzovaných neimpaktovaných periodik vydávaných 
v České republice. V roce 2013 byl sice podobně jako ostatní časopisy regi-
onálních fakult ze seznamu vyřazen, od roku 2015 je opět v tomto seznamu. 
V předchozí koncepci na léta 2012 až 2014 byl splněn cíl elektronické formy 
časopisu, která je dostupná od roku 2012. Časopis je dále indexován např. 
v databázi Index Copernicus, Genamics Journal Seek a EBSCO a od října 
je také zalistován v uznávané světové databázi ERIH Plus.

Fakulta se také podílí na  vydávání vědeckého časopisu E+M Ekonomie 
a management, který je vědeckým časopisem publikujícím původní recenzo-
vané vědecké práce a vědecké studie, jejichž základem je teoretická a empi-
rická analýza. Časopis je zaměřen do oblasti ekonomie, podnikové ekonomi-
ky, financí, managementu resp. informačního managementu a marketingu 
a stal se prvním impaktovaným časopisem v ČR pro obory podnikové eko-
nomiky a managementu. 

Významnou složkou ediční činnosti fakulta se stalo zpracovávání a vydávání 
učebních textů, kterých bylo jen za období 2010 – 2014 vydáno 300.

kOnference

V  roce 1996 se zrodila tradice konání mezinárodních vědeckých konfe-
rencí s názvem „Perspektivy bankovnictví po roce 2000 ve světě a České 
republice“, které pravidelně pořádá fakulta. Za  relativně krátkou dobu si 
tyto konference získaly dobré jméno a  jsou místem setkání význačných 
bankovních odborníků z praxe i akademických a vědecko-výzkumných pra-
covníků z ČR a zahraničí. Z hlediska vědecko-výzkumné činnosti fakulty 
se stal významným rok 2000, který byl 10. rokem existence fakulty. Již 
v dubnu byla u příležitosti 10. výročí vzniku fakulty pořádána mezinárodní 
konference pod názvem „Česká ekonomika 2000 - očekávání - skutečnosti 
- perspektivy“, v červnu byla ve spolupráci s SU OPF uspořádána meziná-
rodní vědecká konference v Çanakkale v Turecku a tato tradice pokračuje 
i  v  dalších letech. Každoroční pořádání seminářů a  workshopů se stalo 
běžnou záležitostí fakulty.

Obchodně podnikatelská fakulta pravidelně pořádá nebo se spolupodílí 
na organizování mezinárodních konferencí, přičemž mezi pravidelné každo-
roční konference patří zejména:

 » Mezinárodní konference „International Conference on Finance and Ban-
king“ (od roku 1996 každoročně, od roku 2013 dvouletá perioda, v roce 
2015 je to již XV. ročník).

 » Mezinárodní vědecká konference „Hospodářská politika v  členských 
zemích Evropské unie“, pořádaná střídavě s  Ekonomickou fakultou 
VŠB-TU Ostrava a zahrnující také problematiku Podnikové ekonomiky 
a managementu (v roce 2015 již XIII. ročník),

 » Mezinárodní vědecká konference „Aktuální trendy lázeňství, hotelnictví 
a turismu“ (v roce 2015 již III. ročník),

 » Mezinárodní vědecká konference doktorandů a mladých vědeckých pra-
covníků (v roce 2015 již VII. ročník),
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mezinárOdní vědecké kOnference

 i Možnosti rozvoje regionu v EU. Finanční per-
spektiva a strukturální fondy 2007 – 2013, 2006

 i Rozvoj lidských zdrojů ve veřejné 
správě, 2007

 i Zvyšování konkurenceschopnosti žen na trhu práce 
na Karvinsku v Moravskoslezském kraji, 2008

 i Průmyslová krajina, 2005  i Vliv malých a středních podniků na sociálně-
ekonomické prostředí regionu, 2006

 i International Visegrad fund, 2006

 i Future of Banking after the Year 2000 in the 
World and in the Czech Republic, 2004

 i Future of Banking after the Year 2000 in the 
World and in the Czech Republic, 2005

 i Účetnictví a daně ve třetím tisíciletí, 2005
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 i Aktuální trendy pro rozvoj ekonomiky 
a podnikání v EU, 2010

 i III. mezinárodní vědecká konference Právo 
v podnikání v nových členských státech EU, 2010

 i 13th International Conference on Finance and Banking. 
Lessons Learned from the Financial Crisis, 2011

 i Bez bariér, bez hranic, 2009  i Global Economic crisis and changes, 2010  i Hospodářská politika v členských zemích 
Evropské unie, 2010

 i Mezinárodní vědecká konference doktorandů 
a mladých vědeckých pracovníků, 2008

 i Čtyři roky členství zemí střední a východní 
Evropy v Evropské unii, 2008

 i Ekonomický kongres, 2008
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 i Inovace v terciárním vzdělávání a trh práce, 
2014

 i Hospodářská politika v členských zemích 
Evropské unie, 2014

 i Mezinárodní vědecká konference doktorandů 
a mladých vědeckých pracovníků, 2014

 i Open source řešení v sítích, 2013  i 14th International Conference on Finance and 
Banking, 2013

 i Aktuální trendy lázeňství, hotelnictví 
a turismu, 2014

 i ICT for Competitiveness, 2012  i Aktuální trendy lázeňství, hotelnictví 
a turismu, 2012

 i Hospodářská politika v členských zemích 
Evropské unie, 2012
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 i Mezinárodní vědecká konference doktorandů 
a mladých vědeckých pracovníků, 2011

 i Výjezdní zasedání Vědecké rady SU OPF 
v Lázních Darkov, a.s., 2013

 i Výherci soutěže O cenu děkana SU OPF 
za významnou publikační činnost v roce 2014

 i Konference Čtyři roky členství zemí střední 
a východní Evropy v Evropské unii, 2008

 i Global Economic Crisis and Changes, 2010  i Workshop Audity v projektech, 2011

 i Závěrečné oponentní řízení projektů 
FRVŠ, 2004

 i Symposium International Business 
Administration, 2006

 i Future of Banking after the Year 2000 in the 
World and in the Czech Republic, 2007

z další činnOsti fakulty





spOlupráce v regiOnu
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spOlupráce v regiOnu

Slezská univerzita v Opavě a její Obchodně pod-
nikatelská fakulta v Karviné je vysokoškolskou in-
stitucí regionálního charakteru. Vědoma si svého 
postavení a  své role, snaží se karvinská fakulta 
vyvíjet takové aktivity v rámci regionu, které spo-
čívají ve vytváření, využívání a rozšiřování vědo-
mostí a dalších svých kapacit mimo akademické 
prostředí. Za  velmi důležitou z  hlediska svého 
dalšího rozvoje považuje vzájemnou interakci se 
zbytkem společnosti, která v konečném důsledku 
vede k rozvoji celého regionu.

Fakulta dlouhodobě usiluje o  prohloubení spo-
lupráce s  podnikatelskými subjekty, územními 
samosprávnými celky a  orgány státní správy. 
K rozvoji výzkumné spolupráce přispívá pořádání 
společných konferencí, workshopů, soutěží apod. 
Dlouhodobě se podílí na  organizaci mezinárod-
ní vědecké konference „Bez bariér bez hranic“. 
V  rámci dalšího prohloubení spolupráce s  praxí, 
nabízí fakulta od roku 2013 firmám a  institucím 
možnost zpracování odborných studií či projektů 
na jimi zvolené téma, a to ve formě bakalářských, 
diplomových nebo seminárních prací. Posílit spo-
lupráci s praxí a podpořit vazby s podnikatelskou 
sférou má fakultě pomoci nově vytvořený Institut 
interdisciplinárního výzkumu.

Za velmi důležitou považuje karvinská fakulta tak-
též spolupráci se středními školami v regionu. Pro 
studenty partnerských středních škol je pořádá-

na řada workshopů na vybraná témata z oblastí 
společenského protokolu, finanční gramotnosti, 
ekonomiky, daňové problematiky, obchodování 
na internetu, marketingu a mnoho dalších. Fakul-
ta ve  spolupráci s  dalšími institucemi jako jsou 
ČNB, Moravskoslezský kraj či firmou ArcelorMit-
tal Tubular Products Karviná, a.s. každoročně po-
řádá pro studenty středních škol znalostní soutěže 
z vybraných oblastí. Pro zájemce byla vytvořena 
tzv. Virtuální univerzita, kde jsou kromě předná-
šek na vybraná témata k dispozici také zkušební 
testy, studijní opory aj. Každoročně je pořádán 
Den otevřených dveří, na  kterém jsou prezen-
továny možnosti studia na  fakultě, studijní obo-
ry, zájemci absolvují prohlídku fakulty, odborné 
knihovny apod. Mezi další tradiční akce lze zařadit 
pořádání vánočního volejbalového turnaje o pohár 
děkana, kterého se účastní družstva reprezentující 
střední školy z regionu.

Fakultu navštěvuje řada předních odborníků a zná-
mých osobností, kteří předávají své zkušenosti 
studentům na přednáškách a seminářích. Snahou 
fakulty je vytvářet podmínky pro vstup absolventů 
na  trh práce. Specifikovat dané problémy a  zo-
hlednit je v  rámci dalšího vzdělávacího procesu 
napomáhají také pravidelná setkání se zástupci 
střeních škol, firem, institucí a absolventů fakulty. 
Jejich cílem je vzájemná konfrontace zkušeností 
všech zúčastněných a  dále vymezení základních 
problémů, se kterými se potýkají absolventi hle-

Zámek Fryštát

Masarykovo náměstí v Karviné
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dající uplatnění na trhu práce v regionu s vysokou 
nezaměstnaností. 

K dalším cílům fakulty patří udržování kontaktů 
a  rozvíjení spolupráce se svými absolventy, a  to 
například prostřednictvím fakultního časopisu či 
webové stránky, které získaly v  rámci kampaně 
s  názvem „Zůstaňte s  námi v  kontaktu“ nový 
vzhled a byly rozšířeny o nové nabídky.

Rovněž je vytvářen prostor pro aktivní zapojení 
úspěšných absolventů do výukového procesu. 

Fakulta se také podílí na řešení celé řady projek-
tů (ať již financovaných z  národních či unijních 
zdrojů), a  to ve  spolupráci s  Hospodářskou ko-
morou ČR, statutárním městem Karviná a dalšími 
partnery. Odborníci z fakulty se účastní na práci 
v celé řadě pracovních skupin, které zpracovávají 
strategickou vizi rozvoje města Karviná do  roku 
2040 a Moravskoslezského kraje. Jsou členy růz-
ných monitorovacích výborů a poradních orgánů 
a komisí institucí státní správy i samosprávy. Fa-
kulta rozvíjí spolupráci s  médií, především Čes-
kou televizí nebo regionální televizí Polar, kde se 
odborníci z OPF pravidelně vyjadřují k aktuálním 
ekonomickým problémům regionu.

 i Setkání zástupců IIV a vedení s absolventy 
fakulty v prosinci 2014

 i Projekt Cesta k městu v roce 2013

 i Projekt Cesta k městu v roce 2013

 i Workshop Vzděláváme pro potřeby regionu 
v roce 2014

 i Workshop Vzděláváme pro potřeby regionu 
v roce 2014

 i Workshop Vzděláváme pro potřeby regionu 
v roce 2014
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karviná Je neJen hOrnickým, ale také univerzitním a lázeňským městem

Karviná může mít několik přívlastků – je hornická, 
zelená, kulturymilovná… Ale dnes je jednoznačně 
také univerzitní a  lázeňská. Díky uhlí je Karviná 
poměrně velkým městem, to je nezpochybnitelné. 
Díky univerzitě však získala vyšší prestiž a jméno. 
Díky lázním zase svůj věhlas. Prostě jsme městem 
jaksi barevnějším, nejsme už jednostranně orien-
tovaní, a to je dobře.

Obchodně podnikatelská fakulta Slezské univer-
zity byla v Karviné ustavena velmi brzy po listo-
padovém převratu roku 1989 a od té doby prošla 
i ona proměnami a zvraty, Už dvacet pět let je 
tady a vede si dobře, protože vychovává úspěšné 
absolventy. Patří k městu a studenti i pedagogové 
tvoří už samozřejmou a všudypřítomnou součást 
života v Karviné.

Město si roli univerzity jako centra nejvyššího 
stupně vzdělávání nejen uvědomuje, ale systema-
ticky ji podporuje a také s fakultou čile kooperuje. 
Spolupracujeme na některých projektech. V sou-

časnosti kupříkladu budujeme „Bussiness Gate“ 
což je společné centrum pro mladé dynamické 
a vzdělané lidi, kteří se nebudou bát převést své 
nápady do podnikatelské praxe. Ve městě pracu-
je Mládežnická rada, která je s univerzitním živo-
tem také propojená. Snažíme se studenty zapojit 
do  našich aktivit, využít jejich potenciálu nejen 
pro marketingové potřeby města. Prostě Obchod-
ně podnikatelská fakulta Slezské univerzity je už 
samozřejmou součástí běžného života Karviné 
a zároveň mu dává punc mladosti, vyšší vzděla-
nosti, kultivovanosti a progresivity.

U  příležitosti dvacátého pátého výročí založení 
karvinské fakulty bych rád pozdravil její akademic-
kou obec a popřál ji do dalších let mnoho úspěchů 
ve vzdělání, vědecké a další činnosti. Fakultě přeji 
takové pedagogy a studenty, aby s hrdostí navá-
zali na  dosažené výsledky a  pokračovali v  jejich 
budování. 

Ing. lukáŠ raszyk 
náměstek primátora

 i Lukáš Raszyk
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 i Předávání cen vítězům soutěže z oblasti 
informatiky v roce 2008

 i Předávání cen vítězům soutěže Poradenství 
v roce 2013

 i Předávání cen vítězům soutěže z oblasti 
financí v roce 2014

 i Volejbalový turnaj SŠ o pohár děkana 
v roce 2014

 i Volejbalový turnaj SŠ o pohár děkana 
v roce 2014

 i Volejbalový turnaj SŠ o pohár děkana 
v roce 2014

 i Přednáška dr. Sobotovičové na střední škole 
v roce 2012

 i Přednáška doc. Klepkové Vodové pro 
studenty střední školy v roce 2013

 i Seminář Aleše Michla v Aule v roce 2015





studentské Organizace
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studentské Organizace

Na Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné vznikla od jejího založení řada studentských organizací. Některá z těchto studentských sdružení měla krátkou 
dobu své existence, jiná přetrvávají s různými obměnami až doposud. Hlavním cílem všech těchto studentských seskupení však bylo a je doposud aktivní 
vyplnění volného času studentů, poznávání svých spolužáků a dalších mladých lidí, a to nejen na naší fakultě.

aiesec
AIESEC (Association Internationale des Etudi-
ants en Sciences Economiques et Commercia-
les) je největší studenty plně řízenou nepolitic-
kou a  neziskovou organizací na  světě. Sdružuje 
přes 80 000 studentů z více než 113 zemí světa. 
Mladým lidem nabízí možnost účastnit se zahra-
ničních stáží, vyzkoušet si vedení týmu a zapojit 
se do vzdělávacího prostředí. Mezi hlavní aktivity 
AIESEC patří zejména organizování zahraničních 
výměnných pobytů, ale také vzdělávání mladých 
lidí a  studentů, pomoc v  jejich osobním rozvoji 
a zprostředkování kontaktu s firmami. AIESEC je 
také charakteristický svým přístupem, a to zejmé-
na snahou o pozitivní společenské změny.

Vznik lokální pobočky této studentské organiza-
ce na Obchodně podnikatelské fakultě v Karviné 

je datován od  jara 1991, kdy skupina nadšenců 
se souhlasem vedení fakulty, představitelů města 
a také nejvýznamnějších podniků splnila podmínky 
a byla přijata jako perspektivní člen a o rok poz-
ději pak za právoplatného člena asociace AIESEC 
Československo. 

K  největším úspěchům počátečního období pa-
tří realizace prvních praxí zahraničních studentů 
v  karvinských podnicích a  také vycestování prv-
ních studentů fakulty na zahraniční odborné stáže. 
K  prvním aktivitám pořádaným na  půdě fakulty 
bezesporu patří organizace první mezinárodní kon-
ference v roce 1993 s názvem „Cestování v nové 
Evropě – TINÉ 93“, která proběhla za účasti do-
mácích i zahraničních studentů a manažerů. 

Kromě zahraničních odborných stáží připravuje 
tato organizace pro studenty celou řadu vzděláva-
cích workshopů a tréninků, zaměřených na zlepše-
ní prezentačních dovedností, přípravu na pracovní 
pohovor a podobně. K dalším aktivitám patří pří-
prava a organizace řady zajímavých projektů (např. 
projekt SPEAK, EDISON, Career Days, program 
Host family, apod.) a také prázdninové setkání pro 
budoucí studenty prvních ročníků s názvem „Pr-
vákoviny“. Ale co vůbec Prvákoviny jsou? Jedná 
se o třídenní adaptační kurz pro studenty prvních 
ročníků, který se koná vždy v první polovině září. 
Budoucí studenti tak mají možnost seznámit se 
se svými budoucími spolužáky, dozví se mnoho in-
formací o univerzitě a fakultě, studiu, jednotlivých 
předmětech a jejich vyučujících. Pro účastníky je 
vždy připraven pestrý program.
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 i Prvákoviny v roce 2014

 i Workshop společnosti Walmark, a.s.

 i Členové studentské organizace AIESEC v létě 2013 i Prvákoviny v roce 2011 i Zástupci studentské organizace Aiesec 
na konferenci
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vysOkOškOlský spOrtOvní klub

Vysokoškolský sportovní klub (VSK) byl na Ob-
chodně podnikatelské fakultě v  Karviné založen 
na  počátku roku 1991. Jeho činnost byla již 
od počátku zaměřena především na aktivní využití 
volného času svých členů, kteří měli možnost vý-
běru z široké nabídky organizovaných aktivit jako 
například aerobik, volejbal, basketbal, fotbal, flor-
bal, tenis, spinning a plavání.

VSK je organizátorem různých sportovních akcí 
fakulty např. tenisu, volejbalu, basketbalu, fotbalu, 
aerobiku, kuželek apod. 

V  minulosti byl organizátorem tradičních spor-
tovních dnů OPF, jichž se každoročně účastnilo 
na 650 rekreačních sportovců. VSK je tradičním 
pořadatelem oblastních přeborů vysokých škol 
ve florbale. Členové oddílu basketbalu se od roku 
1999 aktivně zúčastňují oblastních přeborů ve své 
kategorii, fotbalisté se zúčastnili soutěže Gambri-
nus akademická liga.

VSK se drží hesla „Nejen studiem živ je student“, 
proto ve spolupráci se členy Katedry cestovního 
ruchu a volnočasových aktivit pořádají řadu zají-
mavých akcí, na kterých nejen studenti, ale také 
zaměstnanci mohou aktivně vydat či zregenerovat 
zásoby nahromaděné energie. Nejen pro sportov-
ně nadané studenty jsou pořádány moderní a ne-
tradiční pohybové aktivity například podvečery 
s fitbally a chitoningem, capoiery, cvičení s TRX, 

lukostřelba apod. Po celodenním sezení v učeb-
nách si je možno protáhnout tělo při kondičním 
cvičení s lany rope system, procvičit si sebeobranu 
nebo si zatančit street-dance. Na  horskou túru 
mají zájemci možnost vyrazit prostřednictvím Ma-
nagementu pohybových aktivit. Každoročně jsou 
pořádány lyžařské kurzy pro začátečníky i zkuše-
né lyžaře a  snowboardisty v  lyžařských středis-
cích v Beskydech a také na Slovensku. Tyto kurzy 
vždycky byly a  budou zárukou kvalitního sportu 
a dobré studentské zábavy. K pravidelným akcím, 
které nelze opominout, patří jízdy na In-line brus-
lích po Karviné, které jsou pořádány ve spolupráci 
s Magistrátem města Karviné.

 i In-line bruslení po Karviné

 i Letní outdoorový animační program, Slovensko  i Lyžařský kurz, Chopok
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 i Outdoorový animační program

 i Aerobic  i Liga mini florbalu  i Vysokohorská turistika

 i Kondiční plavání i Streetball
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nadace student
Organizace studentů Nadace pro kulturu a vzdě-
lanost „STUDENT“ vznikla na Obchodně podni-
katelské fakultě v Karviné v roce 1994. K hlavním 
aktivitám nově vzniklého seskupení patřilo vydá-
vání studentského časopisu s názvem „STUDENT 
Press“, později ze satiričtějším názvem „STU-
DENT PŘESS“, který humornou i vážnou formou 
zachycoval dění na karvinské fakultě. V periodiku 
byl prostor na recenze, kritiky, polemiky, komen-
táře, rozhovory apod. K dalším aktivitám, které 
nadace zaštiťovala, patřil také amatérský diva-
delní sbor „o.m.i.L“, k nejúspěšnějším secvičeným 
představením patřilo „Hledá se princ aneb Poplach 
v Kardašově Řečici, Ptákovina, Limonádové Joe“ 
apod. 

V prosinci 1995 zahájila nadace provoz vlastního 
filmového klubu s názvem „Kino STUDENT“, jenž 
byl zaměřen na projekci uměleckých a nekomerč-
ních filmů. Činnost filmového klubu odstartovala 
režisérka Drahomíra Vihanová svým dokumentem 
o Evě Olmerové a  celovečerním snímkem „Pev-
nost“.

Po dva roky také fungovalo na  vysokoškolských 
kolejích KOSMOS kolejní rádio Titanic. Bohužel 
odcizení vybavení ukončilo činnost tohoto mezi 

studenty oblíbeného rádia.

K dalším činnostem organizovaným studenty na-
dace patřilo pořádání pravidelných lampionových 
průvodů v rámci recese zaměřené na oslavu výročí 
VŘSR a s  tím spojené pochody nočním parkem 
Boženy Němcové, dále pak organizace student-
ského Majálesu a v neposlední řadě pořádání uni-
verzitního plesu.

Ke  vstupu ČR do  Evropské unie zorganizovali 
členové nadace ve  spolupráci s  pedagogy fakul-
ty v  malém sále cyklus přednášek zabývající se 
tímto tématem. Úvod patřil výkladu doc. Nezva-
la na  téma Evropská integrace a  postavení ČR 
ve světě, následovaly přednášky doc. Wagnerové 
na téma Podniky a vstup ČR do EU, RNDr. Vi-
léma Holáně na téma Společná zahraniční a bez-
pečnostní politika, JUDr. Sciskalové nazývající se 
Evropským právem a ČR, Ing. Lebiedzika zamě-
řené na Postavení české republiky před vstupem 
do EU a na závěr byla zorganizována přednáška 
Ing. Blechové na téma Daně z pohledu vstupu ČR 
do EU.

 i Studentský časopis s počátečním názvem Student 
Press, později přejmenovaný na Student Přess
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 i Studentský časopis Student Přess  i Studentský časopis Student Přess  i Studentský časopis Student Přess
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 i Vystoupení amatérského divadelního sboru 
o.m.i.L

 i Lampionový průvod 

 i Vystoupení amatérského divadelního sboru 
o.m.i.L

 i Vystoupení amatérského divadelního sboru 
o.m.i.L

 i Studentský klub  i Studentský klub

z činnOsti nadace student
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erasmus student club

Erasmus student club (ESC) byl vytvořen na fa-
kultě v  roce 2007 a  již od  počátku si stanovil 
za cíl ve spolupráci s oddělením zahraničních sty-
ků a  vedením fakulty pomáhat přijíždějícím za-
hraničním studentům, ale také studentům fakulty 
vyjíždějícím na  zahraniční studijní pobyty ať již 
v rámci programu Erasmus či rozvojových praxí. 
Členové ESC jim pomáhají nejen při studiu, ale 
také s adaptací na naše životní podmínky. Organi-
zují různé výlety a kulturní akce, pomáhají jim pře-
konat jazykovou bariéru a řeší další problémy, se 
kterými se zahraniční studenti při pobytu na naší 
fakultě mohou setkat. 

Studentům fakulty zamýšlejícím vycestovat na ně-
který z nabízených studijních pobytů poskytují in-
formace, pomáhají se zpracováním podkladových 
materiálů pro výběrová řízení a poskytují další po-
třebné rady.

Součástí ESC je tzv. „Buddy Systém“, který 
umožňuje ostatním studentům fakulty podílet se 
na spolupráci se zahraničními studenty, procvičit 
si jazykové znalosti a získat nové přátele. Buddy 
Program vytváří dvojice, kdy každému zahranič-
nímu studentovi - buddy, je přiřazen jeden stu-
dent fakulty – buddiek. Český buddiek pomáhá 
zahraničnímu studentovi od té chvíle, kdy přijede 
do České republiky. Vyzvedne ho na letišti, ubytu-
je na koleji, vyřídí s ním všechny formality, ukáže 
mu fakultu a je pro něj někým, na koho se v prů-

běhu semestru může obrátit. 

Velkou oblibu si získaly multikulturní večery na-
zvané „GLOBAL VILLAGE“, které studenti ESC 
pořádají ve  spolupráci s  oddělením zahraničních 
styků a studentskou organizací Aiesec. Jedná se 
o  společné setkání se zahraničními studenty, je-
hož hlavním cílem je navázání nových kontaktů 
a poznání cizích kultur a tradic. Zahraniční i tu-
zemští studenti nabízejí návštěvníkům ochutnávku 
tradičních národních jídel a nápojů, také připravují 
prezentace o své zemi.

 i Zahraniční studenti

 i Doing Business i Vánoční setkání se zahraničními studenty
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kultura Opf
Na  konci roku 2009 vzniklo na  fakultě občasné 
sdružení s názvem Kultura OPF. Iniciátorem jeho 
vzniku byl Martin Bayer, student oboru Finance 
a člen studentské komory AS SU OPF, jehož sna-
hou bylo spolu se členy tohoto sdružení pokračo-
vat v organizaci kulturního a společenského života 
studentů na  fakultě. Mezi první akce pořádané 
nově vzniklým sdružením ve spolupráci s městem 
Karviná patřila organizace studentského Majálesu.

K dalším aktivitám sdružení náleželo provozová-
ní studentského klubu, kde si mohli zájemci vy-
slechnout vystoupení různých hudebních skupin 
či interpretů. Pozitivní ohlas si mezi studenty 
získala také netradiční akce s  názvem „OKTO-
BERFEST“, na které měli účastníci možnost ne-
jen ochutnat několik druhů piva, ale také pokrmy 
k němu servírované a v neposlední řadě se zúčast-
nit řady soutěží. Ve spolupráci se studentskou ko-
morou Akademického senátu fakulty pak členové 
sdružení pořádali fakultní ples. 

Posledním počinem, o který se sdružení pokouše-
lo, bylo oživení filmového klubu fakulty. Za zmín-
ku určitě stojí rekord, který padl hned při prvním 
promítání, kdy na  švédský film „Zlo mezi námi“ 
přišlo 137 studentů a promítání filmu muselo být 
přesunuto z kapacitního důvodu z malého do vel-
kého sálu fakulty.

 i Majáles fakulty  i Studentský klub

 i Halloween party  i Fakultní ples
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Opf tv
Díky zájmu a snaze studentů vznikl začátkem roku 
2013 na Obchodně podnikatelské fakultě v Karvi-
né informační video kanál s názvem “OPF TV“. 

Na  počátku studenti spolupracovali s  Katedrou 
informatiky, následně převzalo záštitu nad touto 
studentskou organizací oddělení rozvoje a vnějších 
vztahů v čele s doc. Ing. Marianem Lebiedzikem, 
Ph.D., proděkanem pro rozvoj a vnější vztahy. 

Cílem studentů bylo a stále je přinášet zajímavé 
reportáže z dění na fakultě. Studenti „televizáci“ 
na počátku pracovali v  provizorních podmínkách 
a s minimální výbavou, ale přesto se už v dubnu 
začaly na internetu objevovat jejich první reportá-
že, které se postupně začaly hromadit. Máme tak 
možnost zhlédnout například reportáž ze Slav-
nostní inaugurace rektora a děkanů fakult, podívat 
se na to, jak nám to tančilo na plese, nebo se do-
zvědět něco zajímavého od zahraničních studentů 
pobývajících na  fakultě apod. Velkému zájmu se 
těší natočené rozhovory se členy vedení fakulty 
s názvem „Na slovíčko“ či také záznamy předná-
šek významných hostů na fakultě. Reportáže mají 
zájemci k dispozici na Facebooku OPF TV nebo 
na webových stránkách fakulty.

 i Rozhovor s Magdou Vašáryovou

 i Natáčení reportáže o návštěvě 
ministra Chládka na fakultě

 i Natáčení rozhovoru se 
studenty

 i Zakladatelský tým OPF TV
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Oslavy svátku Jara na fakultě - maJáles

 i rok 2007

 i rok 2011

 i rok 2011  i rok 2011

 i rok 2012  i 2012
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glObal village

 i rok 2003

 i rok 2007

 i rok 2003  i rok 2003

 i rok 2007  i rok 2011





Ohlédnutí za významnými 
návštěvami na fakultě
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Ing.  Ivan pIlIp - ministr školství, mládeže a  tělovýchovy zavítal na 
karvinskou fakultu v říjnu 1994 

rndr. vIlém holáň - předseda zahraničního výboru Poslanecké 
sněmovny fakultu navštívil v lednu 1997

doc. Ing. pavEl mErtlík, csc. - český ekonom, místopředseda 
vlády a ministr financí byl hostem mezinárodní konference k 10. výročí vzniku 
fakulty v dubnu 2000

doc.  mudr.  Jaroslava mosErová, drsc. - významná 
česká veřejná pracovnice, politička, spisovatelka a překladatelka mající velký 
podíl na vzniku Slezské univerzity navštívila fakultu v listopadu 2001

ramIro cIbrIan - velvyslanec, vedoucí Delegace Evropské komise 
v České republice navštívil fakultu a diskutoval se studenty v květnu 2002

doc. Judr. pEtr pIthart, csc. - předseda Senátu Parlamentu 
České republiky zavítal na  karvinskou fakultu a  diskutoval se studenty 
ve velkém sále fakulty o problematice vstupu ČR do evropské unie v prosinci 
2002

Judr. pEtr lachnIt - poslanec Poslanecké sněmovny Parlamentu 
ČR navštívil fakultu v únoru 2003

 i Pavel Mertlík

 i Petr Pithart  i Petr Lachnit

 i Ramiro Cibrian

významné návštěvy na fakultě
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Judr. otakar motEJl - veřejný ochránce lidských práv přednášel 
studentům fakulty na téma „Role a postavení ombudsmana v demokratické 
společnosti“ v březnu 2003

prof. dr. Ing. Jan fraIt - člen bankovní rady České národní banky 
(ČNB) přednášel v malém sále fakulty na  téma „Cílování inflace v České 
republice po pěti letech“ v březnu 2003

phdr.  lubomír zaorálEk - předseda Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR přednášel na téma „Vstup České republiky do Evropské unie“ 
v dubnu 2003

Judr. pEtra buzková  - ministryně školství, mládeže a tělovýchovy 
ČR navštívila fakultu v prosinci 2003

doc.  Ing.  JosEf zIElEnIEc, csc. - senátor a  člen Konventu 
Evropské unie, přednášel o roli českých zástupců v Evropském parlamentu 
a návrhu Evropské ústavy v malém sále fakulty v prosinci 2003 

Judr. rIchard falbr - bývalý předseda Českomoravské konfederace 
odborových svazů a  senátor se při své návštěvě fakulty věnoval otázkám 
evropské federace, společné evropské armády, ale také podmínkám malého 
a  středního podnikání v  českých regionech po  vstupu do  Evropské unie 
v dubnu 2004 

 i Otakar Motejl  i Jan Frait

 g Petra Buzková

 i Josef Zieleniec i Lubomír Zaorálek

 i Richard Falbr
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phdr.  Jana hybáŠková - bývalá velvyslankyně ČR v  Kuvajtu 
a  Kataru, diplomatka a  zaměstnankyně Ministerstva zahraničních věci 
ČR zavítala na  fakultu, aby hovořila se studenty o otázkách týkajících se 
terorismu, problematice Blízkého východu a evropské bezpečnosti v dubnu 
2004

JEan crusol - profesor ekonomie, koordinátor programu Socrates 
na  fakultě ekonomie a  práva Universite des Antilles et de La Guyane 
na ostrově Martinik, poctil fakultu návštěvou v červnu 2005

Ing.  zdEněk Škromach - ministr práce a  sociálních věcí ČR 
a místopředseda vlády byl hostem na fakultě v říjnu 2005

prof.  Ing.  václav klaus, csc. - prezident České republiky, 
navštívil fakultu v rámci třídenního pobytu Moravskoslezského kraje, prezident 
besedoval se studenty v březnu 2006, při této příležitosti připomněl svou 
návštěvu na fakultě těsně po jejím vzniku v roce 1991

mgr.  bohuslav sobotka .- 1. místopředseda vlády a  ministr 
financí ČR přednášel na  fakultě na  téma „Rovná daň versus progresivní 
zdanění v podmínkách České republiky“ v březnu 2006 

mgr. radko martínEk - ministr pro místní rozvoj ČR přednášel 
studentům fakulty o evropských fondech v dubnu 2006 

 i Jana Hybášková  i Jean Crusol i Zdeněk Škromach

 i Václav Klaus

 i Radko Martínek

 i Bohuslav Sobotka
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rndr. pEtr nEčas - ministr práce a  sociálních věcí ČR fakultu 
navštívil v rámci 5. konference Bez bariér, bez hranic a diskutoval se studenty 
v říjnu 2007  

JEJí ExcElEncE nomsa dubE - velvyslankyně Jihoafrické republiky 
v České republice navštívila fakultu v březnu 2008

JEJí ExcElEncE phdr. huo yuzhEn - mimořádná a zplnomocněná 
velvyslankyně Čínské lidové republiky v  České republice přijala pozvání 
na fakultu v dubnu 2008

Ing. JIří paroubEk - bývalý ministr vlády ČR, poslanec Poslanecké 
sněmovny Parlamentu ČR a předseda ČSSD přednášel na fakultě na téma 
„Současná ekonomická situace ČR“ v květnu 2008

Ing. Jaroslav kohlíčEk, csc. - poslanec Evropského parlamentu, 
člen Výboru pro dopravu a  cestovní ruch a  Výboru pro zahraniční věci 
a Eduard Matykiewicz, senátor Parlamentu ČR a člen Výboru pro záležitosti 
Evropské unie navštívili fakultu v červnu 2008

Ing. frantIŠEk dohnal - prezident Nejvyššího kontrolního úřadu 
(NKÚ), zavítal na  fakultu s  přednáškou na  téma „Postavení Nejvyššího 
kontrolního úřadu v rámci systému správy státu“ v říjnu 2008

 i Nomsa Dube

 i František Dohnal

 i Jiří Paroubek

 i Petr Nečas
 j Huo Yuzhen

 g Jaroslav Kohlíček
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prof. gEoffrEy carlInEr - výkonný ředitel Boston Committee 
on Foreing Relations a Dr. Harvey S. James, Ph.D. z Missouri Univerzity, 
dva významní zahraniční odborníci z USA, navštívili fakultu v listopadu 2008

Ing. mIrEk topolánEk - předseda ODS přednášel v malém sále 
fakulty na  téma „Současná ekonomická situace ČR a  snížení státního 
deficitu“ v březnu 2010

karEl schWarzEnbErg - zavítal na  fakultu v  rámci návštěvy 
Moravskoslezského kraje a diskutoval se studenty o ekonomické situaci ČR 
v dubnu 2010

olbram zoubEk - akademický sochař, mající ve foyer fakulty výstavu 
nazvanou SOCHY, slavnostního zahájení výstavy v  listopadu 2011 se 
zúčastnil také samotný autor

Ing.  andrEJ babIŠ - poslanec Poslanecké sněmovny Parlamentu 
ČR hovořil v  listopadu 2013 na téma „Současný stavi české ekonomiky a 
možnosti jejího růstu“ 

Ing. Ivan mIkloŠ - slovenský ekonom a bývalý ministr financí Slovenské 
republiky přednášel na fakultě v únoru 2014

 i Geoffrey Carliner

 i Karel Schwarzenberg

 i Andrej Babiš

 i Olbram Zoubek

 i Ivan Mikloš

 i Mirek Topolánek
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mgr.  karEl JanEčEk, mba, phd. - matematik, pedagog, 
bojovník proti korupci, filantrop a podnikatel navštívil fakultu v dubnu 2014

Judr.  JIří pospíŠIl - bývalý ministr spravedlnosti, děkan Fakulty 
právnické Západočeské univerzity, místopředseda poslanecké sněmovny 
a právník diskutoval se studenty o Novém občanském zákoníku v květnu 
2014

phdr.  marcEl chládEk, mba - ministr školství, mládeže 
a  tělovýchovy České republiky přijel na  pozvání děkana navštívit fakultu 
v červnu 2014

mgr.  magdaléna váŠáryová - diplomatka, a  státní úřednice 
a politička, ale také slavná slovenská herečka, přednášela na fakultě na téma 
diplomacie v říjnu 2014

 i Karel Janeček  i Jiří Pospíšil

 i Marcel Chládek  i Magdaléna Vášáryová
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